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تخصیص اعتبار به پروژه انتقال آب کرمان خلاف است

 کلاهبرداری از طریق خرید کالای لوکس با چک و سفته سرقتی

تخلف در تخصیص اعتبارِ 400 پروژه در اوج کسری بودجه

نایب رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس طی نامه ای به رئیس سازمان برنامه و بودجه خواستار جلوگیری از تخصیص اعتبار به پروژه 
 »انتقال آب به شهرهای شمالی استان کرمان« شد.

موتور پمپ چاه های کشاورزی 
 رفسنجان خاموش می شوند

فرماندار رفسنجان از خاموشی موتور پمپ چاه های 
کشاورزی رفسنجان از امروز خبر داد. حسین رضایی 

در کارگروه مدیریت انرژی و برق چاه های کشاورزی شهرستان رفسنجان 
اظهار کرد:در این کارگروه مقرر شد موتور پمپ چاه های کشاورزی از شنبه تا 
عصر چهارشنبه جهت کمک به پیک بار انرژی خاموش شوند. او افزود:بر همین 

اساس از امروز موتور پمپ چاه های کشاورزی رفسنجان خاموش می شوند.

سکینه خدیش-سرپرست فرمانداری بم از از راه اندازی 
مرکز درمان ناباروری پیشرفته در این شهرستان خبر 

داد و گفت:این مرکز با اعتبار ۱۰ میلیارد ریال در محل بیمارستان افلاطونیان بم 
راه اندازی می شود. محمد برزنگ در حاشیه نشست هماهنگی مرکز درمان ناباروری 
در بیمارستان افلاطونیان بم افزود: این مرکز به منظور اجرای سیاست های جمعیتی 
ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب راه اندازی خواهد شد. او بیان کرد:مرکز ناباروری با 
کمک دکتر عباس افلاطونیان موسس بیمارستان خصوصی افلاطونیان در بم راه اندازی 
خواهد شد. او با اشاره به پایین بودن نگران کننده رشد جمعیت در کشور ادامه داد: 
ناباروری یک بیماری محسوب و از نظر روحی و روانی بر زوجین تاثیر می گذارد و 

موجب از هم پاشیدگی کانون گرم خانواده می شود.

روز گذشته با حضور فداکار اســتاندار کرمان احمد 
بلندنظر به عنوان سرپرســت فرمانــداری جیرفت 

معرفی و از خدمات سه ساله ابوذر عطاپور وزیری قدردانی شد.
همچنیــن در عنبرآباد نیز طی مراســمی با حضور رحمــان جلالی معاون 
سیاسی،امنیتی و اجتماعی اســتانداری یزدان افشاری پور به عنوان فرماندار 

جدید این شهرستان معرفی و از زحمات ایزدی فرماندار سابق تقدیر شد.

فرمانداران جدید جیرفت
  و عنبرآباد معارفه شدند

مرکز ناباروری پیشرفته
 در بم راه اندازی می شود
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در جامعه  ما 
چه خبر است؟

حسن موسوی چلک

 بازار را با جیب کشاورز تنظیم نکنید بازار را با جیب کشاورز تنظیم نکنید
 رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان: رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان:

به گفته رییس سازمان کشاورزی جنوب کرمان در به گفته رییس سازمان کشاورزی جنوب کرمان در 5050 سال اخیر  سال اخیر 
لگوی کشت صورت نگرفته است. لبه گری برای تغییر ا لگوی کشت صورت نگرفته است. مطا لبه گری برای تغییر ا  مطا

ــری  ــته خب ــای گذش ــی روزه ط
مبنــی بــر اینکــه دو چــرخ 
ــر  ــران پنج ــی را در ته آمبولانس
کــرده بودنــد، منتشــر شــده 
ــدی  ــس بع ــا آمبولان ــه ت ــود ک ب
ــه و  ــت رفت ــان از دس ــد، زم برس
ــه  ــم ک ــال وخی ــا ح ــی ب کودک
دچــار ایســت قلبــی تنفســی 
شــده بــود متأســفانه جــان خــود 

را از دســت داد.
بعــد از آن براســاس عامــل 
پنجــر کــردن آمبولانــس و 
ــار  ــه بیم ــن دختربچ ــان باخت ج
ــه منتشــر  براســاس گزارشــی ک
شــد، راننــده اتوبوســی بــوده کــه 
شناســایی و دستگیر شــده است. 
ــه  ــم بهان ــاق را می خواه ــن اتف ای
کنــم و بــه ایــن موضــوع بپــردازم 
واقعــا چه مــان شــده  کــه 
و چــرا اینگونــه داریــم رفتــار 

؟ می کنیــم
ــه  ــرا اینگون ــم چ ــه می گوی اینک
داریــم رفتــار می کنیــم، منظورم 
عمدتــا متکــی بــر رفتارهــای 
فــردی نیســت. بــدون شــک 
ــی جامعه،  ــاختار اجتماع تاثیر س
همــه اینهــا تاثیرگــذار اســت که 
ــا  ــد. آنج ــی می افت ــن اتفاق چنی
ــا  ــدرش ب ــط پ ــا توس ــه رومین ک
داس ســر بریــده می شــود، 
طبیعتــا نقــش آن ســاختار و 
فشــارهای اجتماعــی و فرهنگــی 
غیرقابــل انــکار اســت. یــا در 
مــورد بابــک خرمدیــن کــه 
پــدر و مــادری پســر و دختــر 
و دامادشــان را بــا مشــارکت 
ــانند.  ــل می رس ــه قت ــر ب همدیگ
ــی  ــتان اتفاق ــورد خوزس ــا در م ی
کــه بــرای مونــا افتــاد آنهــم 
بخــش عمــده اش برگرفتــه از 
ــه  ــوده ک ــی ب ــارهای فرهنگ فش
در آن ســاختار و محیطــی کــه 
ــد، وارد  ــی می کردن ــراد زندگ اف
می کــرده اســت. یــا اتفاقــی 
کــه در کوهدشــت رخ داد بــاز 
ــن  هــم مصــداق دیگــری از همی

موضــوع اســت.
نــگاه  را  اطرافمــان  وقتــی 
می کنیــم، یــا زورگیری هایــی 
کــه انجــام می شــود در قالــب 
طــرح برخــورد بــا اراذل و اوبــاش 
کــه اخیــرا هــم شــروع شــده این 
ــه  ــازد ک ــرح می س ــوال را مط س
ــد  ــاش کجــا بودن ایــن اراذل و اوب
و در کــدام مدرســه، محیــط و 
بســتر فرهنگــی و اجتماعــی 
ــدام  ــای ک ــد؟ پ ــت کرده ان زیس
ــم  ــدام معل ــون و درس ک تلویزی
ــد؟  ــگاه بوده ان ــه و دانش و مدرس
واقعیــت ایــن اســت کــه در 
ــی  ــم زندگ ــه داری ــن جامع همی
می کنیــم و بخشــی محصــول 
ــه  ــتند. البت ــه هس ــن جامع همی
نمی خواهــم همــه عوامــل را 
بــه جامعــه و اجتمــاع تقلیــل 
دهــم بلکــه هــم فــرد مهــم 
اســت، هــم خانــواده مهــم اســت 
ــا  ــت ام ــم اس ــه مه ــم جامع و ه
وقتــی امــروز رفتارهایــی را 
ــن رفتارهــا حامــل  می بینیــم، ای
یــک پیــام اســت کــه نظــم 
زندگی مــان به هــم خــورده، 
نظــم روابــط اجتماعی مــان 
به هــم خــورده، نظــم رعایــت 
حقــوق شــهروندی مان به هــم 
خــورده، نشــان دهنــده ایــن 
اســت که تحــت تاثیــر شــرایطی 
ــا  ــود دارد، م ــه وج ــه درجامع ک
اقــدام بــه رفتارهایــی می کنیــم، 
ــان  ــان نش ــی از خودم کنش های
می دهیــم کــه پذیــرش آن 
بــرای مــردم و افــکار عمومــی 

آســان نیســت.
اینکــه یــک راننــده اتوبــوس 
دو چــرخ آمبولانــس را پنچــر 
می کنــد، چــه معنایــی دارد؟ 
ــه  ــه هم ــت ک ــی اس ــن درحال ای
دنیــا می داننــد و حتــی در 
ــن اســت  ــر ای ــلاش ب ــا ت جنگ ه
کــه آمبولانس هــا بــه دلیــل 

پلیس آگاهی استان کرمان موفق به دستگیری باند ۳ نفره کلاهبرداری 
به شیوه خرید کالا های لوکس با چک و سفته سرقتی و رسید های جعلی 
شد.رئیس اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان کرمان 

گفت: داستان کلاهبرداری این باند ۳ نفره از این قرار بوده است که یکی از 
اعضای باند ابتدا تعدادی چک و سفته را از منزل یکی از شهروندان سرقت 
و سپس با همدستی سایر اعضای باند که دو نفر خانم بودند با مراجعه به 

واحد های صنفی سطح شهر و معرفی خود به عنوان طبقه ثروتمند اقدام 
به خرید چند کالای لوکس با چک و سفته های سرقتی یا رسید های 

جعلی می کردند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱4۰۱ مــاه  خــرداد   29 یکشــنبه          ۱254 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
شماره 61/الف/1401-3 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع اجرای مخزن 500 مترمکعبی و حوضچه مجتمع دشت مهران 
رودبار جنوب را با برآورد 11.896.847.702 ریال همراه با ارزیابی ساده /کیفی با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 594.850.000 
ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره  2001005963000101 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلیف مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.03.29 می باشد .

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز دوشنبه تاریخ 1401.04.06 .
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز پنجشنبه تاریخ 1401.04.16 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 12:00 تاریخ 1401.04.16 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 9:00 روز شنبه تاریخ 1401.04.18 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان تلفن : 03433222282

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 021-1456
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام : 88969738 و 85193768

نگاه نگران نسل های آینده را با مصرف بهینه آب به آرامش تبدبل کنیم

 آگهی مزایده عمومی
مجموعه فرهنگی رفاهی دانشگاه

دانشگاه شهيد باهنر کرمان در نظر دارد مجموعه فرهنگی رفاهی خود واقع در خیابان شهدا را در قالب عقد اجاره به اشخاص   
مزایده  شمارۀ  دولت)ستاد(با  الکترونيکی  تدارکات  سامانه  از  گیری  بهره  با  و  عمومی  مزایده  طریق  از  صلاحیت  دارای  حقوقي  و  حقيقي 

5001090412000002 واگذار نماید.

کليه مراحل برگزاری مزایده از دريافت اسناد تا ارائه پيشنهاد مزایده گران و گشایش پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی 
دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir   انجام خواهد شد.

تاریخ انتشار آگهی: 1401/03/29
 مهلت دريافت اسناد مزایده: تا ساعت 18 مورخ 1401/04/04 

مهلت بازدید: از زمان انتشار آگهی تا تاریخ 1401/04/02 ساعت 8 الی 18 
مهلت ارسال پيشنهاد : تا ساعت 18:00 روز سه شنبه مورخ 1401/04/14

تاریخ بازگشایی پاکت ها : ساعت 12:30 مورخ 1401/04/15 
 اعلام به برنده 1401/04/15 

مبلغ تضمين شرکت در مزایده 50.000.000 ریال به  صورت ضمانت نامه معتبر بانکی و يا واريز نقدی به شماره حساب 4001073206377648  
  ) IR580100004001073206377648   شبا(

بانک مرکزی، تمرکز وجوه سپرده دانشگاه شهید باهنر کرمان است. کلیه اطلاعات مورد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در اسناد 
مزایده، قید شده است.

روابط عمومی دانشگاه شهید باهنر کرمان شناسه آگهی: 1337942

روابط عمومی خانه صنعت، معدن و تجارت استان کرمان

روابط عمومی خانه صنعت، معدن و تجارت استان کرمان

جناب آقایان دکتر محمدرضا پورابراهیمیجناب آقایان دکتر محمدرضا پورابراهیمی
و مهندس شهباز حسن پوربیگلریو مهندس شهباز حسن پوربیگلری  

ان فضله کان علیک کبیراان فضله کان علیک کبیرا

ــا اهــدای نیکوتریــن تحیــات، انتخــاب شایســته شــما را به عنــوان رئیــس و نایــب رئیــس  ب
ــم. ــک می گویی ــال 1401 تبری ــلامی در س ــورای اس ــس ش ــادی مجل ــیون اقتص کمیس

 امیدواریــم در ســایه ایــزد منــان و بــا اســتفاده از تجــارب و توانمنــدی خــود و دیگر همــکاران در 
اعتــلای آرمان هــاي  نظــام مقــدس جمهــوری اســلامی ایــران موفــق و مویــد باشــید.

 حجت الاســلام والمســلمین جنــاب آقــای دکتــر موســی غضنفرآبــادی انتخــاب 
ــک  ــدگان را تبری ــوان ریاســت مجمــع نماین ــه عن ــی ب به جــا و شایســته جنابعال
و تهنیــت عــرض نمــوده و توفیقــات روز افــزون شــما را از درگاه خداونــد منــان 

آرزو می نماییــم. 

ادامه یادداشت 
ــن  ــد، ایم ــه دارن ــی ک ــی خاص ویژگ
باشــند. براســاس گزارشــی کــه 
آقــای صالحــی، دادســتان تهــران 
بــه رســانه ها داده بودنــد، اشــاره 
توبــوس  ا ننــده  را کــه  کردنــد 
ــرادی  ــا اف ــت. ی ــده اس ــتگیر ش دس
کــه گوشــت حیــوان حــرام را در 
می کننــد.  ســرو  رســتوران ها 
ــا  ــد ی ــکار می کنن ــه احت ــانی ک کس
افــرادی کــه قیمــت کالا را تغییــر 
داده و تاریــخ جدیــد ثبــت می کننــد 
تــا اقــلام را گرانتــر بــه مــردم 
بفروشــند، همــه اینهــا علامــت 
ســوال های جــدی اســت. خــوی 
انســانی دارد کمرنــگ می شــود و 
ــه  ــه هم ــان ب ــن می ــه در ای ــه ک البت
کســانی کــه اخلاق مــدار هســتند 
و بــه دیگــران کمــک می کننــد، 
تعظیــم می کنــم ولــی واقعیــت 
تفاقاتــی کــه  نــکار ا غیرقابــل ا
اســت کــه دارد می افتد.زورگیــری 
در کنــار کلاهبرداری هایــی کــه 
ــا نشــان  ــه اینه انجــام می شــود، هم
دهنــده شــیوع یکســری رفتارهایــی 
ــه  ــرش جامع ــورد پذی ــه م ــت ک اس
ــد  ــذا بای ــت. ل ــی نیس ــکار عموم و اف

نگــران باشــیم، نگــران باشــیم 
کــه آنچــه الان داریــم مشــاهده 
می کنیــم نــه بــا مبانــی دینــی 
ــی  ــا مبان ــه ب ــی دارد و ن ــا همخوان م
ــا انتظــاری کــه از  فرهنگــی مــا و نه ب
ــی دارد  یک انســان مــی رود، همخوان
ــانه های  ــات نش ــوع اتفاق ــن ن ــذا ای ل
خوبــی نیســت. در مــورد آمبولانــس، 
رومینــا یــا قتــل خرمدیــن خیلی هــا 
ــا  ــه م ــد ک ــان نمی ش ــی باورش حت
ــیم.  ــی باش ــن رفتارهای ــاهد چنی ش
مگــر می شــود پــدر و مــادری 
ــند  ــود را بکش ــاد خ ــدان و دام فرزن
ــد؟ مگــر  و صدایــش را هــم در نیاورن
کســی هســت کــه ندانــد آمبولانــس 
چــه کارکردهایــی دارد و بــه راحتــی 
رفتــاری را نشــان می دهــد کــه 
ر  جریحــه دا عمومــی  فــکار  ا

. د می شــو
ــم  ــی ه ــن آدم ــدم همی گرچــه معتق
ــی  ــاری را دارد، آدم ــن رفت ــه چنی ک
نجــام می دهــد،  کــه قتلــی را ا
خــودش هــم قربانــی اســت. خــودش 
ــه در  ــی شــرایطی اســت ک هــم قربان
آن قــرار گرفتــه اســت. اینکــه اصــرار 
دارم بــر ایــن موضــوع تکــرار ورزم 
کــه محیــط و خیلــی چیزهــای دیگر 

ــاب اســت  ــن ب ــذار اســت از ای تاثیرگ
کــه ایــن موضوعــات را بــه رفتارهــای 
فــردی تقلیــل ندهیــم. لــذا معتقــدم 
ســاختار اجتماعــی و بســتر فرهنگــی 
ــی  ــود دارد، گاه ــه وج ــه در جامع ک
مواقــع ممکــن اســت شــرایطی را 
ــا یــا  به وجــود بیــاورد مثــل قتــل مون
ــن دســت  ــی از ای ــا قتل های ــا ی رومین

ــم. ــه داری ک
گاهــی مواقــع خودخواهــی یــا زیــاده 
خواهــی می توانــد تاثیــر بگــذارد 
ــن  ــی از ای ــاهد رفتارهای ــا ش ــه م ک
نســانیت  ز ا دســت باشــیم کــه ا
ــت و  ــا مدیری ــد. طبیعت ــه دارن فاصل
برنامه ریــزی و سیاســتگذاری بهتــر و 
همچنیــن شناســایی بســترهایی کــه 
ــده  ــت کنن ــل محافظ ــد عام می توان
باشــد بــرای پیشــگیری از چنیــن 
رفتارهایــی، آمــوزش مهارت هــای 
رتباطــی شــاید یــک جاهایــی  ا
بتوانــد بــه کاهــش رفتارهایــی از 
ــان  ــد. در پای ــک کن ــت کم ــن دس ای
ــواد  ــای س ــه ارتق ــم ک ــد می کن تاکی
ــی  ــی خیل ــی و اجتماع ــلامت روان س
جاهــا می توانــد کمــک کنــد تــا 
ــن  ــی از ای ــا رفتارهای ــه ب ــا در جامع م

ــیم. ــه باش ــر مواج ــت کمت دس

نماینــده مــردم جیرفــت و عنبرآبــاد در مجلــس شــورای 
اســلامی در آییــن تکریــم و معارفــه فرمانــدار جیرفــت 
ــت:  ــرد و گف ــاره ک ــوک اش ــت - بل ــک محــور جیرف ــه ترافی ب

احــداث پــل ســوم هلیــل رود بــه ۱5۰ میلیــارد تومــان اعتبار 
ــاز  ــن طــرح آغ ــی ای ــات اجرای ــدوارم عملی ــاز دارد کــه امی نی

ــود. ش
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آمار قابل تامل مصدومان حوادث 
ترافیکی جنوب کرمان طی دو روز

رئیس اورژانس پیش بیمارســتانی جیرفت گفت: ۱۰۰ مصدوم 
ناشی از حوادث ترافیکی فقط طی روزهای پنجشنبه و جمعه هفته 

گذشته در جنوب کرمان قابل تامل است. 
ابراهیم افضلی با ابراز تاسف از آمار مصدومان حوادث ترافیکی طی 
روزهای پنجشنبه و جمعه این هفته گفت: طبق آمار به دست آمده 
از سامانه اورژانس پیش بیمارستانی ۷۶ ماموریت مرتبط با حوادث 
ترافیکی )آمار ماموریت های بیماران داخلی لحاظ نشــده است(

توسط اورژانس پیش بیمارستانی انجام شده است. 
او تعداد مصدومان حــوادث ترافیکی را طــی دو روز یکصد نفر 
اعلام کرد و افزود: ۱۰۰ مصدوم از ســاعت ۷ صبح روز پنجشنبه 
2۶ خرداد تا ۷ صبح روز شــنبه 28 خرداد توسط اورژانس پیش 
بیمارستانی جیرفت مورد ارزیابی،درمان و انتقال قرار گرفتند که 
تعداد مصدومان در روز پنجشنبه 59 نفر  و  روز جمعه 4۱ مصدوم 

در سامانه اورژانس پیش بیمارستانی ثبت شده است. 
افضلی بــا اعلام آمــار مصدومان بــه تفکیک شهرســتان های 
جنوب کرمان اظهار کرد:این تعداد مصدوم به تفکیک بیشــترین 
میزان در شهرستان ها جیرفت با 45، کهنوج با 2۰ و عنبرآباد با ۱9 
نفر بیشترین تعداد مصدوم در حوادث ترافیکی را ثبت کرده اند و 
شهرستان های رودبار با 5 مصدوم،قلعه گنج با 5 مصدوم،منوجان 
با ۳ مصدوم و فاریاب با ۳ مصدوم کمترین میزان مصدوم در حوادث 

ترافیکی را ثبت کرده اند.
افضلی بیان کرد:آمار تصادفات در جنوب اســتان کرمان فراتر از 
استانداردهای کشوری است و تعداد یکصد مصدوم در دو روز اخیر 
آمار قابل تاملی است لذا از عموم مردم خواهشمندیم که قوانین و 
مقررات راهنمایی و رانندگی، بستن کمربند ایمنی و رعایت سرعت 

مطمئنه را مد نظر قرار دهند.

استاندارکرمان:جنوب کرمان 
در بهداشت و درمان 

عقب ماندگی تاریخی دارد
استاندار کرمان در جمع هیات رییسه دانشگاه علوم پزشکی جیرفت با 
اشاره به جمعیت بالای افراد نیازمند به خدمات درمانی در جنوب این 
استان بیان کرد: این منطقه در حوزه خدمات بهداشت و درمان عقب 

ماندگی تاریخی دارد.
محمد مهدی فداکار گفت:البته دولت کارهای بزرگی در این عرصه طی 
سال های اخیر انجام داده که مستقل شدن حوزه دانشگاه علوم پزشکی 

جیرفت و تقویت منطقه از این منظر از جمله آنهاست.
او تصریح کرد:حوزه بهداشــت و درمان بشــدت می تواند رضایت 
یا نارضایتی در جامعه ایجاد کند و این حــوزه تحت تاثیر خدمات 

اجتماعی قرار دارد.
استاندار کرمان تاکید کرد:پس از شیوع ویروس کرونا، بحث آموزش 
زیر سایه بهداشت و درمان قرار گرفته است و سهمیه استخدام بومی 
برای شهرستان های مشکل دار حوزه بهداشــت و درمان نیز باید 

پیگیری شود.
او با اشــاره به قرار گرفتن پروژه تکمیل بیمارستان 9۶ تختخوابی 
عنبرآباد در مصوبات سفر رییس جمهور ابراز داشت: پروژه های نیمه 
تمام بالای 5۰ درصد دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در مصوبات سفر 

هیات دولت به استان کرمان قرار می گیرد.
علی اصغر خیرخواه رییس دانشگاه علوم پزشــکی جیرفت نیز در 
این نشست با تشریح آخرین وضعیت بهداشــت و درمان در هفت 
شهرستان جنوبی استان گفت: به منظور پیشگیری از عزیمت مردم 
جنوب کرمان به مراکز درمانی سایر استان ها توسعه فضای بخش های 
درمانی در بیمارستان ها در دستور کار قرار دارد که در این زمینه مرکز 

ناباروری،بخش سوختگی،آنژیو و آنکولوژی نیز راه اندازی می شود.
او افزود: یک میلیون و 4۰۰ هزار دُز واکسن کرونا در جنوب کرمان 
تزریق شده و آمار واکسیناسیون گروه سنی 5 تا ۱2 سال جنوب استان 

در بالاترین میزان در استان قرار دارد.
به گفته خیرخواه ،۱۷ مورد مرگ مادر طی سال گذشته در جنوب 

استان داشتیم که ۱۰ نفر آنان به دلیل ابتلا به کرونا بوده است.

در حالی کـه نماینده آبـادان در مجلـس از چندی 
پیش با طرح شـکایت علیه رئیس سـازمان برنامه 
و بودجه نسـبت  بـه تخصیـص اعتبـار پروژه های 
عمرانی فاقـد پیوسـت و ارزیابی محیط زیسـتی و 
میراث فرهنگی، سـعی در جلوگیری از تخصیص 
اعتبـار بـه بیـش از 4۰۰ پـروژه عمرانـی داشـت، 
انتهـای هفتـه ای کـه گذشـت، نایـب رئیـس 
کمیسـیون اصل 9۰ مجلس در راسـتای پیگیری 
این شـکایت، در نامه ای خطاب به ریاست سازمان 
برنامـه و بودجـه، خواسـتار بازگشـت بـه قانـون 
در ایـن رابطـه شـد. ایـن در حالی اسـت کـه یک 
نماینده پیشـین مجلس معتقـد اسـت آن چه در 
این وانفسای کسـری بودجه و به رغم تخلف آشکار 
از قوانیـن متعـدد، نمی توانـد از تخصیـص اعتبار 
بـه ایـن پروژه هـا جلوگیـری کنـد، »انگیزه هـای 
سیاسـی« و »منافع اقتصـادی« ذی نفعان اسـت. 
روزهـای نخسـت دی مـاه ۱4۰۰ بود کـه بالاخره 
پـس از سـال ها بـه هیـچ گرفتـن قوانین ناظـر بر 
الـزام دریافـت مجـوز محیـط  زیسـتی و میـراث 
فرهنگـی از سـوی دسـتگاه های مختلـف اجرایی 
در بسـیاری از پروژه هـای عمرانی کـه از اواخر دهه 
۷۰ و اوایـل دهـه 8۰ _ یعنـی موعـد آغـاز اجرای 
برنامه سـوم توسـعه به این سـو_ بی توجـه به این 
ارزیابی و پیوست محیط  زیستی و میراث فرهنگی 
تخصیص اعتبار می شدند، بالاخره کارزار و پویشی 
مدنی علیـه ایـن قانون شـکنی و قانون گریـزی به 
راه افتـاد. در قالـب ایـن پویـش گروهـی از فعالان 
محیط زیسـتی با طرح یک شـکایت قضایی علیه 
رئیس سـازمان برنامـه و بودجـه وارد گود شـدند. 
شکایتی که از سوی این کنشگران مدنی و محیط  
زیسـتی در حالـی علیـه مسـعود میرکاظمـی به  
جریان افتاد که او بنا داشـت به رغـم صراحت ماده 
۱۰5 قانـون برنامه سـوم توسـعه، مـاده ۷۱ قانون 
برنامه چهارم، بند »الـف« مـاده ۱92 قانون برنامه 
پنجم و بند »الف« ماده ۳8 قانون برنامه ششـم در 
منع تخصیص اعتبـار بـه پروژه های فاقـد ارزیابی 
و پیوست محیط  زیسـتی و میراث فرهنگی، صرفاً 
به موجـب قانـون بودجـه سـال ۱4۰۱ به بیـش از 

4۰۰ پـروژه اعتبار تخصیـص بدهد.
نیمه دی مـاه نرسـیده بـود کـه این تـلاش مدنی 
حتـی بـه تشـکیل محکمـه ای در شـعبه سـوم 
بازپرسی دادسـرای انقلاب تهران نیز منجر شد اما 
آن چه به واقـع روزنه امیدی پیش چشـمان نگرانِ 
آن کنشـگران محیـط  زیسـتی گشـود، همراهی 
رئیس سـازمان محیط زیسـت با این کارزار مدنی 
بـود. زمانی کـه علـی سـلاجقه از موضعـی برابر با 
مسـعود میرکاظمـی، او را مخاطـب نامه نـگاری 
خـود قـرار داد. معـاون رئیـس جمهـور و رئیـس 
سـازمان محیـط زیسـت، در نامـه ای خطـاب بـه 
رئیس سـازمان برنامـه و بودجه کـه او نیـز معاون 
رئیس جمهـوری اسـت، خواسـتار آن شـد کـه 
»مدیریت های زیرمجموعه این سازمان، از هرگونه 
تخصیص اعتبار بـه پروژه های فاقـد مجوز محیط 
زیسـتی قویا خـودداری کننـد«. ایـن قوانین پس 
از تصویـب در برنامه سـوم توسـعه، هر پنج سـال 
یـک بـار، در برنامه هـای چهـارم، پنجـم و ششـم 
نیـز تکـرار می شـد امـا بعضـاً اجـرا نمی شـد تـا 
پروژه هـای فاقـد پیوسـت محیـط  زیسـتی اجـرا 
شـوند. چنان کـه با نگاهـی بـه همین چند سـال 
گذشته می بینیم به عنوان مثال در سـال 98 که از 
آن سـال هایی بود کـه تلاش بـرای عدم تخصیص 
اعتبار به چنیـن طرح هـا و پروژه هایی بـا جدیتی 
دوچنـدان دنبـال شـد، در نهایـت بودجـه تمامی 

این دسـت پروژه هـا تخصیـص یافتنـد. آن هم در 
حالی که مردادماه 98 معاون وقت محیط  زیسـت 
طبیعی و تنوع زیسـتی سـازمان حفاظت محیط  
زیسـت با اشـاره بـه مصوبـه شـورای عالی محیط  
زیسـت به ریاسـت رئیس جمهـوری وقـت، اعلام 
کرد کـه »سـازمان برنامـه و بودجـه حق نـدارد به 
طرح های فاقد ارزیابی محیط زیسـتی، اعتبار اجرا 
اختصاص دهد.« به  گفته حمید ظهرابی در همان 
زمـان، مجریـان طرح ها بایـد مکلف می شـدند تا 
همزمان با طرح هـای مکان یابی و امکان سـنجی، 
مطالعـات ارزیابی اثـرات محیط زیسـتی و تملک 
دارایی را انجام داده و در اختیار سـازمان حفاظت از 
محیط زیسـت قـرار دهند و این سـازمان هـم باید 
طی حداکثـر 2 مـاه نظر موافـق یا مخالف خـود را 
اعـلام کنـد و اگـر احیانـاً در ایـن مـدت اعلام نظر 

نکنـد، به منزلـه موافقـت تلقی می شـود.
هرچه بود شـهریور و مهـر و آبان تا بهمن و اسـفند 
98 گذشـت و آن چه شـورای عالی محیط  زیسـت 
بـر سـازمان برنامـه و بودجـه تکلیـف کـرده بود، 
روی کاغـذ ماند و اعتبـارات اغلـب پروژه های فاقد 
پیوست محیط  زیستی تخصیص یافت و عملیاتی 
شـد. اتفاقی که سـال بعد و سـال بعدتر نیـز تکرار 
شـد تا سرنوشـت ایـن دسـت پروژه هـا در قوانین 
بودجـه سـال های 99 و ۱4۰۰ کل کشـور مشـابه 

سرنوشـت پروژه های سـال 98 باشـد.
تلخ تر آن کـه در میان ایـن پروژه هـای عمرانی که 
بـدون پیوسـت محیط  زیسـتی تخصیـص اعتبار 
شـدند، حتی بودند پروژه هایـی که ماهیت محیط  
زیسـتی داشـتند اما حتی آن هـا هم بـدون آن که 
مطالعـات  محیـط زیسـتی را پشت سـر بگذارنـد 
و ملاحظـات محیـط  زیسـتی را رعایـت کننـد، 
اعتبار اجـرا گرفتنـد. پروژه هایی همچـون انتقال 
آب کارون، دز، دریـای عمـان و خلیج فـارس بـه 
فلات مرکـزی، انتقال آب البـرز به تهـران و انتقال 
آب هـای مـرزی کـه همگـی در حالـی در قانـون 
بودجه سـال ۱4۰۰، بودجه گرفتند که فاقد مجوز 
و پیوست محیط زیسـتی و میراث فرهنگی بودند 
و بـاز تلخ تر آن کـه دیـوان محاسـبات این بـار هم 
همچون تمامی سـال های پیش، بی توجـه از کنار 
این تخلف از قانون گذشـت و بر آن چشـم بسـت.

پیگیری شکایت مختار 
در نامه پژمانفر به میرکاظمی

اما آن چـه حالا در آسـتانه تکـرار ایـن فاجعه ملی 
در سال سـخت ۱4۰۱، سـالی که دولت با کسری 
بودجـه شـدید نیـز مواجـه اسـت، رقـم خـورده، 
ممکن اسـت اگر نه به تمامـی جلوی ایـن به هیچ 
گرفتـن قانـون را بگیـرد، لااقـل هزینـه اش را بالا 
ببرد. چـه آن که حالا یکـی از نماینـدگان مجلس 
انقلابی نیـز اقـدام بـه شـکایت از رئیس سـازمان 
برنامه و بودجه کـرده و در حالی به دلیل تخصیص 
اعتبار اجـرای این دسـت پروژه ها در سـال جاری، 
علیه مسـعود میرکاظمی طرح شـکایت کرده که 
حـالا نصـرالله پژمانفـر نیـز در قامت نایـب رئیس 
کمیسـیون اصـل 9۰ مجلـس وارد گـود شـده و 
در راسـتای پیگیـری شـکایت جلیـل مختـار، در 
نامـه ای خطـاب بـه مسـعود میرکاظمـی تاکیـد 
کرده که بایـد »از تخصیـص بودجه بـه پروژه های 
فاقد مجوزهـای قانونی یـا پروژه هـای دارای مجوز 
مشـروط جلوگیـری به عمل آیـد. نکتـه جالب در 
این نزاع کارشناسـی میـان دو نماینـده اصولگرا و 
رئیس اصولگرای سـازمان برنامه و بودجه آن است 
که از قضا پژمانفـر و میرکاظمی هـردو از نیروهای 
شـاخص جبهه پایداری بـوده و حالا در شـرایطی 
به واسـطه ایـن درگیری محیـط  زیسـتی روبروی 
یکدیگر ایستاده اند که سـال ها در مجلس و بیرون 

مجلـس به عنـوان اعضـای ارشـد یک تشـکیلات 
سیاسـی با یکدیگـر کار کرده انـد. میرکاظمی که 
حـالا در قامـت معـاون رئیس جمهـوری و رئیس 
سـازمان برنامـه و بودجـه بـه  عنـوان عضـوی از 
کابینـه دولـت دسـت اندرکار اداره مملکت اسـت، 
حـدود یـک دهـه قبـل، پـس از چنـد صباحـی 
تصـدی وزارت نفـت در دولـت دوم احمدی نـژاد، 
به نمایندگـی از مـردم پایتخـت وارد مجلـس نهم 
شـد و تـا 4 سـال بعـد، علاوه بـر آن کـه در جبهـه 
پایـداری همراه و همـکار نصرالله پژمانفـر نماینده 
وقـت و فعلـی مشـهد در مجلس بـود، زیر سـقف 
رفیـق سـاختمان هرمی شـکل میدان بهارسـتان 
نیز با پژمانفر همکار بود. حـالا اما ایـن دو در حالی 
رودرروی یکدیگـر قرار گرفته اند کـه پژمانفر البته 
از بـاب انجـام وظایفـش به عنـوان نایـب رئیـس 
کمیسـیون اصـل 9۰ مجلـس یازدهم خطـاب به 
میرکاظمـی، »نـص صریـح قانـون در مـواد ۱۰5 
قانون برنامه سـوم توسـعه، ماده ۷۱ قانـون برنامه 
چهارم، بند »الف« مـاده ۱92 قانـون برنامه پنجم 
و بنـد »الـف« مـاده ۳8 قانـون برنامـه ششـم« را 
به عنوان مسـتندات ادعـای حقوقی اش قـرار داده 
و بـا تاکیـد بـر این کـه دسـتگاه های اجرایـی بـه  
موجب ایـن مسـتندات قانونـی، »موظفند پیش 
از اجـرا و در مرحلـه مطالعـات و امکان سـنجی، 
مکان یابـی و پیـش از هرگونـه عملیـات اجرایـی 
اقدام به اخـذ مجوزهـای لازم بنماینـد« اما »طی 
ادوار گذشته مشاهده شـده که دولت های مختلف 
بـه بهانه های متعـدد از انجـام این تکالیـف قانونی 
سـر بـاز زده انـد؛ تـا جایـی کـه در بودجـه ۱4۰۱ 
پروژه هایـی در ردیـف بودجه قرار گرفتـه که بعضاً 
هیچ کـدام از مجوزهـای قانونـی را ندارنـد.« نایب 
رئیس کمیسـیون اصـل 9۰ مجلـس یازدهـم در 
ادامـه این نامـه که تصاویـرش به طـور اختصاصی 
در اختیـار »پیام مـا« قـرار گرفتـه، از میرکاظمـی 
خواسـته که از آن جا که ماده 5۰ قانون محاسـبات 
عمومی مصوب ۱۳۶۶ تصریـح دارد »وجود اعتبار 
در بودجه کل کشـور به خودی خود برای اشـخاص 
حقیقی و حقوقی ایجـاد حق نمی کند و اسـتفاده 
از اعتبـارات باید با رعایـت مقررات مربوطه باشـد، 
ضمـن هماهنگـی بـا سـازمان محیط زیسـت و 
دیگـر دسـتگاه های متولـیِ صـدور مجـوز نظیـر 
وزارت میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی، وزارت جهـاد کشـاورزی، سـازمان منابع 
طبیعی و نهادهـا و دسـتگاه هایی از این دسـت، از 
تخصیـص بودجه بـه پروژه هـای فاقـد مجوزهای 
قانونـی خـودداری کنـد.« ایـن نماینـده مجلس 
یازدهم همچنیـن در بند »ب« نامه ای کـه روز 25 
خردادماه )چهارشنبه گذشـته(، خطاب به رئیس 
سـازمان برنامـه و بودجـه نوشـته اسـت، بـا بیان 
این کـه »طی سـالیان گذشـته سـازمان حفاظت 
از محیـط زیسـت در رویـه ای که بـا اجـرای قانون 
تطابق کامل نـدارد، اقدام به صدور مجوز مشـروط 
برای برخـی پروژه هـای عمرانی کرده کـه بعضاً در 
انتهای امـر بـه هیچ کـدام از شـروط تعیین شـده 
عمل نشـده،« از میرکاظمی خواسـته که دسـتور 
دهـد تـا »ضمـن ممانعـت از پذیـرش پروژه های 
جدید با عنوان »مجوز مشـروط«، طی هماهنگی 
با سـازمان حفاظت از محیط زیسـت، از تخصیص 
بودجه جدید بـه پروژه هایـی که به شـروط معین 
عمـل نکرده انـد، خـودداری شـود.« او همچنیـن 
در بنـد »ج« ایـن نامه مسـتند بـه تبصـره ۳ ماده 
۳ دسـتورالعمل اجرایـی مـاده 2۳ قانـون الحـاق 
برخی مواد قانون تنظیم بخشـی از مقـررات مالی 
دولـت مصـوب ۱۳9۳، بر »ممنوعیت« پیشـنهاد 
»طرح هایی بـا ماهیـت مطالعـه و اجـرا به صورت 
همزمان« تاکید کرده و از ریاسـت سـازمان برنامه 

و بودجه خواسـته کـه »از تخصیص بودجـه غیر از 
بودجه مطالعاتی بـه این قبیل پروژه هـا خودداری 
شـود!« او در ایـن بخـش از نامـه بـه برخـی از این 
دسـت پروژه هـا اشـاره کـرده تـا روشـن شـود که 
بار دیگـر کنـار پروژه هـای فاقـد پیوسـت محیط 
 زیسـتی، پروژه های دارای ماهیت محیط  زیسـتی 
نیـز ایـن ملاحظـات قانونـی را رعایـت نکرده اند. 
پروژه هایـی کـه پژمانفـر در شرح شـان از جمله به 
»انتقال آب شـرب اسـتان های البرز و تهران از سد 
طالقان«، »انتقال آب به شـهرهای شـمالی استان 
کرمـان«، »انتقـال آب خـزر بـه فلات مرکـزی«، 
»انتقـال آب بـه فـلات مرکـزی«، »سـد ماربـر« 
و »سـد بلبـر« اشـاره کـرده اسـت. نایـب رئیـس 
کمیسـیون اصل 9۰ مجلس یازدهم همچنین در 
بنـد »د« و پایانی ایـن نامه همچنیـن تاکید کرده 
»بودجـه پروژه هـای فاقد مجـوز محیط  زیسـتی 
دارای پیشـرفت فیزیکـی بالا کـه سـایر مجوزات 
قانونی نظیـر میـراث فرهنگـی، منابـع طبیعی و 
… را اخـذ کرده انـد« صرفـا درصورتی تخصیص 
یابـد کـه »اجـرای آن ها آسـیب جدی بـه محیط 
زیسـت وارد نکند«؛ آن هم »مشـروط بـه تصویب 
برنامه مدیریت زیسـت محیطی )EMP( توسط 

سـازمان حفاظـت از محیط زیسـت.«
امان از انگیزه های سیاسی و منافع 

اقتصادی ذی نفعان
امـا در شـرایطی کـه دولـت حتـی بـرای اجـرای 
پروژه های دارای مجوزهای قانونی با کمبود بودجه 
و اعتبارات مواجه اسـت، چه عاملی باعث شـده که 
این چنیـن در اجـرای ایـن دسـت پروژه هـا، حتی 
اگر شـده با تخطی آشـکار از قانون اصرار می شـود. 
پرسشـی کـه علـی اکبـری، نماینـده اصلاح طلب 
شیراز در مجلس دهم و از جمله اعضای فراکسیون 
محیط زیست آن دوره، در واکنش به آن، می گوید: 
»برای پیـدا کـردن پرتقال فروش بایـد ببینید چه 
کسـانی مسـئول اجـرای ایـن پروژه ها هسـتند.« 
ایـن نماینده پیشـین مجلس کـه بـر »ملاحظات 
سیاسی« در طراحی، تدوین، اجرا و البته تخصیص 
اعتبار ایـن دسـت پروژه هـای محیط  زیسـتی نیز 
به عنوان یکـی دلایـل اصرار بـر اجرای این دسـت 
پروژه ها تاکیـد دارد، بـه »پیـام ما« می گویـد: »ما 
به جز برنامه سـوم که احکامـش تا حـدودی فراتر 
از 5۰ درصـد بـه اجـرا درآمـد، سـایر برنامه هـای 
پنج سـاله توسـعه در بحـث اجـرا یـا آن قـدر بـه 
میزانـی ناچیـز محقـق شـد کـه می تـوان گفـت 
اجرایشـان با عدم اجرایشـان چندان تفاوتـی ندارد 
یـا درنهایت حتی بـه تحقـق 5۰ درصدی نرسـید 
و بنابـر ارزیابی هایـی کـه در ایـن رابطـه صـورت 
گرفته، بـه نظر می رسـد منافع شـخصی و گروهی 
مجموعه ذی نفعان از نویسندگان و طراحان برنامه 
که همـان اعضـای دولت هـا و نماینـدگان مجلس 
باشـند تا دسـتگاه های نظارتی و البتـه پیمانکاران 
بزرگ و کوچکی کـه اجرای این پروژه هـا را برعهده 
می گیرنـد، در این داسـتان دخیل اسـت.« اکبری 
معتقـد اسـت به طور کلـی نبود نـگاه کارشناسـی 
در مباحـث محیـط  زیسـتی از جملـه مشـکلات 
اساسی اسـت. او می گوید: »اگرچه مواهب و منافع 
اقتصادی پیمانکاران و دیگر ذی نفعان در اجرای هر 
کدام از پروژه های محیط  زیسـتی نیز در چگونگی 
اجـرای آن هـا دخیـل هسـتند، بـه نظر می رسـد 
انگیز ه هـای سیاسـی کـه در اجرا یـا عدم اجـرا هر 
پـروژه عمرانی و توسـعه ای مطـرح اسـت، بیش از 
سـایر عوامل تاثیرگـذار اسـت.« با ایـن توصیف آیا 
می تـوان بـه ایـن نامه نگاری هـا دل بسـت؟ گـذر 
زمـان و واکنش سـازمان برنامـه و بودجـه میتواند 

پاسـخ را روشـن تر کند.

تخصیص اعتبار به پروژه انتقال آب کرمان خلاف است
نایب رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس طی نامه ای به رئیس سازمان برنامه و بودجه خواستار جلوگیری از تخصیص 

اعتبار به پروژه »انتقال آب به شهرهای شمالی استان کرمان« شد.
علی اکبری، نماینده مجلس دهم و از اعضای فراکسیون محیط زیست آن دوره:انگیزه های سیاسی در اجرا یا 

عدم اجرای پروژه های عمرانی و توسعه ای دخیل هستند.
گزارش
پیام ما

 نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس:

احداث پل سوم هلیل رود نیازمند 
تامین اعتبار است

 نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی در آیین تکریم و 
معارفه فرماندار جیرفت به ترافیک محور جیرفت - بلوک اشاره کرد و گفت: 
احداث پل سوم هلیل رود به ۱5۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که امیدوارم 

عملیات اجرایی این طرح آغاز شود.
ذبیح الله اعظمی افزود: امیدوارم مراحل اجرایی پروژه احداث پل ســوم 

هلیل رود به سرعت آغاز و این طرح تا سال ۱4۰2 افتتاح شود.
او ادامه داد: در هر کیلومتر از بخش اسماعیلی واقع در مسیر یاد شده یک 

روستا قرار دارد،لذا این پل از ترافیک زیادی برخوردار است.
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی گفت: راه اندازی 
و فعال سازی شورای راهبردی جنوب کرمان از دیگر خواسته های ما است.

او در بخش دیگری از سخنانش تصریح کرد: فرماندار جیرفت به عنوان 
نماینده عالی دولت در این شهرستان به اسناد بالادستی، سند آمایش 

سرزمینی توجه کند و اشراف کامل به سند توسعه داشته باشد.
اعظمی افزود: اگر برنامه نداشته باشــیم فقط دور باطل می زنیم و سند 
هفتم توسعه و پیش نویس سند 5۰ ســاله جمهوری اسلامی در دست 

تدوین است.
او یادآور شد: مردم انتظار دارند فرماندار در بین اقشار جامعه حضور یابد و بر 

امور اجرایی نظارت داشته باشد.
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: 
از فرماندار جدید انتظار داریم گزارش سالانه ارائه و آن را در اختیار همه 
قرار دهد ضمن اینکه انتظار می رود گــزارش کار ادارات حوزه کاری به 

نمایندگان ارائه شود.
او با تاکید بر اینکه محل سکونت فرماندار باید در شهرستان خدمت وی باشد 
گفت: خواستار توجه به شایسته سالاری بدون نگاه قومی  و قبیله ای هستیم، 
همچنین از فرمانداران انتظار داریم از مشاوران صادق و امین استفاده کند.

اعظمی ابراز داشت: دی ماه سال گذشته سیلاب کل کشور را تحت تاثیر قرار 
داد اما ما در جیرفت و عنبرآباد مشکلی نداشتیم چون اقدامات پیشگیرانه 
انجام شد در حالی که دیگر شهرستان ها مشکلاتی داشتند و وزیر کشور و 
رییس جمهور در سفر به شهرستان های جنوبی، فرماندار جیرفت را برای 

همکاری با خود همراه می کند.
او با اشاره به حوادث و تجمعات به واسطه افزایش قیمت بنزین در سال 98 
گفت: برخی شهرستان ها با فرمانداری ویژه کشته دادند اما د ر  جیرفت هیچ 

کسی آسیب ندید که نشان دهنده تصمیم گیری صحیح فرماندار است.

سکینه خدیش-سرپرست فرمانداری بم از از راه اندازی مرکز درمان 
ناباروری پیشرفته در این شهرستان خبر داد و گفت:این مرکز با 
اعتبار ۱۰ میلیارد ریال در محل بیمارستان افلاطونیان بم راه اندازی 
می شود. محمد برزنگ در حاشیه نشست هماهنگی مرکز درمان 
ناباروری در بیمارستان افلاطونیان بم افزود: این مرکز به منظور اجرای 
سیاست های جمعیتی ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب راه اندازی 
خواهد شد. او بیان کرد:مرکز ناباروری با کمک دکتر عباس افلاطونیان 
موسس بیمارستان خصوصی افلاطونیان در بم راه اندازی خواهد شد.

او با اشاره به پایین بودن نگران کننده رشد جمعیت در کشور ادامه داد: 
ناباروری یک بیماری محسوب و از نظر روحی و روانی بر زوجین تاثیر 

می گذارد و موجب از هم پاشیدگی کانون گرم خانواده می شود.
سرپرست فرمانداری بم تاکید کرد:راه اندازی مرکز درمان ناباروری 
در بم یک گام مهم با هدف فرزندآوری در بیماران نابارور است که 
از مراجعه بیماران به شهرهای دیگر و هزینه های بالای رفت و آمد 
جلوگیری خواهد کرد. برزنگ ادامه  داد: عملیات اجرایی احداث مرکز 
درمانی ناباروری در بم با ۷۰۰ مترمربع مساحت در صورت تامین 

منابع مالی مورد نیاز توسط یکی از بانکها به زودی آغاز خواهد شد.
او اظهار داشت:این مرکز در آینده می تواند استان های همجوار مانند 
سیستان و بلوچستان و هرمزگان را نیز تحت پوشش خود قرار داده 
و خدمات ویژه درمان ناباروری را به آن ها ارائه دهد. در ادامه رییس 
بیمارستان افلاطونیان نیز افزود: طرح و نقشه و جانمایی زمین این 
مرکز ناباروری مشخص شده و زیرمجموعه این بیمارستان است. 
دکتر علی صدیقی گفت:نقشه ها و جانمایی این مرکز به گونه ای 
طراحی شده که دسترسی از بلوار مجاور هم داشته باشد تا با درمان 
بیماران اورژانسی تداخل نداشته باشد. او ادامه  داد:این مرکز تا زمان 
احداث فضاهایی مانند آزمایشگاه یا رختشوی خانه در آن از مکان های 
موجود در بیمارستان افلاطونیان بهره خواهد برد. او با اشاره به 
راه اندازی یک مرکز ناباروری دیگر در بیمارستان پاستور بم بیان 
کرد:مراکز ناباروری دارای سطح های مختلفی هستند و مرکز ناباروری 
که در بیمارستان افلاطونیان احداث خواهد شد دارای سطح پیشرفته 
است که تمام خدمات ناباروری را ارائه می دهد. صدیقی گفت:این 
مرکز،مکمل مرکز ناباروری در بیمارستان پاستور بم است زیرا مرکز 
ناباروری پاستور خدمات اولیه IUI)آی یو آی (را ارائه می دهد و مرکز 
ناباروی بیمارستان افلاطونیان IVF ) آی وی اف(است که فرد برای 
انجام خدمات پیشرفته باید به مراکز ناباروری پیشرفته مراجعه کند.

رییس بیمارستان افلاطونیان عنوان کرد:با توجه به اینکه بیمه ها 
بخش ناباروری را پوشش داده اند مردم به راحتی می توانند برای درمان 

این بیماری به مراکز تخصصی مراجعه کنند.

رییس سازمان کشاورزی جنوب کرمان در دیدار با استاندار گفت: 
در 5۰ سال اخیر مطالبه گری برای تغییر الگوی کشت صورت 
نگرفته است. استاندار کرمان روز گذشته در دیدار با کارکنان 
سازمان جهادکشاورزی جنوب استان عنوان کرد: بهترین نظر 
را باتجربه ترین کارمند جهادکشاورزی که شاید پایین ترین 
 سمت را دارد، مطرح می کند و باید از نظرات آنان استفاده کنید.
محمد مهدی فداکار گفت: با طرح این سوال که برای هر مترمکعب 
آب مصرفی در استان چقدر درآمد ایجاد می کند؟ اظهار کرد: 
توسعه صنعت یکی از نیازهای جدی جنوب استان کرمان است 
 و در زمینه کشاورزی نیاز است اصلاح الگوی کشت انجام شود.

استاندار کرمان با اشاره به خسارات سیل اظهار کرد: ۱5۰۰ میلیارد 
تومان بودجه برای تکمیل سیل بند خرم نیاز است.

او با اشاره به ظرفیت های اقتصادی جنوب استان کرمان تاکید کرد: 
فرآیند توسعه باید در سه بخش کشاورزی، گردشگری و صنعت 

پیگیری شود.
 بازار را با جیب کشاورز تنظیم نکنید

در ادامه این دیدار رئیس سازمان جهادکشاورزی جنوب استان 
کرمان نیز گفت: بازار را با جیب کشاورز تنظیم نکنید. سعید برخوری 
از تغییر الگوی کشت سخن به میان آورد و گفت: در 5۰ سال 
 اخیر مطالبه گری برای تغییر الگوی کشت صورت نگرفته است.

او بر لزوم تعیین مسیر الگوی کشت تاکید کرد و افزود: با دستور 
نمی توان طرح تغییر الگوی کشت را اجرایی کرد و باید در ابتدا 
 مسیر آن را هموار و میزان منفعت اقتصادی آن را مشخص کنید.

رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب استان کرمان درست کردن 
اهرم اقتصادی، آب و کشاورزی قراردادی را از لازمه های اجرای 
طرح تغییر الگوی کشت برشمرد و اظهار کرد: سیاست گذاری 
باید با آب انجام شود. وی با بیان این مطلب که مزیت کشاورزی 
قراردادی در جنوب استان در تازه خوری و صادرات است، در ادامه 
عنوان کرد: نقطه ضعف کشور در عدم داشتن برنامه، میزان و به کجا 
 صادرات کنیم، است و نوسانات باعث تنش در این حوزه شده است.

جنوب استان کرمان می تواند تامین کننده محصولات کشاورزی 
مورد نیاز بازی جام جهانی قطر باشد

یاسر پورابراهیمی نماینده بانک سپه ومجری نصب 
کارتخوان های طرح هدفمندی یارانه آرد و نان پیش 
از ظهر در جلسه تنظیم بازار استان کرمان گفت: نصب 
کارتخوان ها و حتی توزیع  آن در سطح استان کاری 
سخت و چند وجهی بوده است که با یک گروه ۳5 نفره 
از ابتدای روز پنجشنبه کار نصب را در سطح شهرستان 
کرمان آغاز کرده اند و این کار در سراسر استان انجام 

شده است.
او ادامه داد:  یگ گروه 2۰ نفر هم کار پشتیبانی از این 
دستگاه ها را بر عهده گرفته اند و تا کنون توانسته ایم 

۱8۰۰ دستگاه را نصب کنیم.
پورابراهیمی اختلال در  نصب 4۰۰ دســتگاه را عدم 
تکمیل فرم های ارسالی به دستگاه ها عنوان کرد و گفت: 
گرچه در توزیع و نصب ایراداتی هم به سامانه  شاپرک 
بانک مرکزی وارد است که به زودی رفع خواهد شد اما 
ما تلاش کردیم در سراسر استان به صورت همزمان 
پوشش داده شــود که به جز ۱5۰ مورد که اصلا نمی 
توانیم برای نانوایی ها نصب  کنیم 4۰۰ مورد باقی مانده 
در انتظار تکمیل فرم های نانواها در سراسر استان است.
مجری نصب کارتخوان های طرح هدفمندی یارانه آرد 
و نان ادامه داد: ۱5۰ مورد دستگاه کارت خوان اصلا قابل 
حل نیستند و افراد فوتی هستند و یا موارد دیگر که در 

لیست اسم افراد است اما امکان نصب دستگاه کارتخوان 
نیست و مابقی به کد مالیاتی و مشکلاتی که د رتکمیل 

فرم ها وجود داشت بر می گردد.
نانوایان اجاره تغییر در نوع پخت نان عرضه 

شده را ندارند
حسین مهرابی معاون اقتصادی استاندار کرمان در ادامه 
گفت: اداره غله  باید بررسی کند  چند درصد کسانی که 
حائز دریافت دستگاه کارتخوان هستند، صاحب مجوز 
و صاحب حساب یکی است و چند عدد اجاره و چند تا 
مباشر هستند و لیست ها به صورت تفکیک شهرستانی 

به دبیر ستاد تنظیم بازار اعلام شود.
او ادامه داد: باید معلوم شود تا چند درصد نانواها نوع نان 
پختی آنها با نوع نان تعیین شده در مجوز دار تفاوت دارند 
زیرا قیمت برخی نان ها گرانتر است مانند سنگک و غیره 
زیرا میزان حجم آرد مصرفی و رزن نان متفاوت است اما 
نانوایی که نان لواش مجوز دارد نمی تواند خودسر نان 

مورد عرضه را به سنگک یا تافتون تغییر دهد. 
رضا ســنجری مدیرکل هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری کرمان  نیز در تکمیل صحبت های مهرابی 
گفت: نانوایی هایی که دچار مشکل بودند را در اختیار 
شهرستان ها قرار دادیم تا اتحادیه ها با نماینده اداره غله 

و فرمانداران آن را حل کنند، حتی تاکید کردیم که اگر 
نانوایی دچار ابهام عزمی برای رفع مشکل ندارد، سهمیه 

آرد وی قطع شود.
او افزود: با فرمانداران و اتحادیه ها تذکر داده شده است 
که اگر در شهرســتان نوع نان و مدرک یکســان بود 
کارت خوان تحویل داده شود و اگر نبود تنها دو روز وقت 
دارند به نانواها اعلام کنند تا مجوز و نوع نان را خود را 

یکسان سازی کنند تا مشکل حل شود.
رضا سنجری گفت: کسی که مجوز اش با نوع پخت نان 
متفاوت است اصلا نباید کارتخوان طرح اصلاح مردمی 

سازی یارانه را دریافت کند تا مشکل رفع شود.
کرمان درگیر چالش تغییر نوع پخت

داریوش ماهری سرپرست اداره غله استان کرمان نیز 
به چالش تغییر نوع نان اشاره کرد و گفت:  متاسفانه 
در چند روز اخیر نامه های بی حد و حصری از  تغییر 
نوع نان از ســوی نانواها و اتحادیه ها  به سازمان غله 
برای ارائه  به بانک ارسال شده است که علت این اتفاق 

مشخص نیست.
حسین مهرابی معاون اقتصادی استانداری کرمان در 
ادامه سخنان رضا سنجری، قیمت نان را عامل رغبت 
نداشتن نانواها در تغییر مجوز عنوان کرد و گفت: برخی 

نانواها قیمت نان مورد طبخ از نوع آن در مجوز گرانتر 
است خوب اقدام می کند اما کسی که قیمت ارزانتری 
در مجوز دارد سعی می کند با تغییر نوع نان آن را گران 
تر  بفروشد و با این تخلف به دنبال تغییر مجوز نیست که 

سریعا باید از سوی مسئولان مورد پیگیری واقع شود.
3 میلیون تن آرد و گندم 
در کشور گم  شده است 

حسین مهرابی در پاسخ به موضوع مطرح شده از سوی 
سرپرست غله استان برای نانواها به صرفه است که به 
جای لواش سنگک بفروشد زیرا گرانتر است، گفت: 
در کشور ۳ میلیون تن آرد و گندم گم شده داریم که 
با اصلاح این مجوزها می توانیم بفهمیم کدام نانوا آرد 
فروخته و کدام نان کمتری طبخ کرده یا به اسم سنگک 
لواش ارائه کرده اســت، بنابراین علت اصلی بررسی 

نانوایی ها حتی در نوع پخت همین موضوع است.

حســین مهرابــی در تکمیــل ســخنان مطروحه 
پورابراهیمی تاکید کرد: مشکل اصلی ما همین عدم 
شفافیت در نانوایی هاست که در بررسی انجام گرفته، 
کاملا برخی مشکلات مشخص شده که نوع نان تغییر 
کرده یا صاحب مجوز فوت شــده امــا آرد را تحویل 
می گرفته و عملا پخت نداشته است و غیره بنابراین باید 

این مشکل با جدیت  تمام حل شود.
او افزود :یکی از مزایای این طرح شفافیت و نگاه جامع به 
وضعیت آرد و نان خواهد بود، بنابراین فرمانداران هر چه 
سریعتر مشکل نانوایی های دچار مشکل در شهرستان 
را حل کنند و با بهانه هایی چون قطعی سامانه بررسی 

موضوع را به عقب نیندازند.
حسین مهرابی در پایان خاطر نشان کرد: مبنای اصلی 
کار ما این اســت که صاحب مجوز، نانوا و فروشــنده 
یکی باشند و نوع نان در مجوز و پخت یک نفر تعیین 

شده باشد.

در ستاد تنظیم بازار استان کرمان مطرح شد؛

آغاز به کار طرح هدفمندی یارانه آرد و نان در کرمان

 مرکز ناباروری پیشرفته
 در بم راه اندازی می شود

 رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان:

بازار  را با جیب کشاورز
 تنظیم نکنید

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

ویزای ســفر زمینی به عراق از روز گذشته 
به صورت رســمی برداشته شــد و زائران 
می توانند در قالب کاروان هــای زیارتی از 
طریق مرز زمینی به این سفر معنوی مشرف 

شوند.
بر همین اساس، از ســاعت ۱۰ صبح روز 
گذشــته برخی از نیروهــای امنیت عراق 
با حضور در مرزهای زمینــی، موقعیت را 
برای تشرف زائران عتبات از طریق مرزهای 
زمینی فراهم کردند. البته با توجه به اینکه 
قرار است سفرهای زمینی به عتبات فقط در 
قالب کاروان زیارتی از سوی سازمان حج و 
زیارت باشد، هنوز سازمان حج و زیارت به 
عنوان متولی اعزام ها ثبت نام از متقاضیان 

را آغاز نکرده است.
با این وجود، عراقی ها از روز گذشــته برای 
تشرف زائران ایرانی بدون ویزا اعلام آمادگی 
کرده اند و رسماً مرز زمینی عراق پس از 2۷ 

ماه روی زائران عتبات باز شده است.
وزیر کشور عراق در ســفر به ایران حدود 
۱۰ روز قبل از برقراری سفرهای زیارتی به 
عتبات از طریق مرزهای زمینی خبر داده 
بود و قرار بود که هفته گذشته این سفرها 
از سرگرفته شود. اما سیدصادق حسینی، 
رئیس ســازمان حج و زیارت گفته بود که 
ســفر عتبات از هفته جاری آغــاز خواهد 
شد و روزانه بیش از 2 هزار و 5۰۰ ایرانی از 

مرزهای زمینی عازم عراق می شوند.
به گزارش فارس، ســفر زمینی به عراق از 
اسفند 98 متوقف شــده بود و افرادی در 
صورت داشتن ویزای عراق یا موافقتنامه، 
امکان عبور از مرزها را داشــتند. اما اکنون 
با لغو ویزای عراق برای ســفرهای زمینی، 
تشــرف زائران به عتبات سهولت می یابد. 
البته ویزای ســفرهای هوایی به عراق نیز 
از اوایل آبان ماه لغو شــده بــود و از آذرماه 
سفرهای زیارتی به عتبات به صورت هوایی 
در ایام کرونا آغاز شد و هم اکنون نیز همه 
ســفرهای زیارتی به صورت هوایی انجام 

می شود.

رشد دو برابری سود 
خالص فباهنر

قائم مقام »شستا« در بازدید از شرکت 
صنایع مس شــهید باهنر گفت: تلاش 
مدیــران و کارکنــان شــرکت هایی 
همچون مس شــهید باهنــر، علاوه بر 
ایجاد رونق در اقتصاد کشور، در تامین 
ر  معیشــت حدود 4۰ میلیــون خانوا
بازنشسته مســتمری بگیر و بیمه شده 
تامین اجتماعی نیز به شــدت اثرگذار 

خواهد بود.
به گــزارش پایگاه خبــری معدن نامه 
به نقــل از روابط عمومی مس شــهید 
باهنــر، در جریــان بازدیــد مقامات 
عالی شــرکت ســرمایه گذاری تامین 
اجتماعی از ایــن مجموعه که با حضور 
زه تابیان، قائم مقام شستا، عباس زاده، 
معاون راهبری هلدینگ ها، حســینی، 
مدیر راهبــری هلدینگ نفــت، گاز و 
پتروشــیمی تامیــن و ســلیمی مدیر 
نجام  راهبری هلدینــگ صدرتامین، ا
شد، زه تابیان با حضور در جمع مدیران 
و کارکنان شرکت مس شــهید باهنر، 
از تلاش هــای این افراد بــه خصوص 
در شــرایط تحریم و کرونــا قدردانی 
کرد و گفت: به دلیل عضویت شــرکت 
مس شــهید باهنر در هلدینگ تاصیکو 
که درصــد بالایــی از آن به شــرکت 
یه گذاری تامیــن اجتماعــی  ســرما
رد، هــر خلاقیــت و  ختصــاص دا ا
ابتکاری که به سودآوری این مجموعه 
بینجامد، اثری مســتقیم بر معیشــت 
حدود 4۰ میلیون خانوار تحت پوشش 

تامین اجتماعی خواهد داشت.
وی از کارکنان بخش های مختلف مس 
شهید باهنر خواســت با نگاه به آینده، 
فعالیت هــای ســازنده را در دســتور 
کار خود قــرار دهند تا پــس از دوره 
خدمتی آن ها، دیگران نیــز بتوانند از 
ثمره خدمات اســتفاده و برای رشد و 
پیشرفت مجموعه، برنامه ریزی کنند.

در جریان این بازدیــد، مجید ضیائی، 
مدیرعامل شــرکت صنایع مس شهید 
باهنر ضمن تشــکر از حضــور مقامات 
عالی شســتا برای حضــور در مجتمع 
ایــن شــرکت، بــه ارائه گزارشــی از 
افتخارات این مجموعه در ســال های 
اخیر پرداخت و عنوان کرد: با همت و 
همدلی به وجود آمــده در مس باهنر، 
علی رغم تحریم ها، شــاهد روند رو به  
رشــد فعالیت ها در بخش های مختلف 
تولید، فروش، صــادرات و… بوده ایم. 
درصد رشــد عملکرد صادرات ســال 
۱4۰۰ نسبت به سال پیش از آن، ۳۷۳ 
درصد و رشد سود خالص سال گذشته 
نسبت به دو ســال پیش، ۱۰4 درصد 

بوده است.

ن می گوید  یرا نی ا زرگا تاق با رئیس ا
د  درات موا ز صا درآمدهای حاصل ا
یع  ر صنا نکا بل ا یی و نقش غیرقا غذا
 ، یی موجب شده ا شتغال ز یی در ا غذا
ز صنایع  ین صنعت به عنوان یکی ا تا ا
مهم در رشد اقتصادی کشورها، مورد 

توجه جدی قرار گیرد.
فعی  ، غلامحسین شا یسنا رش ا به گزا
در اولین کنفرانس تجارت حلال ایران 
روپا، اظهار  و کرواسی و جنوب شرق ا
کرد: در ارتباط با صنعت غذایی حلال، 
تولید  برترین کشورهای  ن جزو  یرا ا
اسلامی  کشورهای  میان  در  کننده 
یع   صنا ز  ا یکی  حلال  غذای  است. 
پررونق جهان در سال های گذشته بوده 
و پیش بینی شده تا سال 2۰2۷ ارزش 
ر آن به رقمی حدود یک تریلیون  زا با
یران ششمین  دلار برسد. در 2۰2۰ ا
تولید کننده غذای حلال در  کشور 
میان ۷۳ کشور مسلمان و غیر مسلمان 
ن غذای  یرا قع در ا ا بوده است. در و
غیرحلال تولید نمی شود و دستگاه های 
نظارتی در تولید مواد غذایی، علاوه  بر 
کنترل کیفیت و استاندارد مربوطه، بر 

حلیت هم تاکید دارند.
یران تصریح کرد: در بین  تاق ا رئیس ا
گروه های کالایی مختلف محصولات 
غذایی و کشاورزی، بیشترین صادرات 
یران متمرکز بر میوه و آجیل با سهم  ا
 ۱۳ سهم  با  سبزیجات  درصد،   45
درصد، محصولات کنسرو شده با سهم 

۱۰ درصد، محصولات لبنی، عسل و 
تخم مرخ با سهم 5.8 درصد که بیش از 
۷5 درصد محصولات غذایی را به خود 

اختصاص می دهد، است.
تولید  ن  یرا ا مه گفت:  دا ا فعی در  شا
یی مصرفی  کثر محصولات غذا کننده ا
در داخل است ولی برای تنظیم مصرف 
داخل اقلامی را از خارج کشور تامین 
بر  حساسیت  موجب  به  که  می کند 
رک مرسوم برای  ه بر مدا حلیت علاو
ثبات  ورود کالا، مجوزهایی هم برای ا
ر رفته  لیه به کا و د ا ا حلال بودن مو
ز آن  یند تولید و بسته بندی ا در فرآ
دریافت می شود. بر اساس دستورالعمل 
یی و آشامیدنی باید  د غذا ردات موا وا
اقلام غذایی و نوشیدنی دارای گواهی 
ز  ن باشند؛ ا یرا حلال برای ورود به ا
هر  و  کی  ا خور ژلاتین  ع  نوا ا جمله 
خوراکی که در آن ژلاتین به کار رفته 

باشد.
ردات  ا تباط با و ر و تصریح کرد: در ا ا
یادی  ز محدودیتهای  گوشت  ع  نوا ا
ا  ردات گوشت ر ن وا یرا رد. ا وجود دا
نجام می دهد  ز کشورهای مشخصی ا ا
زرسی  نها تحت نظارت و با که همه آ
د  رت جها ا مپزشکی در وز زمان دا سا
لم دینی بر  رد و عا ر دا ا ورزی قر کشا
یند بسته بندی  م و فرآ یند ذبح دا فرآ
می کند.  نظارت  مبدا  کشورهای  در 
ورده های گوشتی  حتی در مورد فرآ
نیز این حساسیت ها در واردات وجود 

ز  رد. حتما باید مجوزهای مربوطه ا دا
نظر منشا حیوانی و نحوه ذبح مشخص 
شود. اهمیت غذای حلال تنها در بعد 
مصرفی آن نیست، بلکه از نظر سلامتی 
مورد توجه کشورهای غیرمسلمان نیز 
ند  است. اهمیت سلامت غذایی می توا
بر توسعه مناسبات سیاسی کشورها 

اثر بگذارد.
کشورهای  گفت:  ن  یرا ا تاق  ا رئیس 
جنوب شرق اروپا با جمعیتی حدود 48 
ز  ورزی نیا میلیون نفر، در بخش کشا
به واردات از کشورهای دیگر دارند؛ به 
عنوان مثال کشورهایی نظیر مقدونیه 
صربستان، بوسنی و هرزگوین بخشی 
یه  ز مصرف خود را  کشورهای همسا ا
به  هم  ن  یرا ا می کنند.  مین  تا خود 
عنوان کشوری با توجه به تنوع غذایی 
یی  د غذا مین موا تا ند در  ا بالا می تو
شته  دا یی  همکاری ها کشورها  ین  ا
بل کالاهای تولیدی و  باشد و در مقا

ماشین آلات وارد کند.
او ادامه داد: علاوه بر صنعت غذایی، در 
زمینه مراودات فرهنگی و گردشگری با 
کشورهای جنوب شرق اروپا با توجه به 
جمعیت غالب مسلمان در ایران، ایران 
محل مناسبی برای گردشگری حلال 
است. بر اساس آخرین گزارش ها ایران 
دهمین  جهان،  کشورهای  میان  در 
منطقه  کشورهای  میان  در  و  کشور 
جنوب شرق آسیا اولین مقصد انتخابی 

مسلمانان است.

رئیس کل سازمان امور مالیاتی در بخشنامه ای 
به ادارات کل امور مالیاتی اعلام کرد: در مواردی 
که در رسیدگی ادارات امور مالیاتی اسناد، 
مدارک و شواهد مثبته ای دال بر درآمدی 
بودن آن به دست نیاید، ادارات امور مالیاتی 
به صرف تراکنش بانکی مجاز به اعمال ضریب 
یا نسبت، سود فعالیت و مطالبه مالیات از این 

بابت نیستند.
به گزارش ایسنا، در بخشنامه داود منظور آمده 
۱۶ در  /99 است: پیرو بخشنامه شماره 2۰۰/
۳۱/۱ و اصلاحات بعدی آن در  تاریخ ۱۳99/
ارتباط با نحوه بررسی و رسیدگی به اطلاعات 
پولی و مالی واصله از جمله تراکنش های بانکی 
و با توجه به آرای متعدد مصادره از سوی شعب 
دیوان عدالت اداری و همچنین شعب شورای 
لیاتی در نقض آرای هیات های حل  عالی ما
اخلاف مالیاتی و با توجه به نارضایتی های ایجاد 
شده در نحوه عملکرد ادارات امور مالیاتی در 
رسیدگی به تراکنش های بانکی به ویژه بنده 
)۱8( آن، موارد زیر در رسیدگی به تراکنشهای 
بانکی لغایت عملکرد سال ۱۳99 توسط ادارات 
امور مالیاتی و مراجع حل اختلاف مالیانی مورد 

تاکید قرار می گیرد.
۱- همانطور که در بخشنامه مذکور و سایر 
اطلاعات  و  تاکید شده   سازمان  مکاتبات 
درآمد  موید  نفسه  فی  بانکی  حساب های 
اشخاصی نیست مگر اینکه طبق رسیدگی های 
انجام شده و اسناد، مدارک، شواهد و قرائن 
مثبته درآمدی بودن آن احراز شود. بنابراین 

در مواردی که در رسیدگی ادارات امور مالیاتی 
اسناد، مدارک شواهد و قرائن مثبته ای دال بر 
درآمدی بودن آن به دست نیاید و ادارات امور 
مالیاتی به صرف تراکنش بانکی مجاز به اعمال 
ضریب یا نسبت، سود فعالیت و مطالبه مالیات 
از این بابت نیستند. در صورتی که قبلا بدون 
توجه به این امر نسبت به مطالبه مالیات اقدام 
شده است به مراتب در رسیدگی مجدد در 
اجرای ماده 2۳8 قانون مالیات های مستقیم 
و با مراجع حل اختلاف مالیاتی حسب مورد 

بشرح فرق مورد رسیدگی قرار گیرد.
2- در مواردی که پیش از این بدون رعایت 
شرایط بند )۱( نسبت به مطالبه مالیات اقدام و 
مالیات متعلقه به قطعیت رسیده است، قطعیت 
مالیات دلیلی بر تلقی در آمدی بودن برای 
بانکی مذکور نبوده و در این صورت ادارات امور 
مالیالی مجاز به مطالبه مالیات برارزش افزوده 
و جریمه موضوع ماده ۱92 )کتمان در آمد( از 

این بابت نخواهند بود مگر اینکه طبق اسناد و 
مدارک و شواهد و قرائن مثبته درآمدی بودن 

آن احراز شود.
9۷ قانون  در مواردی که در اجرای ماده 
مالیات های مستقیم نسبت به صدور برگ 
تشخیص مالیات بر اساس اظهارنامه برآوردی 
)اعم از سیستمی با رسیدگی توسط اداره امور 
مالیاتی( و بدون رعایت بند )۱( اقدام شده است، 
ادارات امور مالیاتی پس از دریافت اعتراض 
عمومی به همراه اظهارنامه مالیاتی، مطابق مفاد 

این بخشنامه اقدام کنند.
 )۱2 ۳- با توجه به مقررات بند )م( تبصره )
قانون بودجه سال ۱4۰۰ کل کشور، مفاد این 
بخشنامه در خصوص واریزی به حساب های 
بانکی از طریق ابزار پرداخت های بانکی از جمله 
دستگاه کارتخوان بانکی)pos(، جاری نبوده 
و در اینگونه موارد اثبات غیر در آمدی بودن آن 

با مودی است.

تراکنش بانکی بدون مدرک مبنای مطالبه مالیات نیست
رییس سازمان مالیاتی: اثبات غیردرآمدی بودن واریزی به کارت خوان با مؤدی است

ایران دهمین انتخاب گردشگران 
مسلمان جهان

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب با اشاره به وضعیت آب 
آشامیدنی در شهرها و روستاهای سراسر کشور گفت که در حال حاضر، 
2۷2 شهر کشور با مسئله »تنش آبی« روبه رو است و آب آشامیدنی 
نزدیک به هفت  هزار روستا نیز از طریق تانکرهای آبرسانی سیار تامین 

می شود.
اتابک جعفری در گفت وگویی، از تشکیل »قرارگاه های رصد و پایش 
وضعیت آب شُرب« شهرها و روستاها خبر داد و افزود که بر اساس 
داده های جمع آوری شده در سراسر کشور، 2۷2 شهر با مشکلاتی شامل 

»تامین، انتقال و توزیع آب آشامیدنی« مواجه هستند.
او همچنین اذعان داشت که در چندین هزار روستا به دلایلی از جمله 
خشک شدن منابع تامین آب و عدم تکمیل طرح های آبرسانی، آب 

آشامیدنی مورد نیاز از طریق تانکرهای آبرسانی سیار تامین می شود.
به گفته این مقام، تا اردیبهشت امسال در مجموع 4 هزار و 95۳ روستای 
کشور تحت پوشش آبرسانی سیار بودند اما با توجه به کاهش بارش ها 
و تشدید تنش آبی در سراسر کشور، شمار روستاهای نیازمند آبرسانی 

سیار احتمالا به شش هزار تا هفت هزار روستا افزایش می یابد.
این مقام شرکت مهندسی آب و فاضلاب در شرایطی از »کاهش 
بارش ها« به عنوان عامل تنش آبی نام برده است که پیشتر، به نقل از یک 
متخصص دانشگاهی تصریح شده بود تنش آبی و تنش خشکسالی دو 

امر متفاوت هستند.
به گفته مهدی قمشی، عضو هیئت علمی گروه آب دانشگاه شهید 
چمران اهواز، تنش خشکسالی موقتی است و تا زمانی ادامه دارد اما 
تنش آبی به این معنا است که حتی اگر آورد رودخانه ها و بارش ها نرمال 

باشد باز هم مسئله کمبود آب وجود خواهد داشت.
او اردیبهشت ماه امسال در گفت وگویی تاکید کرد که ایران بر اساس 
شاخص های بین المللی هم اکنون به تنش »شدید« آبی بسیار نزدیک 

شده است.
یک سال پیش از این، مصطفی فدایی فرد، از رؤسای کمیته ملی 
سدهای بزرگ کشور، دلیل بحران آب در کشور را نه »کم آبی ناشی از 

خشکسالی«، بلکه »سوءمدیریت منابع آب« دانسته بود.

گزارش
ایسنا

تنش آبی در 272 شهر ایران
7 هزار روستا در تابستان به آبرسانی سیار نیاز دارند

مرز زمینی عراق بدون 
دریافت ویزا برای 

زائران عتبات باز شد

رنا
: ای

س
عک

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزیر جهاد کشاورزی گفت: با وجود 
ارزآوری صادرات محصولات بخش کشاورزی در ایران ، به علت آب 
بر بودن محصولات جالیزی برای کشت و صادرات آن ، محدودیت 

هایی در نظر گرفته می شود.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمد قربانی، همچنین گفت: برای 
حمایت از خودکفایی در محصولات اساسی باید تولید محصولات 
جالیزی محدود و عوارض صادراتی این محصولات پرآب بر، 

افزایش یابد.
بخش کشاورزی در ایران حدود ۱۰ درصد از صادرات غیرنفتی را 
شامل می شود که در این میان محصولات صیفی و جالیزی سهم 

زیادی از صادرات را دارند .

صادرات محصولات جالیزی 
محدود می شود

بانک مرکزی رشـد اقتصادی کشـور را در سـال ۱4۰۰ با 
نفـت 4.4 درصد و بـدون نفـت ۳.9 درصد اعـلام کرد.

به گـزارش خبرگزاری تسـنیم به نقـل از روابـط عمومی 
بانک مرکـزی، تحـولات بخـش واقعی اقتصـاد ایـران در 
سـال ۱4۰۰ بر اسـاس محاسـبات بانک مرکزی به شرح 

زیر اسـت.
رشـد اقتصادی کشـور )به قیمتهـای ثابت سـال ۱۳95( 
در سـال ۱4۰۰ بـه عـدد 4.4 درصد رسـید. تحقق رشـد 
اقتصـادی 4.4 درصـدی در سـال ۱4۰۰ در امتداد رشـد 
اقتصـادی 4.۱ درصـدی سـال ۱۳99، حکایـت از روند رو 
به بهبـود فعالیت هـای اقتصادی در کشـور به رغـم تداوم 

تحریم هـای اقتصـادی دارد.
اهم تحولات رشد اقتصادی

بر اساس محاسـبات مقدماتی اداره حساب های اقتصادی 
ایـن بانک، تولیـد ناخالـص داخلـی به قیمـت پایـه )و به 
قیمت هـای ثابـت سـال ۱۳95( در سـه ماهـه چهـارم 
سـال ۱4۰۰ به رقـم ۳4۱۷.۱ هـزار میلیارد ریال رسـید 
که نسـبت به سـه ماهه چهـارم سـال ۱۳99، رشـد 5.۷ 
درصـدی را نشـان می دهـد. همچنیـن رشـد اقتصـادی 
بدون نفت طـی دوره مذکـور معـادل ۶.۳ درصـد بود که 
حکایت از محوریـت بخش هـای اقتصادی غیـر نفتی در 
تحقق رشد اقتصادی سـه ماهه چهارم سـال ۱4۰۰ دارد.

به لحاظ وضعیت سـرمایه گذاری نیز در سـه ماهه چهارم 
سـال ۱4۰۰ "تشکیل سـرمایه ثابت ناخالص" از نرخ رشد 
۱4.4 درصدی نسـبت بـه دوره مشـابه سـال قبـل از آن 
برخـوردار گردیـد که ایـن میزان رشـد حاصـل عملکرد 
رشـد مثبت تشـکیل سـرمایه در هر دو بخش "ماشـین 
آلات" و "سـاختمان" بـه ترتیـب معـادل ۱5.۱ و ۱۳.5 

درصـد می باشـد.
در مجموع عملکرد تولید ناخالص داخلی کشـور در سال 
۱4۰۰ "بـا احتسـاب نفـت" و "بدون احتسـاب نفـت" به 
قیمت های ثابت سـال ۱۳95 بـه ترتیب بـه ۱45۷۱.4 و 
۱۳4۱5.۱ هـزار میلیارد ریال رسـید که نسـبت به سـال 
قبل از آن به ترتیب بـا افزایـش 4.4 و ۳.9 درصدی همراه 
بوده اسـت. تحقق رشـد اقتصادی 4.4 درصدی در سـال 
۱4۰۰ در امتداد رشد اقتصادی 4.۱ درصدی سال ۱۳99، 
حکایـت از رونـد رو به بهبـود فعالیت هـای اقتصـادی در 

کشـور به رغم تداوم تحریم هـای اقتصـادی دارد. 
مولفه های رشـد اقتصادی در سـه ماهه چهارم 

سال 1400
بررسـی عملکـرد رشـد اقتصـادی بـر حسـب گـروه 

فعالیت هـای اقتصـادی نشـان می دهـد، رشـد عملکرد 
تولید ناخالـص داخلی در سـه ماهـه چهارم سـال ۱4۰۰ 
حاصـل تحقـق رشـد مثبـت ارزش افـزوده گروه هـای 
"خدمـات"، "صنایـع و معـادن" و "نفـت و گاز" به ترتیب 
معـادل ۷.۰، 5.۰ و ۰.2 درصـد نسـبت بـه دوره مشـابه 
سـال قبل از آن می باشـد. با این حـال، گروه "کشـاورزی، 
جنگلـداری و ماهیگیـری" طی همیـن مدت بـا کاهش 

عملکـردی معـادل ۳.4 درصـد مواجـه بوده اسـت.
رشـد قابل ملاحظـه ۷.۰ درصدی گـروه خدمات در سـه 
ماهه چهارم سـال ۱4۰۰ عمدتاً در نتیجه بهبود عملکرد 
ارزش افـزوده بخش هـای "اداره عمومـی، دفـاع و تامیـن 
اجتماعی"،"آمـوزش"، "عمـده فروشـی، خرده فروشـی 
و تعمیر وسـایل نقلیه موتـوری"، "بهداشـت و مددکاری 
اجتماعـی" و "فعالیت هـای مالـی و بیمـه" بـه ترتیب با 
سـهم ۱.۰،  ۰.8، ۰.۶، ۰.5 و ۰.4 واحد درصد از رشـد 5.۷ 
درصدی تولید ناخالص داخلی بوده است. در گروه صنایع 
و معادن نیز ارزش افـزوده تمامی بخش های پنجگانه این 
گروه شامل "سـاختمان"، "صنعت"، "آبرسانی، مدیریت 
پسـماند، فاضلاب و فعالیت های تصفیـه" و "تامین برق، 
گاز، بخـار و تهویه هوا" و "اسـتخراج معدن" در سـه ماهه 
چهارم سـال ۱4۰۰ به ترتیب بـا افزایش عملکـرد ۱۱.9، 
4.۱، ۳.۷، ۱.۶ و ۱.5 درصدی نسـبت به سـه ماهه چهارم 

سـال ۱۳99 همراه بودند.
برآورد حاصـل از تولیـد ناخالـص داخلی برحسـب اقلام 
هزینـه نهایـی در سـه ماهه چهـارم سـال ۱4۰۰ نشـان 
می دهد، "هزینه هـای مصرف نهایی بخـش خصوصی"، 
"هزینه های مصـرف نهایـی بخـش دولتی" و "تشـکیل 
سـرمایه ثابت ناخالص" بـه قیمت های ثابت سـال ۱۳95 
بـه ترتیـب از نرخ هـای رشـد ۷.2، ۱۶.۳ و ۱4.4 درصـد 
نسـبت به دوره مشـابه سـال قبل از آن برخوردار بوده اند. 
در ایـن دوره رشـد تشـکیل سـرمایه ثابـت ناخالـص بـه 
تفکیک "ماشین آلات" و "سـاختمان" به ترتیب معادل 

۱5.۱ و ۱۳.5 درصـد بـوده اسـت.
 مولفه های رشد اقتصادی در سال 1400

بررسـی عملکـرد رشـد اقتصـادی بـر حسـب گـروه 
فعالیت هـای اقتصـادی در سـال ۱4۰۰ نشـان می دهد، 
رشـد ارزش افـزوده گروه های "خدمـات"، "نفـت و گاز"، 
"صنایع و معـادن" و "کشـاورزی" در این سـال به ترتیب 
معـادل ۶.5، ۱۰.۱، ۱.۱و 2.۶    - درصـد بـود کـه به ترتیب 
از سـهمی معـادل ۳.۶، ۰.8، ۰.۳، و ۰.۳    - واحـد درصد در 
رشـد اقتصادی سـال ۱4۰۰ برخوردار بوده اند. رشـد ۶.5 
درصـدی ارزش افـزوده گروه "خدمـات" در سـال ۱4۰۰ 

عمدتاً متاثـر از تحولات بخش هـای "اداره عمومی، دفاع و 
تامین اجتماعی"،"حمل و نقل و انبـارداری"، "اطلاعات و 
ارتباطات"، "بهداشـت و مددکاری اجتماعی"، "آموزش" 
و "عمده فروشـی، خـرده فروشـی و تعمیر وسـایل نقلیه 
موتوری" به ترتیب با سهم ۰.8، ۰.۶، ۰.5، ۰.5، ۰.4 و ۰.4 
واحـد درصد از رشـد تولیـد ناخالـص داخلی بوده اسـت. 
همچنیـن در ایـن سـال بخش هـای خدماتـی از جملـه 
"فعالیت هـای مربوط به تامین جـا و غـذا"، "فعالیت های 
حرفه ای، علمی و فنی" و "هنر، سـرگرمی، تفریح، ورزش 
و سـایر فعالیت هـای خدماتـی" از بهبـود قابـل ملاحظه 
عملکرد ارزش افزوده به ترتیب معادل 28.2، ۱5.8و ۱4.۶ 
درصد نسبت به سـال قبل از آن برخوردار بودند که نشان 
می دهد با اقدامات مناسـب انجام شـده در زمینه پوشش 
گسـترده واکسیناسـیون عمومـی و نیز ابتـکارات بخش 
خصوصـی در به کارگیری ظرفیت هـای اینترنتی، تبعات 
منفی بحران کرونا بر حـوزه فعالیت هـای بخش خدمات 
تا حد زیـادی مرتفع گردیده اسـت. افزایش قابل ملاحظه 
ارزش افزوده گروه نفت نیز در سـال ۱4۰۰ عمدتاً ناشی از 
افزایش تولید و صادرات نفت خـام، گاز طبیعی و میعانات 

گازی نسـبت به سـال قبل از آن می باشـد.
 در سـال مـورد گـزارش ارزش افزوده بخـش "صنعت" به 
قیمت هـای ثابـت سـال ۱۳95 از افزایـش ۳.۳ درصـدی 
نسـبت به سـال ۱۳99 برخـوردار بـود؛ به طور مشـخص 
در ایـن بخـش رشـد شـاخص تولیـد کارگاه هـای بزرگ 
صنعتـی ۱۰۰ نفر کارکـن و بیشـتر     - با اختصاص سـهم 
حـدود ۷۰ درصـد از ارزش افزوده بخش صنعت    - نسـبت 
به سـال ۱۳99 معـادل ۳.۱ درصـد بود. بررسـی عملکرد 

رشـد شـاخص مزبـور بـه تفکیـک رشـته فعالیت هـای 
صنعتـی )بـر حسـب کدهـای ISIC دو رقمـی( نشـان 
می دهد کـه در سـال ۱4۰۰ از مجمـوع 24 گـروه اصلی، 
2۰ گـروه )با ضریـب اهمیـت 8۷.۶ در صدی از شـاخص 
کل( از رشـد مثبـت تولیـد برخـوردار بوده  انـد؛ از جملـه 
صنایعـی کـه بیشـترین سـهم را در رشـد محقـق شـده 
این سـال داشـته اند می توان بـه "صنایـع تولیـد داروها و 
فرآورده های دارویی شیمیایی و گیاهی"، "صـنایع  تولید 
ماشـین آلات مولد و انتقـال  نیـروی بـرق و دسـتگاه های 
برقی" و "صـنایع تولید مواد غذایی" اشاره نمود؛ در مقابل 
رشد شـاخص تولید 4 گروه صنعتی نسـبت به سال قبل 

از آن منفـی بوده اسـت.
برآورد حاصـل از تولیـد ناخالـص داخلی برحسـب اقلام 
هزینه نهایی در سـال ۱4۰۰ نشـان می دهد، "هزینه های 
مصرف نهایـی بخش خصوصـی" و "هزینه هـای مصرف 
نهایی بخـش دولتی" بـه قیمت هـای ثابت سـال ۱۳95 
به ترتیـب از نرخ های رشـد ۳.9 و 8.۳ درصدی نسـبت به 
سـال قبل از آن برخـوردار بوده انـد. در این سـال عملکرد 
"تشـکیل سـرمایه ثابت ناخالص" نسبت به سـال ۱۳99 
بـدون تغییـر بوده اسـت. ایـن امـر حاصل رشـد عملکرد 
تشکیل سـرمایه ثابت ناخالص در بخش"ماشین آلات" و 
"سـاختمان" به ترتیـب معـادل ۱2.5 و ۷.۱  - درصد بوده 
است. لازم به ذکر اسـت که رشد عملکرد تشکیل سرمایه 
ثابت ناخالـص در بخش"ماشـین آلات" در تمامی فصول 
سـال ۱4۰۰ مثبت بوده و به ترتیـب معـادل 2۳.9، 2.9، 
۱۱.۶ و ۱5.۱ درصد نسـبت به دوره مشابه سال قبل از آن 

محقق گردیده اسـت.

کشاورزی رشد اقتصادی کشور را پایین کشید
2.۶درصد از ارزش  افزوده بخش کشاورزی کم شد 

رئیس انجمن صنایع شــوینده، آرایشی و بهداشــتی گفت: در این موضوع 
تصمیم گیرنده نهایی سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان 
است که براساس تصمیم آنها اقلام شــوینده تا ۱5 درصد افزایش قیمت را 

داشته که از دو روز گذشته اعمال شده است.
به گزارش خبرنگار ایلنا، در روزهای اخیر شــاهد نابســامانی و اخبار ضد و 

نقیض در مورد نحوه و میزان افزایش قیمت مواد شــوینده بودیم بطوریکــه رئیس اتحادیه عمده 
فروشان مواد شوینده و پاک کنندگان روز پنجشــنبه به ایلنا گفت که انجمن صنایع شویندگان با 
توجه به بالا رفتن هزینه های سربار، نرخ ارز و مشکلات در تامین مواد اولیه تقاضای افزایش ۳۰ تا 
8۰ درصدی نرخ مواد شوینده را کردند اما سازمان حمایت با این تقاضا موافقت نکرد. تقاضای این 
انجمن برای افزایش نرخ مواد شوینده به این شرح اســت؛ افزایش ۷۰ درصدی نرخ مواد شوینده 
دستی، افزایش ۶5 درصدی نرخ مواد شوینده ماشینی، افزایش ۶۰ درصدی نرخ مایعات دستشویی 
و ظرفشویی، افزایش 5۰ درصدی نرخ شامپو و سایر محصولات شوینده، افزایش 8۰ درصدی نرخ 

صابون و خمیر دندان.

موافقت با افزایش 1۵ درصدی قیمت مواد شوینده

منتخبــان ذخیره مرحله اول طرح فــروش یکپارچه خودرو از 
روز شــنبه 28 خرداد تا ۶ تیرماه فرصت دارند نسبت به انجام 

فرایند ثبت نام نهایی و واریز وجه اقدام کنند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در اطلاعیه ای 

که بر روی سایت سامانه یکپارچه تخصیص خودرو قرار داده شده آمده است:
به اطلاع کلیــه منتخبین ذخیره )رزرو( طرح یکپارچه عرضه خودرو می رســاند با 
توجه به اتمام فرصت واریز وجه منتخبین اصلی، تمامــی منتخبین ذخیره )رزرو( 
طرح مذکور که نام آنها در ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو اعلام شــده اســت 
می توانند از روز شــنبه مورخ 28 خــرداد ۱4۰۱ با مراجعه به ســایت های فروش 
شرکت های خودروســاز، نســبت به انجام فرآیند ثبت نام نهایی و واریز وجه اقدام 
نمایند. لازم به ذکر اســت مهلت ثبت نام منتخبین ذخیره این دوره تا ۶ تیر ۱4۰۱ 

می باشد.

مهلت 10 روزه منتخبان ذخیره فروش 
یکپارچه خودرو برای واریز وجه

شاخص بورس در جریان معاملات روز گذشته بازار سرمایه با افت ۱۶هزار 
واحدی روبرو شد.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در جریان دادوستدهای 
بازار سرمایه بیش از ۶ میلیارد و 4۰۱ میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی 

بالغ بر 4 هزار و 9۱ میلیارد تومان در بیش از 42۶ هزارنوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص 
بورس با افت ۱۶ هزار و ۶۱۳ واحدی در ارتفاع یک میلیون و 54۷ هزار و ۷۱9 واحد قرار گرفت.

بیشترین اثر منفی بر دماسنج بازار ســهام به نام نمادهای معاملاتی شرکت های پتروشیمی 
نوری، توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه و سرمایه گذاری تامین اجتماعی شد و در مقابل 
شرکت های بانک ملت، پالایش نفت بندرعباس و فروشگاه های زنجیره ای افق کوروش با رشد خود 

مانع افت بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله 2 میلیارد و 5۳۳ میلیون ورقه 
به ارزش ۳هزار و ۳۶2 میلیارد تومان در 22۷ هزار نوبت، شاخص فرابورس )آیفکس( 2۳9 واحد 

افت کرد و در ارتفاع 2۱ هزار و ۱۱۰واحد قرار گرفت.

شاخص بورس 1۶ هزار واحد ریخت

$ شاخص خودروبازار
فرابورس

کاغذ اقتصادی
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تمدید مهلت ثبت نام کلاس اولی ها 
در مدارس شاهد تا سه شنبه

 بر اســاس اعلام وزارت آمــوزش و پرورش، پیــش ثبت نام 
اینترنتی مدارس شاهد در پایه  اول ابتدایی که تا 28 خرداد 
ماه مهلت داشت برای سه روز دیگر و تا سه شنبه، ۳۱ خرداد 

ماه تمدید شد.
به گزارش ایســنا، متقاضیــان می توانند بــا ورود به درگاه 
https://pada.medu.ir/#/ اینترنتی به نشــانی
home  نســبت به ثبت نام در پایه  اول ابتدایی اقدام کنند.

در درگاه اینترنتــی مذکور نیز تاکید شــده اســت که کلیه 
مراحل پیش ثبت نام و اعلام نتایج تنها از طریق این ســامانه 
اســت و مراجعه به ســایت های دیگر مرجع قانونی نیست. 
همچنین با توجه بــه محدودیت ظرفیت ثبــت نام مدارس 
شاهد خواسته شــده بنا به ضرورت در آموزشــگاهای دیگر 
غیر از شــاهد نیز ثبت نام انجام دهید. اداره کل امور شاهد و 
ایثارگران وزارت آموزش و پرورش از والدین خواســته است 
که در انتخاب مدرســه مورد نظر جهت پیــش ثبت نام دقت 
لازم را اعمال دارند، زیرا در غیر این صورت احتمال رد شدن 
تقاضای ثبت نام توســط مدرسه انتخاب شــده وجود دارد.

طبق اعلام وزارت آموزش و پرورش، بازه زمانی پیش ثبت نام 
مدارس شاهد در سراسر کشور به این ترتیب است:

- پایه اول ابتدایی از ۱۱ تا ۳۱ خرداد 
- پایه هفتم )دوره اول متوســطه(، از 2۱خــرداد ماه لغایت 

دهم تیر ماه
- پایه دهم )دوره دوم متوســطه(، از یک تا 2۰ تیرماه ) لازم 
به ذکر است که وزارت آموزش و پرورش امروز از تغییر زمان 
پیش ثبت نــام پایه دهم مدارس شــاهد در ســال تحصیلی 
۱4۰2-۱4۰۱ نیز خبر داده و علت آن را آماده نبودن نتایج 
هدایت تحصیلی دانش آموزان پایه نهــم ذکر و ثبت نام را به 

زمان دیگری موکول کرده است.(

حسـن اکبـری در گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره 
وضعیـت توله یـوز سـوم گفت:تقریبـا در سـه 
روز گذشـته وضعیـت تولـه یـوز بـه نسـبت بهتر 
شده اسـت و امیدواریـم کم کـم بتوانـد کمبـود 
وزن نسـبت بـه حالـت اسـتاندارد را جبـران کند 
و بـه شـرایط پایدارتـری برسـد.معاون محیـط  
زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت محیط  زیسـت 
بـه شـرح حـال توله یـوز سـوم از زمـان انتقـال او 
بـه سـازمان مرکـزی محیط زیسـت در تهـران 
پرداخـت و توضیـح داد: از زمـان انتقـال توله یـوز 
اتفاقاتـی در حـوزه سـلامت او رخ داده اسـت.وی 
افزود: بـا جمع بندی تمـام اتفاقـات رخ داده و نظر 
دامپزشـکان به ویـژه بـا مشـورت دکتـر کالـدول 
-دامپزشـک آفریقـای جنوبـی - رونـد درمـان و 

تغذیـه را ادامـه داده ایـم.
شیر خشک ویژه ای در دنیا 

برای یوز نداریم
اکبـری افزود: در دنیا هیچ شـیر خشـک مناسـب 
و ویـژه ای برای یوزپلنـگ وجود ندارد و تمام شـیر 
خشک های ساخته شـده می توانند مشـکلاتی را 

بـرای یوزپلنگ ایجـاد کنند.
سـازمان  طبیعـی  محیط زیسـت  معـاون 
محیط زیسـت دربـاره وضعیـت شـیر خشـک 
توله یـوز سـوم گفـت: تـا بـه امـروز چهـار نـوع 
شیرخشـک متفاوت اسـتفاده کرده ایم کـه اولین 
نوع مارک ایرانی و سـه نـوع دیگر مـارک خارجی 
بوده اسـت امـا تقریبا بـا هر چهـار نـوع در هضم و 
دفـع مشـکل داشته اسـت.وی خاطرنشـان کـرد: 
یوزپلنـگ گونـه بسـیار حساسـی در مقایسـه بـا 
سـایر گربه سـانان اسـت و توله  یوز سـوم بـه علت 
ویژگی هـای فیزیولوژیـک بـه مراتب حساسـیت 
و نیـاز بـه مراقبـت بیشـتری دارد.معـاون محیط  
زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت محیط  زیسـت 
بـا بیـان اینکـه از تمـام ظرفیت هـا بـرای درمـان 
و تغذیـه توله یـوز سـوم از زمـان انتقـال آن بـه 
تهـران اسـتفاده شـده اسـت، گفـت: بنابـر نظـر 
رییـس سـازمان حفاظت محیـط زیسـت از تمام 
ظرفیت ها، گروه ها و سـلیقه های مختلـف در این 
راسـتا اسـتفاده کردیـم. بعضا افـرادی بـا اختلاف 
سـلیقه های جدی حاضر به کار تیمـی با همدیگر 
نبودنـد اما همگـی بـا سـازمان همـکاری کردند.

وی بـا اشـاره بـه اقدامـات علیرضـا شـهرداری و 
عمارلویی در نگهداری توله یوزها و دکتر باسـتانی 
- دامپزشـک دفتر حیات وحش - گفـت: در طول 
حـدود یـک مـاه گذشـته کـه توله یـوز بـه تهران 

منتقـل شده اسـت آنان بـه صـورت شـبانه روزی 
برای حفظ تولـه یوز سـوم تـلاش کرده اند.اکبری 
به کار تحقیقاتـی و فاقد مدلـی ثابـت در این روند 
اشـاره کـرد و توضیـح داد: همـه افـراد در ایـن راه 
خطاهایـی داشـته اند حتـی دکتـر کالـدول بعضا 
تجویز انجام شـده را اصلاح می کرد بنابراین کاری 
تحقیقاتـی و فاقـد مـدل ثابـت اسـت و بر اسـاس 
شـرایط، پروتکل  جدیدی را تعریف کردیم و ادامه  
می دهیـم. پروتکل های جدید تعریف شـده حتما 
خطاهایـی خواهنـد داشـت که بعضـا  بـرای توله 

مشـکلاتی ایجـاد می کننـد.
وزن توله یوز نصف وزن استاندارد است

وی دربـاره  وزن کـم توله یـوز بـه علـت سـازگار 
نبـودن شیرخشـک های مصـرف شـده گفـت: 
در حـال حاضـر توله یـوز سـوم حـدود یـک 
کیلوگـرم اسـت؛ درصورتـی کـه باید وزنـی بیش 
از دو کیلوگرم داشـته باشـد بنابرایـن وزنی نصف 
وزن اسـتاندارد را دارد. ایـن کمبـود وزن بـه دلیل 
پروتـکل خـاص تعریـف شـده بـرای تولـه یـوز و 
کاهـش عمـدی مصـرف شیرخشـک  بـه منظور 
حفظ بقـای آن بـوده تـا تولـه تنهـا بتوانـد از این 
مرحلـه عبـور کنـد و بـه مرحلـه تغذیـه گوشـت 

برسـد.
معاون محیط  زیسـت طبیعـی سـازمان حفاظت 
محیط  زیسـت با توجه بـه تغذیه کنونـی توله یوز 
اظهار کرد: تولـه یوز چند روزی اسـت با اسـتفاده 
از مصـرف کنسـروهای مخصـوص، یـک مرحلـه 
بینابینـی را بـرای عبـور از تغذیـه شیرخشـک به 
سـمت تغذیه گوشـت می گذراند. از زمان مصرف 
این کنسـروها بـه وضعیـت قابل قبولی به نسـبت 
قبـل رسـیده اسـت. اگـر از ایـن مرحله بـه خوبی 
عبـور  و گوشـت خواری را شـروع کنـد، بـه حالت 
پایدارتری می رسـد که خیالمان اندکـی راحت تر 

خواهد شـد.
نگهداری از توله یوز تا چهار ماهگی

 در »پردیسان«
معاون محیط  زیسـت طبیعـی سـازمان حفاظت 
محیـط  زیسـت دربـاره محـل اقامتـگاه توله یـوز 
سـوم توضیـح داد: درحال حاضر بالاجبـار به علت 
دسترسـی به امکانات، درمان و دارو توله یوز سـوم 
را تا حدود چهار ماهگی در »پردیسـان« نگهداری 
خواهیـم  کرد چرا کـه امـکان نظارت سـازمان نیز 
خیلی بهتـر فراهم اسـت و در صورت سـالم و زنده 
مانـدن توله یـوز، برنامـه انتقال تولـه را به سـایت 

تکثیر یوزپلنگ آسـیایی خواهیم داشـت.

لزوم انجام تغییرات در سایت »توران«
اکبری درباره وضعیت سـایت "توران" اظهار کرد: 
بـر اسـاس الگوهـای موجـود و توصیه هـای ارایـه 
شـده در بازدید دکتر کالدول و بررسـی همکاران، 
بایـد تغییراتـی را بـرای ایجـاد فضای مناسـب تر 
جهت نگهـداری و تکثیـر یوزپلنگ در این سـایت 
انجـام دهیـم.وی بـا توجـه بـه تدویـن برنامـه 
عملیاتی حفاظـت از یوزپلنـگ در زیسـتگاه های 
کشـور و برگـزاری جلسـاتی گفـت: درحال حاضر 
این برنامـه را به شـکل اجرایـی  خلاصـه کرده ایم 
و جلسـاتی نیـز بـرای نهایـی کـردن آن برگـزار 
شده اسـت. بخشـی از  اقدامات حفاظتی در زمینه 
زیسـتگاه طبیعی یـوز ماننـد افزایـش تجهیزاتی 
نظیر موتورسـیکلت و نیروی حفاظتی و... را شروع 
کرده ایـم امـا با اعتبـارات موجـود نگران هسـتیم 
نتوانیـم آنچـه نیـاز اسـت را در حـد کافـی بـرای 

نجـات یـوز انجـام دهیم.
»پیروز« به عنوان اسم توله یوز 

نباید اعلام می شد
معاون محیط  زیسـت طبیعـی سـازمان حفاظت 
محیـط  زیسـت بـا توجـه بـه اعـلام اسـم توله یوز 
سـوم به نام "پیـروز" از سـوی شـهرداری - نگهدار 
یوز - توضیح داد: نباید این اسـم اعلام می شـد.وی 
افزود: شکی نیست که آقای شـهرداری تلاش های 
ارزنـده ای را برای نجات توله یوز سـوم انجـام داده و 
از بین علاقه مندان بیشـترین کمک را به سـازمان 
کرده  اسـت و از این بابت واقعا بایـد از او تقدیر کنیم 
اما اعلام عمومی نامبرای توله یوز کاری رسـانه ای و 
مربوط به روابـط عمومی اسـت.اکبری تاکید کرد: 
جنس ایـن کار از جنـس کار تخصصـی نگهداری 
و حفظ یـوز - کـه معاونـت محیط طبیعـی دنبال 
کننـده آن اسـت - نبـود و بهتر بود کـه هماهنگی 

قبلـی اتفـاق می افتـاد و در نهایـت این موضـوع را 
همکاران روابـط عمومی بـا لحاظ پیشـنهاد آقای 
شـهرداری بـه عنوان یـک نظر ارزشـمند بررسـی 
می کردند.معاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان 
محیط زیسـت خاطرنشـان کرد: طبیعتا پیشنهاد 
آقـای شـهرداری بـرای ما بسـیار مهم و ارزشـمند 
اسـت، ولـی چـون کاری رسـانه ای و از جنـس کار 
هـای روابـط عمومـی و آمـوزش اسـت بایـد ایـن 
مسـئله از جانب آن ها بررسـی شـود تا نظـر نهایی 
را اعـلام کنند.اکبری با بیان اینکـه این موضوع کم 
اهمیت است، گفت:این مسـائل آنقدر مهم نیست 
که باعث تفرقه یا اختلاف بین جامعه دوسـتداران 
محیط  زیست و سـازمان محیط زیسـت شود.وی 
بـه تلاش هـای رییـس سـازمان حفاظـت محیط 
زیسـت درباره افزایش همگرایی بین تمـام گروه ها 
و اسـتفاده از ظرفیت ها اشـاره کـرد و گفـت: با این 
همگرایـی تا امـروز جـان این تولـه یوز حفظ شـد 
و قطعاً بـا هـم افزایـی همـه دوسـتداران طبیعت 
می توانیـم حیـات وحـش کشـور را بهتـر حفـظ 
کنیم. لازمـه این همگرایـی بزرگ نکردن مسـائل 
جزئی اسـت و بـا ایـن کار موجـب فاصلـه گرفتن 
گروه هـا از هـم می شـویم.معاون محیـط زیسـت 
طبیعی سـازمان حفاظت محیط زیسـت بـه افراد 
دغدغه منـد داخل و بیـرون سـازمان اشـاره کرد و 
توضیح داد: این افـراد باید به سـازمان کمک کنند 
که به مسـائل جزئی خیلی توجه نکنیـم تا بتوانیم 
قـدم موثرتـری بـرای حفاظـت از حیـات وحـش 
کشـور و به طـور خـاص یوزپلنـگ برداریم.اکبری 
در پایان از همه رسـانه ها، دوستداران و علاقمندان 
محیط زیسـت به ویژه مـردم ایران بـه خاطر توجه 
و پیگیـری سـلامتی ایـن تولـه یـوز و رصـد اخبار 
مربوط به حفاظـت از یوزپلنـگ آسـیایی در ایران 

سپاسـگزاری کرد.

دبیرکل شــورای عالی آموزش وپــرورش درباره 
وضعیــت فعلی نظــام ارزشــیابی و ســنجش 
دانش آموزان در کشور توضیحاتی ارائه کرد و گفت: 
یکی از زمینه های اصلی که باید در نظام تحولی به 

آن اندیشید نظام ارزشیابی مکفی و معتبر است.
محمود امانی طهرانی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه یکی از اولویت های پنج گانــه اصلاح نظام 
آموزشی کشور، ایجاد نظام جامع و معتبر ارزشیابی 
اســت اظهار کرد: معتقدم که اجرای سند تحول 
بنیادین در پنج الگو و زمینه اصلی خلاصه می شود 
که محتوا، معلم، ارزشــیابی، مدیریت مدرســه، 

ساختمان و تجهیزات مدرسه را شامل می شود.
وی افزود: بنابراین یکی از زمینه های اصلی که باید 
در نظام تحولی به آن اندیشید نظام ارزشیابی مکفی 

و معتبر است.
دبیرکل شــورای عالی آموزش وپــرورش درباره 
علت اهمیت نظام ارزشیابی گفت: ارزشیابی یک 
آهن ربای قوی اســت که تمام فعالیت های نظام 
آموزشی را با خودش هم جهت می کند. اگر سیستم 
ارزشیابی درست طراحی شده باشد فعالیت های 

روشی و محتواییِ شما را به راه راست هدایت می کند 
و اگر بد طراحی شده باشد تمام تلاش های شما را 

به تباهی می کشاند.
امانی افزود: به نوعی یک ارزشیابی سازگار با اهداف 
شما را کمک می کند که اهداف بهتر محقق شوند و 
یک ارزشیابی ناسازگار امکان وصول و دستیابی به 
اهداف را از بین می برد. اگر با این فرض به موضوع 
نگاه کنیم باید یک سازوکار بسیار جامع، همه جانبه، 
متنوع و متناسب با سطوح مختلف مخاطب داشته 

باشیم.
وی گفت: ارزشیابی دانش آموز در باب مهارت ها و 
شایستگی های پایه و میزان رشدش در ساحت های 
شش گانه و همچنین در زمینه ماموریت ویژه ملی 
یعنی هویت یابی باید مدنظر باشــد. علاوه براین 
ارزشیابی وجوه نیمه تخصصی دوره دوم متوسطه 
به گونه ای که بتواند دانش آموز را به درستی سمت 
ادامه زندگی تحصیلی، کاری و غیره راهبری کند 

ضروری است.
دبیرکل شــورای عالی آموزش وپرورش افزود: در 
این ارزیابی ابزارهای متنوع پا به میدان می گذارند 

و استفاده های متنوعی از نتایج ارزشیابی می شود. 
به عنــوان مثال یک جا ارزشــیابی را به ســمت 
توانمندی ها و اســتعدادهای نهفته دانش آموز به 
قصد هدایت تحصیلی می بریــد. جای دیگری از 
ارزشیابی استفاده می کنید برای اینکه به دانش آموز 
زمینه هایی از نخبگی را بچشانید. کشور می تواند 
میان پرورش نخبگی با پــرورش نخبگان تمایز 

قائل شود.
امانی ادامه داد: پرورش نخبــگان یعنی عده ای از 
دانش آموزان که در یک صفتی برجستگی دارند 
را جدا کنیم و مجزا تحت آموزش قرار دهیم. اما در 
پرورش نخبگی در هر انسانی به زمینه استعدادی 
خاصی که دارد توجه می شود. شناسایی و کشف 
زمینه هــای نخبگی در همــه دانش آموزان یکی 
از ماموریت های شــیرین نظام آموزشی است. در 
یک نظام ارزشــیابی ارائه محور، ایــن کارها قابل 

انجام است.
وی با اشاره به اینکه در زمینه ارزشیابی باید با این 
دیدگاه به ســراغ طراحی یک نظام جامع برویم 
گفت: واقعیت این اســت  به دلیــل اینکه کنکور 

فقط با یک ابزار سنجش منحصر به فرد  و آسیب زا 
وارد این عرصه شــده، امکان رشد دانش، مهارت  
و توانمندی های ما در عرصه ارزشیابی را گرفته و 
همه انرژی، توان و هوش افراد صرف طراحی تست 
و آزمون شده است. این در حالی است که ارزشیابی، 
عرصه خلاقیت و نــوآوری، عرصه ابزارهای خوب 
طراحی کردن، ابعاد مختلفــی را در نظر گرفتن، 
مصارف متعددی را برای این موضوع ابداع کردن، 
به کمک بچه ها، خانواده ها مدیران کشــور آمدن 
است و یک تغییر بنیادی در نگاه به مسئله ارزشیابی 

را می طلبد.
دبیرکل شورای عالی آموزش وپرورش ادامه داد: ما 
در شورای عالی آموزش وپرورش ایده هایی را از سند 
تحول بنیادین گرفته ایم و به تبع آن ایده ها، اقداماتی 
انجام داده ایم. به عنوان مثال آیین نامه ارزشیابی 
ابتدایی تغییراتی پیدا کرده اســت، اما در کل آن 
نظام جامعی که پاسخگوی همه این ابعاد باشد هنوز 
متولد نشده اســت و متولد شدنش به زمینه های 
بسیاری نیاز دارد. شورای عالی در طول این ۱۰ سال 
چند اقدام مطالعاتی خوب انجام داده و هرکدام از 
اینها روی بخشی از موضوع نورافکن انداخته است، 
اما هنوز هم آنطور نیست که بگوییم به صورت ۳۶۰ 

درجه  همه ابعاد را مدنظر قرار داده ایم.

 آخرین وضعیت سومین توله یوز »ایران«
معاون محیط  زیست طبیعی سازمان حفاظت محیط زیست ضمن اشاره به بهبود وضعیت توله یوز سوم در چند 

روز اخیر از رسمی نشدن نام »پیروز« برای این توله خبر داد

نظام ارزشیابی دانش آموزان و راه های نرفته

هشدار نسبت 
به »فرسودگی روانی« مردان

روانشناس و استاد ممتاز دانشــگاه تهران نسبت به »فرسودگی 
روانی« در مردان هشــدار داد و گفت: کارگزاران باید نســبت به 
سلامت، بهداشت و آرامش روان مردان و نشاط معنوی آنها دقت 
داشته باشند چراکه افسردگی ها و فرسودگی های روانی می تواند 

مقدمه ای برای خودکشی شوند.
دکتر غلامعلی افروز در گفت وگو با ایســنا،  اظهــار کرد: امنیت 
روانی بدون حمایت های معیشتی، شغلی، اقتصادی و اجتماعی 

مقدور نمی شود.
این استاد ممتاز دانشگاه تهران با بیان اینکه بسیاری از آقایان در 
حال حاضر دچار اضطراب شدید و افسردگی قابل توجه شده اند، 
ادامه داد: برخی از مردان به دلیل احساس ناتوانی در حسن تامین 
معیشت خانواده فرسودگی روانی پیدا کرده اند و نسبت به تامین 
معیشــت خانواده خود نگران هســتند. مردان خانواده در حالی 
سنگربانان خانواده محسوب می شوند که با نگرانی های یاد شده 

بعضا احساس اقتدار لازم برای این سنگربانی را از دست داده اند.
به گفته این روانشناس،احســاس "فرســودگی روانی" بســیار 
سنگین تر از احساس "افسردگی" است و در "فرسودگی روانی" 

می توان گفت شخصیت افراد می سوزد.
وی معتقد است که فشارهای روانی، اقتصادی، اجتماعی، عاطفی 
و معیشتی می تواند تعارضات روانی برای مردان ایجاد و فرسودگی 

روانی آنها را چند برابر کنند.
افروز درباره نشانه های فرســودگی روانی، توضیح داد: احساس 
شرمندگی از ناتوانی در تامین معیشــت خانواده، از دست دادن 
تمرکز، نگرانی  نسبت به آینده شــغلی و خانوادگی و معیشتی، 
داشــتن تعارضات و دوگانگی های روانی، اضطراب و افسردگی 

همگی منجر به ایجاد فرسودگی روانی می شود.
وی "خانواده" را باغ، زنان را باغبان و مردان خانواده را سنگربان 
این باغ تشــبیه کرد و افزود: مردان باید مراقب آرامش و امنیت 
همســر و فرزندان خود باشــند. تامین امنیت روانی و معیشت 
خانواده فراتر از تامین خــوراک برای اعضا خانواده اســت بلکه 

معیشت شامل تامین حسن و آرامش در زندگی نیز می شود.
این استاد ممتاز دانشــگاه تهران با اشاره به اهمیت نقش شرایط 
اقتصادی و معیشتی مردان در داشتن سلامت و امنیت روان، ادامه 
داد: بســیاری از آقایان مراجعه کننده به روانشناسان می گویند 
وقتی به دهه ســوم  ماه می رسند با مشــکلات خواب مواجه می 
شــوند. برخی مردان دو شــغله می گویند نگران این هستیم که 
نتوانیم مخارج جــاری زندگی را تامین کنیم که این امر فشــار 
مضاعفی بر مردان وارد می کند. مجموعه این فشارها برای مردان 

ناامنی روانی ایجاد کرده است.

رئیس بنیاد نخبگان ستاد کل نیروهای مسلح حذف سربازی 
برای فارغ التحصیلان دوره دکتری و پسادکتری را رد کرد.

به گزارش ایسنا، سردار حجت الله واعظی نژاد، درباره جزئیات 
سربازی نخبگان گفت: حدود ۱5 سال است که طرح سربازی 
نخبگان اجرا می شود و طی این مدت بیش از 22 هزار نخبه 
یا استعداد برتر وظیفه ازسوی بنیاد ملی نخبگان در اختیار 
نیروهای مسلح قرارگرفته اند. این عزیزان دوره سربازی خود 
را با انجام یک پروژه تحقیقاتی یا یک پروژه فناورانه سپری 
می کنند.وی با بیان اینکه ظرفیت سالانه نیروهای مسلح 
برای اجرای این طرح در حدود 2۰۰۰ نفر است، گفت: در 
واقع حدود 2۰۰۰ استعداد برتر وظیفه در طرح های مختلف 
نظیر نخبگان دانشگاهی، نخبگان فناور، سرباز فناور، سرباز 
پژوهشگر، نخبگان مقیم خارج از کشور و ...در خدمت مراکز 
تحقیقاتی نیروهای مسلح و سازمان های کشوری قرار 
می گیرند که این یک ظرفیت بسیار کم نظیر برای کشورمان 
است.به گفته رئیس بنیاد نخبگان ستاد کل نیروهای مسلح 
در حال حاضر بیش از ۳۰ دستگاه کشوری اعم از دانشگاه، 
پژوهشگاه، شرکت های دانش بنیان، پارک های علم و فناوری 
و ... در بخش غیرنظامی از ظرفیت نخبگان وظیفه استفاده 
می کنند.واعظی نژاد درباره شایعات مطرح شده پیرامون 
حذف سربازی در دوره دکتری و پسادکتری نیز تصریح کرد: 
درباره این موضوع متاسفانه اطلاع رسانی اشتباهی انجام شد. 
چیزی به نام حذف سربازی برای دوره دکتری و پسادکتری 
نداریم. یک پیشنهادی از سوی وزارت علوم به ستادکل 
نیروهای مسلح داده شد که بر اساس آن عرصه جدیدی برای 
محققین دوره پسادکتری داشته باشیم و این پیشنهاد به 
معنای حذف سربازی برای این افراد نیست. در واقع می توان 
گفت که این طرح سربازی در یک عرصه علمی دیگر است که 
بتوان برای افرادی که دوره پسادکتری را می گذرانند شرایطی 

را پیش بینی کرد.
وی درباره اینکه آیا این طرح جدید اجرایی شده یا خیر 
خاطرنشان کرد: این پیشنهاد از سوی وزارت علوم به ستادکل 
نیروهای مسلح ارائه شده و در مرحله بررسی کارشناسی است 
و به زودی تعیین تکلیف می شود، قطعا پس از نهایی شدن و 

تعیین تکلیف درباره آن اطلاع رسانی خواهد شد.

رئیس اداره مدیریت سرطان وزارت بهداشت 
در واکنش به برخی اخبار محققان و رسانه های 
غربی مبنی بر »درمان بیماران مبتلا به 
سرطان راست روده برای اولین بار در تاریخ در آزمایش 
بالینی یک دارو«، گفت: بسیاری از درمان ها و داروهای 
دیگری نیز بودند که با این واژه ها مطرح شدند و بعدا مشخص 
شد که یا کلا غلط است یا اینکه آن دارو تنها برای بخشی 
از درمان موثر است. بنابراین هنوز نظر دادن در مورد این 

داروی خاص خیلی زود است.
دکتر علی قنبری مطلق در  گفت وگو با ایسنا، درباره دارویی 
که در یک کارآزمایی بالینی به مبتلایان به سرطان رکتوم 
)راست روده( داده شده و منجر به ورود آنها به مرحله 
بهبودی شده است، گفت: از بین ۱۰ هزار مولکولی که وارد 
مطالعات می شوند، ۱۰ مولکول وارد مطالعه بالینی شده و 
فقط یکی از آنها به مرحله تولید می رسد. بنابراین باید در 
مورد همه درمان هایی که حتی در فاز پیش بالینی یا بالینی 
وارد می شوند با احتیاط نظر داد. نکته حائز اهمیت این است 
که حصول نتایج خوب از دارو طی مراحل اولیه کارآزمایی 
بالینی همیشه به این معنا نیست که در ادامه مطالعات هم 

قرار است نتایج خوبی که داشته، به دست بیاید.
وی با اشاره به اینکه شاخص های مختلفی برای درمان 
پذیری سرطان وجود دارد، اظهار کرد: در دسترس ترین 
شاخص برای ارزیابی یک دارو، "میزان پاسخ به درمان" یا 
به اصطلاح Response Rate است که هر چند 
مهم است اما لزوما به معنای نتایج خوب در آینده 

نخواهد بود.
او با تاکید بر اینکه برای هر دارو و روش درمانی جدید باید 
منتظر ماند و نتایج سال های آتی را هم بررسی کرد، گفت: 
باید دید این دارو طی سالیان بعد تا چه اندازه باعث افزایش 
بقا )Survival( و طول عمر مبتلایان به سرطان می شود.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، ادامه 
داد: اینکه یک دارو در یک مطالعه روی ۱2 نفر نتایج خوبی 
از نظر پاسخ به درمان داشته باشد لزوما به این معنا نیست 

که در آینده نیز بیماران طول عمر بیشتری خواهند داشت.

آیا سربازی برای دکتری و 
پسادکتری حذف می شود؟

واکنش وزارت بهداشت به اخباری 
درباره »معجزه درمان سرطان«

خبر

خبر
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: ای
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کاغذ جامعه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
ششدانگ حدود  تحدید  اینکه  به   نظر 

 یک باب خانه  پلاک 34 فرعی از582

آباد خالق  اراضی  در  واقع  اصلی   - 

272/07 مساحت  به  کرمان   45 بخش   جیرفت 

دلفاردی الهام  خانم  تقاضای  مورد   مترمربع 

امکان عدم  به  نظر  شده  خارج  حدود  تحديد   از 

قانون  ۱5 ماده  ذیل  الحاقی  تبصره  طبق  بر   تحدید 

مورخ  ۱۱68 شماره  به  وارده  تقاضای  حسب   ثبت 

 ۱40۱/02/04 مالك / احدی از مالکین تحدید حدود

سه روز  صبح   8 ساعت  از  فوق  پلاک   اختصاصی 

 شنبه مورخ ۱40۱/04/2۱ در محل وقوع ملک شروع

به آگهی  این  موجب  به  گرفت  خواهد  انجام   و 

بر چنانچه  میشود که  اخطار  مجاور  املاک   مالکین 

واخواهی آگهي  مورد  ملک  ارتفاقی  حقوق  و   حدود 

 دارند می توانند از تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید

 حدود لغایت 30 روز واخواهی خود را به این اداره

.تسلیم دارند تا طبق مقررات اقدام گردد

تاریخ انتشار :1401/04/29 – روز: یکشنبه
جواد فاریابی –رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان جیرفت

آگهی فقدان سند مالکیت
از  دانگ  سه  مالک   ، نوری  جبرئیل  آقای 
اصلی   6044 از  فرعی   206۹ پلاک  ششدانگ 
واقع در زرند بخش ۱3 کرمان که سند مالکیت 
و   42۹32 ثبت  شماره  به   228 صفحه   252 دفتر  در  ان 
شماره چاپی 0۹7877 سری ب ۹۱ صادر و تسلیم گردیده، 
مدعی  شده  تصدیق  استشهادیه  برگ  دو  ارائه  ضمن 
و  گردیده  مفقود  جابجایی  بعلت  مالکیت  سند  که  است 
تبصره  باستناد  لذا  نموده  المثنی  مالکیت  سند  درخواست 
یک  مراتب  ثبت  قانون  نامه  آیین  اصلاحی   ۱20 ماده  یک 
چنانچه  تا  شود  می  آگهی  ذیل  در  مندرج  تاریخ  در  نوبت 
می  الذکر  فوق  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  مدعی  کسی 
باشد که در این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
تاریخ  از  روز  ده  مدت  ظرف  باشد  می  خود  نزد   مالکیت 
زرند  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به  اگهی  انتشار 
مالکیت  سند  اصل  ارائه  ضمن  را  خود  اعتراض  و  مراجعه 
از  این صورت پس  در غیر  نماید  یا سند معامله تسلیم  و 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مذکور  مدت  اتمام 

اقدام خواهد شد. م الف 42
۱40۱/3/2۹ یکشنبه  انتشار:  تاریخ 
بیست و نهم خرداد ماه یکهزار و چهارصد و یک شمسی
نیا توحیدی  حسین 
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان زرند

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم زهرا مهدی زاده گزوئی ، مالک سه دانگ 
از ششدانگ پلاک 206۹ فرعی از 6044 اصلی 
واقع در زرند بخش ۱3 کرمان که سند مالکیت 
ان در دفتر ۹6 صفحه 58 به شماره ثبت ۱304۹ و شماره 
۹۱ صادر و تسلیم گردیده، ضمن  چاپی 0۹766۹ سری ب 
ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند 
سند  درخواست  و  مفقود گردیده  جابجایی  بعلت  مالکیت 
 ۱20 ماده  یک  تبصره  باستناد  لذا  نموده  المثنی  مالکیت 
تاریخ  در  نوبت  مراتب یک  ثبت  قانون  نامه  آیین  اصلاحی 
مدعی  کسی  چنانچه  تا  شود  می  آگهی  ذیل  در  مندرج 
در  باشد که  می  الذکر  فوق  ملک  به  نسبت  معامله  انجام 
این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد  
اگهی  انتشار  تاریخ  از  روز  ده  مدت  ظرف  باشد  می  خود 
و  مراجعه  زرند  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به 
سند  یا  و  مالکیت  سند  اصل  ارائه  ضمن  را  خود  اعتراض 
معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس از اتمام مدت 
خواهد  اقدام  المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مذکور 

شد. م الف 43
۱40۱/3/2۹ یکشنبه  انتشار:  تاریخ 
بیست و نهم خرداد ماه یکهزار و چهارصد و یک شمسی
نیا توحیدی  حسین 
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان زرند

آگهی مزایده مال غیر منقول
کلاسه پرونده ۹۹0۹۹83446300387 

شماره بایگانی پرونده 0000040 
دادگستری  حقوقی  احکام  اجرای 
فوق  پرونده کلاسه  در خصوص  دارد  نظر  در  کوهبنان 
فرزند  احمد مجیدی کوهبنانی  آقای  له  الذکر محکوم 
حسین و محکوم علیهم ورثه مرحوم حسین مجیدی 
بنام های ۱. جواد 2. محمد 3. صدیقه  4. فاطمه 5. 
یک  فروش  بر  دایر  مجیدی کوهبنانی  همگی  نرگس 
باب منزل مسکونی قدیمی دارای پلاک ثبتی به شماره 
۱5۱6 فرعی از ۱8 اصلی بشماره ثبت 22۱5 بخش ۱6 
 ۱.5 در   2۱ مترمربع که   76۱.58 مساحت  به  کرمان 
متر آن در طرح توسعه کوچه می باشد و باقی ملک 
730 مترمربع می شود و قسمتی از عرصه ملک طبق 
یکی  به  مجیدی  حسین  مرحوم  توسط  دستی  سند 
و  شده  داده  کوهبنانی  مجیدی  محمد  بنام  وراث  از 
الباقی  است که مساحت  خانه ساخته  آن  در  نامبرده 
عرصه ملک مذکور طبق اندازه گیری با دستگاه 406.6، 
بعلت فرسودگی  اعیانی ملک  و  GPS مترمربع است 
فاقد ارزش گذاری است و دارای امتیازات آب، برق و 
گاز می باشد که ملک مذکور واقع است در کوهبنان ، 
میدان شهدا، بلوار آزادی، کوچه شهید قاسمخانی منزل 
بودن  افراز  بدلیل غیرقابل  مرحوم حسین مجیدی که 

تحت  آن  فروش  بر  مبنی  رای  ورثه  بین  مذکور  ترکه 
نظارت واحد اجرای احکام مدنی مطابق مقررات قانونی 
رسمی  کارشناس  توسط  فوق  ملک  و  گردیده  صادر 
دادگستری به مبلغ 4۹5.۹20.000 تومان ارزیابی گردیده 
طالبین  لذا  شود  رسانده  بفروش  مزایده  طریق  از  تا 
خرید می توانند ضمن بازدید از ملک مذکور پیشنهاد 
خرید خود را به انضمام ده درصد مبلغ پیشنهادی در 
برگزاری جلسه  از  قبل  روز  تا  مهر شده  و  پاکت لاک 
به  توجه  با  نمایند  احکام  اجرای  دایره  تحویل  مزایده 
اینکه ده درصد مبلغ پیشنهادی باید به حساب سپرده 
دادگستری واریز شود جهت دریافت شماره حساب و 
شناسه واریز به اجرای احکام دادگستری مراجعه شود. 
جلسه مزایده در روز چهارشنبه مورخه ۱40۱/4/۱5 راس 
محل  در  دادگستری  نماینده  حضور  با  ۱0صبح  ساعت 
منعقد  دادگستری کوهبنان  مدنی  احکام  اجرای  دفتر 
و برگزار می گردد و شخصی برنده مزایده خواهد شد 
که بالاترین قیمت را پیشنهاد نموده باشد و در صورت 
انصراف برنده مزایده ده درصد مبلغ پیشنهادی که به 
نفع صندوق  به  واریز شده  دادگستری  حساب سپرده 

دولت ضبط خواهد شد. م الف 8
قاضی اجرای احکام مدنی دادگستری 
شهرستان کوهبنان،  محمدمهدی میرزایی 
عبدالیوسفی
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خبرخبر

جشــنواره فیلم ترایبــکا 2۰22 با معرفی 
برندگان این دوره جوایــز آن ها را به ارزش 

۱۶5هزار دلار اهدا کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از هالیوود 
ریپورتر، بیســت و یکمین دوره جشنواره 
ترایبکا با معرفی برندگانش در بخش های 
رقابتی، »دختر خوب جین« و »غار آدولام« 

را به عنوان برندگان اصلی اش معرفی کرد.
»دختر خوب جین« که برنــده جایزه 2۰ 
هــزار دلاری بنیانگذاران جشــنواره برای 
بهترین فیلم داستانی آمریکا شد با بازی رین 
اسپنسر به عنوان بهترین بازیگر برنده بخش 
رقابتی فیلم داستانی آمریکا نیز انتخاب شد. 
این فیلم که فیلمنامه و کارگردانی اش توسط 
سارا الیزابت مینتس انجام شده درباره دختر 
مدرسه ای به نام جین با بازی اسپنسر است 
که با والدینش که از هم جدا شده اند مشکل 
دارد و پس از آشنایی با یک فروشنده مواد 
مخدر همه برنامه هایــش از کنترل خارج 
می شــود. دیگر برندگان این بخش جایزه 
25۰۰ دلاری، بهترین فیلمنامه بود که به 
»آلس ول« به کارگردانی بن اسنایدر و به قلم 
الیزابت رودریگز رسید و »خروجی بعدی« 
هم جایزه بهترین فیلمبرداری را برد. از فیلم 

»زمان خدا« هم تقدیر به عمل آمد.
در بخش رقابتی مستند جایزه اصلی بهترین 
فیلم بلند مستند به »غار آدولام« رسید و 
جایزه بهترین تدوین هم به آن اهدا شد و به 
همین دلیل یک 2۰ هزار و یک 25۰۰ دلار 

به آن تعلق گرفت.
میشــل گرازا ســرو را هم دو جایزه برای 
»سوســرا« برد که شــامل جایزه بهترین 
کارگردان نوظهور فیلم داستانی به ارزش 
۱۰ هزار دلار و جایزه نورا افرون به ارزش 2۰ 

هزار دلار بود.
مســتند شــبکه اچ بی او با عنوان »بچه ها 
کاترینــا« دربــاره ویرانی کوتــاه مدت و 
بلندمدت ناشی از طوفان کاترینا نیز برنده 
دو جایزه 5 هزار دلاری شد که شامل جایزه 
بهترین کارگردان نوظهور مستند و جایزه 

انسان / طبیعت بود.
 در بخش مســابقه بین المللــی که نیکی 
کریمی امســال یکی از داوران این بخش 
بود، »ژانویه« به نویســندگی و کارگردانی 
ویســتورس کاریس از لتونی بــه عنوان 
بهترین فیلم جایزه 2۰ هزار دلاری را گرفت 
و »ویزیتور« برنده بهترین فیلمنامه شد و 

جایزه 25۰۰ دلاری را برد.

»بامبالا« مهر اکران می شود

 مدارس منبع 
جذب مخاطب برای 

سینمای کودک
سید جمال جمال حاتمی کارگردان سینما 
در گفتگو با خبرنگار مهــر درباره اکران فیلم 
سینمایی »بامبالا« گفت: پیش از این قرار بود 
این فیلم سینمایی را روانه سینماها کنیم، اما به 
دلیل تعطیلی مدارس و شیوع ویروس کرونا 
اکران را به تعویق انداختیم، خوشــبختانه با 
تمام شرایط موجود به نظر می رسد شروع سال 
تحصیلی جدید می تواند بهترین زمان برای 

اکران این فیلم سینمایی باشد.
وی ادامه داد: با توجه به برنامه ریزی های انجام 
شده تصمیم داریم تا »بامبالا« را اواخر شهریور 
و یا اوایل مهرماه اکران کنیم. تولید این فیلم 
ســینمایی در دوره کرونا بود به همین دلیل 
فاصله زیادی میان تولید و اکران آن بوجود آمد.
این کارگردان با اشاره به اینکه پخش این فیلم 
کودک و نوجوان بر عهده »راه عرفان« است، 
تاکید کرد: امیدوارم با باز شدن مدارس و حضور 
پررنگ تر دانش آموزان، »بامبالا« در سینماها 

مورد استقبال قرار گیرد.
وی درباره تاثیر بازگشایی مدارس در گیشه 
سینمای کودک و نوجوان توضیح داد: معتقدم 
تکیه ما برای گیشه موفق در سینمای کودک 
و نوجوان نباید مدارس باشد، بلکه مدارس را 
می توان به عنوان یک منبع برای جذب مخاطب 
در نظر گرفت. اما با توجه به اینکه زمان کمی از 
فروکش کردن کرونا در جامعه گذشته است، 
خانواده ها آنطور که باید از ســینما استقبال 
نمی کنند و چندان نسبت به حضور فرزندانشان 

در سینماها رضایت خاطر ندارند.
کارگردان فیلم »لاک قرمز« بیان کرد: برای 
اینکه بتوانیم اکران مناسبی داشته باشیم باید 
همه جوانب را ســنجیده و به آن فکر کنیم. 
زمانی که مدارس تعطیل اســت، خانواده ها 
کمتر تمایل دارند فرزندان خود را به سینما 
ببرند، اما با باز شدن مدارس یعنی یک حاشیه 
ایمنی ایجاد شده و خانواده ها می توانند سینما 
را به عنوان یک تفریح امن برای فرزندان خود 

در نظر بگیرند.
وی ادامه داد: بی شک کرونا مانع بزرگی برای 
حضور خانواده در سینماها بود، به همین دلیل 
سعی کردیم از پتانسیل باز شدن مدارس برای 

اکران »بامبالا« استفاده می کنیم.

آلبوم »مست سراب« به آهنگسازی و تنظیم محمدرضا عطار و 
خوانندگی مجتبی عسگری و نوازندگی گروه همنوازان ایران در 

دسترس مخاطبین قرار گرفت.
به گزارش خبرنگار مهر، »مست سراب« عنوان یکی از تازه ترین آثار گروه 
»همنوازان ایران« است که به تازگی به آهنگسازی و تنظیم محمدرضا 

عطار و آواز مجتبی عسگری منتشر شده است .
»نیایش«، »تکنوازی سنتور«، »سرمست«، »ساز و آواز«، »سرود فتح«، 
»سراب«، »ساز و آواز«، »که مپرس«، »ناله گون« آثار موسیقایی هستند 
که در این آلبوم با نوازندگی محمدرضا عطار نوازنده سنتور، کاوه پیمان 
نوازنده تار و بم تار، خشایار طیار نوازنده کمانچه و کمانچه آلتو، پاشا 
هنجنی نوازنده نی، کریم ابراهیمی نوازنده تنبک، علیرضا نصیری فرد 

نوازنده دف در دسترس مخاطبین قرار گرفته است.
محمدرضا عطار آهنگساز و تنظیم کننده آلبوم »مست سراب« درباره 

این اثر نوشته است:
تلاش و کشش و خواستنی پایان ناپذیر به سوی برکشیدن زیبایی، 
اندیشیدن به ریشه ها، به جستجوی معنا و سخنی تازه، غوطه ور شدن در 
جریان پیشرونده موسیقی، دوری جستن از دخل و تصرف آگاهانه و در 
نهایت کوششی برای یافتن. آرامش و سکوت. در سیر ساخت و پرداخت 
قطعات، ناب ترین لحظات رقم خورد؛ گاهی چنان سرخوش و سرمست 

که مپرس و گاهی سرخورده از رفتن راهی که سرابی بیش نبود.
محمدرضا عطار از جمله هنرمندان فعال حوزه موسیقی ایرانی است که 
فراگیری سنتور را از سال ۱۳۶9 نزد سعید نیاکوثری، امین رهایی و رضا 
صلاحی آغاز کرد و در دانشگاه نیز از آموزه های مسیح افقه بهره مند شد. 
کسب مقام های متعدد در جشنواره های کشوری و استانی و همکاری با 
گروه های مطرح و نوازندگی در آلبوم های موسیقی از جمله فعالیت های 
این هنرمند است. این آهنگساز در سی امین جشنواره موسیقی فجر به 
همراه گروه هم نوازان ایران در بخش موسیقی کلاسیک ایرانی موفق به 

کسب مقام نخست شد.

تازه ترین آلبوم »همنوازان ایران« منتشر شد
 خوانندگی مجتبی عسگری

معرفی برندگان 
جشنواره ترایبکا 2022 

جشنواره تا یکشنبه ادامه دارد
موزه فـرش در یک سـال گذشـته کم بی حاشـیه 
نبـوده اسـت، از تغییـر حوض بـه باغچـه و حذف 
فرش هـای بـزرگ آن گرفته تـا تازه تریـن روایت 
غم انگیـزی کـه یکـی از راهنمایان گردشـگری  از 

این مـوزه دارد.
از مهرمـاه سـال ۱4۰۰ کـه رییـس  مـوزه فـرش 
یـن مـوزه کـه  یـران تغییـر کـرد، تـا امـروز ا ا
فرش های آن حیـرت بسـیاری از بازدیدکنندگان 
ایرانـی و خارجـی را برمی انگیـزد، هـر بـار بـه 
شـکلی درگیـر حاشـیه بـوده اسـت،   امـا آنچـه 
میثـم امامـی ـ راهنمـای رسـمی ایرانگـردی و 
جهانگـردی  ـ از حـال امـروز ایـن مـوزه روایـت 
می کنـد، گویـای وضعیـت بحرانـی فرش هـای 

ایـن مـوزه اسـت.
امامـی در مقـام مدرس گردشـگری و کارشـناس 
نـی در گفت وگـو بـا ایسـنا آخریـن  یرا فـرش ا
مشـاهداتش را از مـوزه فـرش ایـران ایـن گونـه 
شـرح داد:  مـن بـه عنـوان راهنمـای تورهـای 
گردشـگری تـا پیـش از کرونـا حتـی اگـر بازدید 
از ایـن مـوزه در برنامـه تـور گردشـگران خارجی 
زه  نـس گردشـگری اجـا ژا ز آ ر نداشـت،  ا قـرا
می گرفتـم کـه بازدید از مـوزه فـرش را در برنامه 
گشـت آن هـا قـرار دهـم،   چـون فـرش در ایران 
مهم اسـت و اگر بـرای توضیـح آن به مـوزه فرش 
نرویـم مجبوریـم  یـک گالـری )فـروش( فـرش 
را انتخـاب کنیـم کـه حتمـا سـوء تفاهم ایجـاد 
می کنـد. بنابرایـن همـه تلاشـم را کـرده ام کـه 
آژانس هـا را متقاعد کنـم بازدید از مـوزه فرش را 
در برنامه تورهـای خارجی قرار دهند و متاسـفانه 
هر بـار که بـه ایـن مـوزه رفتـه ام مشـکلی وجود 
داشـته کـه بیشـتر هـم دربـاره سیسـتم تهویـه 
مـوزه فـرش ایـران بـوده اسـت. معمـولا هـم یـا 
ترانسـفورماتور بـرق قطـع بـوده و یـا خـراب و 
در حـال تعمیـر بـوده اسـت. گاه پیـش آمـده که 
سـاعت 9 صبـح همـراه توریسـت های خارجـی 
تـا درِ مـوزه رفته ایـم، امـا سـرباز نگهبـان خبـر 
تعطیلـی مـوزه را داده اسـت و هـر بـار به شـکلی 

در برابـر گردشـگر شـرمنده شـده ام.
او افـزود:  شـنیده ام که ترانسـفورماتور بـرق موزه 
فرش ایـران با مـوزه هنرهـای معاصر یکی اسـت 
و مـوزه فـرش بـرای تهیـه ترانسـفورماتور مجـزا 
بودجـه نـدارد. البتـه نمی دانـم ایـن موضـوع تـا 
چه حد درسـت باشـد، وظیفه مسـئولان مربوطه 

اسـت کـه پیگیـری کنند.

ایـن راهنمـای گردشـگری بـه روایت تلـخ برخی 
کارکنان مـوزه فرش  پـس از بازگشـایی این موزه 
بعـد از تعطیلـی بلنـد کرونـا اشـاره کـرد و گفت: 
یکـی از کارکنـان مـوزه فـرش بـا بغـض تعریـف 
می کـرد کـه وقتـی مـوزه را بعـد از شـش هفـت 
ماه بـاز کردند، فقـط دو سـه خاک انداز سوسـک 
از یکـی از بخش هـای آن جمـع کرده انـد. در این 
مدت مـوزه به دلیـل تاریکـی و هـوای نامطبوعی 
که به دلیـل خرابی سیسـتم تهویه داشـته ظاهرا 
محـل تجمع حشـرات مـوذی شـده بـود. تعریف 
می کردنـد کـه پشـت فرش هـای آویختـه شـده 
چـون نمـور و تاریـک بـوده،  سوسـک ها جمـع 
شـده بودنـد. حتـی می گفتنـد سـال گذشـته در 
روزهـای کاری موش هـم دیده بودنـد. وجود این 
جانوران مـوذی، اختلاف شـدید دما در تابسـتان 
و زمسـتان، تاریکـی و رطوبـت داخل سـاختمان 

بـرای فرش هـای تاریخـی موزه سَـم اسـت.
امامی ادامـه داد:  وقتی دولـت تغییر کـرد و آقای 
ضرغامـی وزارت میـراث فرهنگـی، گردشـگری 
و صنایـع دسـتی را بـه عهـده گرفـت و رییـس 
مـوزه فـرش را تغییـر دادنـد، خبرهایـی از تغییر 
حوض هـای مـوزه بـه باغچـه شـنیده شـد کـه 
ایـن اقـدام بـا اعتراض هایـی مواجهـه شـد، آن 
زمـان بـه عنـوان یـک شـیفته فـرش ایرانـی و 
ایـن مـوزه واکنشـی نشـان نـدادم، امـا در اولین 
بازدیـد زمسـتان سـال گذشـته وقتـی بـه مـوزه 
فرش رفتـم شـاهد دمـای به شـدت پاییـن موزه 
بـودم و همچنـان سیسـتم تهویـه کار نمی کرد و 
در لابـی مـوزه تمـام فرش هـای بـزرگ را جمـع 
کرده بودنـد،  علـت را که پرسـیدم گفتند سـلیقه 
مدیر جدیـد موزه اسـت که گفتـه "بایـد تغییری 
در مـوزه ایجاد شـود". در چنـد بازدیـد بعدی از 
مـوزه،  سیسـتم تهویـه همچنـان کار نمی کـرد تا 
این کـه شـنیدم در هفته گذشـته همزمـان با روز 
فرش نشسـتی با کارشناسـان فـرش در این موزه 
برگـزار شـده کـه تـازه سـاعت ۱۱ آمـده بودنـد 
برق هـای موزه را درسـت کردنـد تا سـالن تاریک 
نباشـد. خبـرش را هم در همـه جا منتشـر کردند 
کـه مـوزه فـرش در روز ملـی فـرش یـک کاری 

انجـام داده اسـت.
ایـن مـدرس گردشـگری گفـت: روز جمعـه 2۷ 
خرداد ماه نیـز همـراه تعـدادی از فراگیران دوره 
آموزشـی گردشـگری کلاس درس را در مـوزه 
فـرش برگـزار کردیـم، لابـی کم ونـور و تاریـک 

بـود و تهویـه همچنـان کار نمی کـرد،  از کارکنان 
هـم کـه وضعیـت را پرسـیدم گفتنـد "ان شـالله 
درسـت می شـود". در طـول سـه سـاعتی که در 
موزه بودیـم،   چراغ هـای  مقابل فرش هـا خاموش 
بـود و نقش هـا به وضـوح دیـده نمی شـد،   طوری 
کـه بـه شـاگردانم پیشـنهاد کـردم نقـش یکـی 
از فرش هـا را از اینترنـت پیـدا کننـد، یعنـی در 
سـاختمان موزه فـرش حتی یـک نفر تاسیسـات 
فنـی وجـود نـدارد!؟ از کارمنـدان شـنیدم کـه 
وقتـی مـا مـوزه را تـرک کردیـم، بـا تاسیسـاتی 
بیـرون از مـوزه کـه معمـولا برق هـا را کنتـرل و 
تعمیـر می کننـد تمـاس گرفته انـد و آن هـا هـم 
راهنمایـی کرده انـد کـه کلیدهای برق را روشـن 
کننـد، یـک کار بـه ایـن سـادگی کـه حتـی  یک 
نفـر از صبـح پیگیـر آن نبـود، درحالـی کـه موزه 

گردشـگر و بازدیدکننـده خارجـی داشـت.
امامـی اضافـه کـرد: همزمـان زمـان حضـور مـا، 
تعـدادی گردشـگر خارجـی بـرای دیـدن مـوزه 
آمـده بودند که بـه علت گرمـای داخل سـالن که 
شـاید بـالای ۳۰ درجـه بـود و همچنیـن تاریکی 
سـالن، مدت زمان زیـادی نماندند، برخـی از این 
گردشـگران با آن کـه بلیت خریـده بودنـد،   کمتر 
از پنـج دقیقـه در موزه حضـور داشـتند. بعضی از 
آن هـا هنـگام تـرک مـوزه، سرشـان را بـه نشـانه 

تاسـف حرکـت می دادنـد.  
بـه  همچنیـن  گردشـگری  هنمـای  را یـن  ا
جمـع آوری برخی فرش هـا از تـالار و لابـی موزه 
اشـاره کـرد و افـزود: دلیـل ایـن کار را توضیـح 
نداده انـد، امـا جـای برخـی از فرش هـا خالـی 

سـت. ا
امامـی بـه غیبت هـای طولانـی مدیر مـوزه فرش 
ایـران نیـز اشـاره کـرد و گفـت: در هـر بازدیدی 
که از موزه فـرش داشـتم و پیگیر مدیـر مجموعه 
شـدم تا دربـاره مشـکلات صحبـت کنم،  ایشـان 
تشـریف نداشـتند و همکارانشـان گفتنـد کـه در 
ارگ آزادی )وزارت میراث فرهنگی، گردشـگری 
و صنایـع دسـتی( اسـت و یـک پسـر جـوان را به 

عنـوان جانشـین تعییـن کرده اسـت!  
او بـا اشـاره بـه ارزش فرش هـای ایـن مـوزه کـه 
در شـرایط موجـود و بـه خاطـر برخـی غفلت هـا 
و بی توجهی هـا در معـرض خطـر قـرار گرفته اند، 
یـادآور شـد: موزه هـای دنیـا بـا فـرش ایرانـی 
رفتـاری کم نظیـر و ارزشـمند دارنـد، فقـط در 
یـک نمونـه، مـوزه ویکتوریـا و آلبـرت بریتانیـا 
بـرای نمایـش فـرش شـیخ صفـی اردبیـل فقـط 
حـدود شـش مـاه زمـان گذاشـت تـا ویترینـی 
ویـژه بـا قابلیـت هواکشـی و از بیـن بـردن گـرد 

و خـاک بسـازد.
امامـی بیـان کـرد:  بـرای مـوزه فـرش ایـران و 
فرش هـای ارزشـمند آن واقعا دلم می سـوزد، هر 
چنـد برخـی مشـکلات از گذشـته وجود داشـته 
اسـت،   ولی ما چشـم امید داشـتیم درست شود،   
اما نـه تنهـا آن مشـکلات حل نشـده کـه اتفاقات 
دیگـری افتـاده و مشـکلات مـوزه فـرش بیشـتر 
از قبـل شـده اسـت و متاسـفانه کمتـر کسـی بـه 
آنچه در انتظـار این مـوزه و فرش های آن اسـت، 

 واکنـش نشـان می دهـد.

جولان حشرات موذی در تاریکی موزه فرش

نشسـت رسـانه ای بیسـت و هفتمیـن 
کـودک  تئاتـر  بین المللـی  جشـنواره 
و نوجـوان همـدان روز شـنبه 28 خـرداد 

برگـزار شـد.
به گـزارش خبرنـگار مهر، سـالن کنفرانس 
مجموعـه تئاتر شـهر صبـح روز شـنبه 28 
خرداد میزبان نشسـت رسـانه ای بیسـت و 
هفتمین جشـنواره بین المللی تئاتر کودک 
و نوجوان همدان بود. امیر مشـهدی عباس 
دبیـر جشـنواره و مسـعود ویـژه مدیـرکل 
ارشاد اسـتان همدان در این نشست حضور 

داشتند.
در ابتـدای نشسـت، ویـژه گزارشـی درباره 
رونـد برنامه ریـزی و برگـزاری جشـنواره 
بیسـت و هفتـم در اسـتان همـدان ارائـه 
داد. وی توضیـح داد: سـال گذشـته بنا بود 
جشـنواره برگـزار شـود ولـی هـر بـار بـا 
سـویه ای جدیـد از کرونـا مواجـه شـدیم و 
چند بـار تاریـخ برگـزاری جشـنواره تغییر 
کـرد و در نهایـت تصمیـم بـه برگـزاری 
جشـنواره در تاریخ ۱ تـا ۶ تیر ۱4۰۱ شـد.

وی یـادآور شـد: در بسـیاری از کشـورهای 
پیشـرفته جشـنواره های تخصصـی ویـژه 
کـودک و نوجـوان در امـر آمـوزش بسـیار 

مهـم اسـت.
ویژه بـا اشـاره بـه اینکـه هنـر از دیربـاز در 
منطقـه تمدنـی همـدان مـورد اسـتفاده 
می شـده، افـزود: در سـده های اخیـر 
هنرهای نمایشـی رونق بسـزایی در استان 
همـدان داشـته اسـت. همچنیـن در تاریخ 
تئاتر ۱۰۰ سـال اخیر ایران تماشاخانه های 
فعالی در اسـتان همـدان وجود داشـته اند. 
بعد از پیـروزی انقلاب اسـلامی نیـز از دهه 
۷۰ جشـنواره تئاتر کـودک و نوجـوان رقم 

خـورد.
مدیرکل ارشـاد اسـتان همدان تلاش برای 
برگـزاری برنامه هـای جنبـی و اجراهـای 
جشنواره در 9 سـالن شهرستان های استان 
همـدان را از ویژگی های جشـنواره بیسـت 
و هفتـم تئاتـر کـودک و نوجـوان همـدان 

ذکر کـرد.
سـپس امیر مشـهدی عباس دبیر بیست و 
هفتمین جشـنواره بین المللی تئاتر کودک 
و نوجـوان بـه ارائه گـزارش خـود از فعالیت 

دبیرخانه جشـنواره پرداخت.
وی در ابتـدای سـخنان خـود اظهـار کـرد: 
باید از تمام گروه های نمایشـی عذرخواهی 
می کنـم که به دلیـل تغییر چندبـاره تاریخ 
برگـزاری جشـنواره مجبـور شـدند چنـد 

ماه گـروه خـود را در این شـرایط سـرپا نگه 
دارنـد. مشـهدی عبـاس افـزود: ۷۶ اثـر در 
کل جشـنواره اجرا دارنـد و ۷۰ درصـد آثار 
از اسـتان ها هسـتند و ۳۰ درصـد آمـار بـه 
تهران اختصـاص دارد. برخـی از مخاطبان 
کـودک و نوجـوان مـا بـه عنـوان شـرکت 

کننـده در جشـنواره حضـور دارند.
وی تاکیـد کـرد: رویکـرد مـا در ایـن دوره 
استانداردسـازی بـود زیـرا جشـنواره بایـد 
برآینـد فعالیت هـای حرفـه ای باشـد. 
بخش زیر ۱8 سـال، بخـش فراگیر و بخش 
نمایش هـای ایرانـی را در راسـتای ایـن 
استانداردسـازی بـه جشـنواره بیسـت و 

هفتـم اضافـه شـدند.
دبیر بیست هفتمین جشـنواره بین المللی 
تئاتر کـودک و نوجوان با بیـان اینکه تلاش 
ما بـرای مشـارکت اکثریـت خانـواده تئاتر 
در جشنواره بسـیار بوده اسـت، یادآور شد: 
مـا در بیسـت و شـش دوره گذشـته هیـچ 
مستندسـازی از جشـنواره نداشـتیم امـا 
امسال به همت دبیرخانه و سـتاد برگزاری، 
در قالب کتابـی فعالیـت 2۶ دوره گذشـته 

منتشـر شـده است.
مشـهدی عبـاس دربـاره بودجه جشـنواره 
بیسـت و هفتـم یـادآور شـد: مـا بـا همان 
بودجـه سـال 99 جشـنواره را برگـزار 
می کنیـم و در بخـش سـتاد برگـزاری 
جشـنواره مجبـور بـه صرفه جویی شـدیم 

ولـی در بخـش کمـک هزینه هـا و بودجـه 
گروه هـا صرفه جویـی نداشـتیم. بـا بودجه 
فعلی نمی توان جشـنواره ای را برگـزار کرد 
ولی بـا همـکاری همـکاران و دوسـتان این 

امـکان فراهـم شـد.
وی دربـاره بخـش ملل جشـنواره با اشـاره 
بـه اینکـه 9 اثر قابـل توجـه در ایـن بخش 
حضور داشـتند، افزود: متاسـفانه بـه دلیل 
تغییر زمـان برگزاری جشـنواره تنهـا ۳ اثر 

در ایـن دوره حضـور دارند.
دبیر جشـنواره در ادامـه به این نکته اشـاره 
کرد کـه بـه دلیـل شـرایط کرونایـی فیلم 
اجراهای جشـنواره تهیـه و همزمان بـا ایام 
برگـزاری بـه صـورت آفلایـن در تلویزیون 

تئاتـر ایـران پخش می شـوند.
در ایـن بخش از نشسـت، مهـدی حاجیان 
اعـلام کـرد کـه در ایـن دوره هیچ مشـکل 
اعتباری نداشـتیم. وی ادامـه داد: برآورد در 
سـال ۱4۰۰ انجـام شـده ولـی هزینه ها در 
بخش هـای مختلـف همچـون هزینه های 
سـفر و اسـکان افزایـش پیـدا کـرده ولـی 
بـا همـکاری دوسـتان در ایـن هزینه هـا 

صرفه جویـی شـده اسـت.
مشـهدی عبـاس در ادامه نشسـت متذکر 
شـد: قـدر ایـن جشـنواره را بسـیاری 
نمی دانند زیـرا رنکینگی که این جشـنواره 
برای تئاتر ایـران در جهان به ارمغـان آورده 
آبـروی تئاتـر ایـران را حفـظ کرده اسـت.

هیات ارزیابی کمیسیون ملی یونسکو در ایران، ثبت 
جهانی شهرستان لاهیجان، به عنوان پایتخت چای 

ایران را بررسی و ارزیابی میدانی کرد.
به گزارش ایسنا، هیأت ارزیابی کمیسیون ملی 
یونسکو در ایران در سفر به رشت و لاهیجان 
با بهره برداران و تولیدکنندگان چای، شهردار و 
مسئولان مدیریت شهری و شورای شهر، هنرمندان، 
انجمن ها و سمن های این شهر دیدار کردند. هدف 
از این دیده ها، همکاری کمیسیون ملی یونسکو در 
ایران برای ثبت جهانی لاهیجان به عنوان پایتخت 
چای بود.   امیر روشن  ـ معاون ارتباطات و امور 
مشارکت های کمیسیون ملی یونسکو در ایران ـ 
در نشست روند ثبت لاهیجان به عنوان پایتخت 
چای ایران در فهرست یونسکو نیز گفت: پس از 
انتخاب لاهیجان به عنوان پایتخت چای ایران، این 
شهرستان می تواند با شهرهای فعال چای در سایر 
کشورها ارتباط برقرار کرده و دیپلماسی شهری از 

مسیر چای را توسعه دهد.
در این نشست مسئولان کمیسیون ملی یونسکو در 
ایران درباره تعیین وضعیت ثبت جهانی لاهیجان 

به عنوان پایتخت چای ایران، تا یک ماه آینده 
وعده هایی دادند.

لاهیجان جایگاه نخست کشت چای در ایران را 
دارد و موزه تخصصی و تاریخی »چای« و آرامگاه 
 ـدر   ـبنیان گذار صنعت چای ایران  »کاشف السلطنه« 
این شهرستان قرار دارد. چند سالی است که موضوع 
ثبت جهانی شدن این شهرستان به عنوان پایتخت 

چای ایران مطرح است.
در مهرماه سال ۱4۰۰ نیز نشست مشترک مسئولان 
شهری لاهیجان با دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو 
در ایران و اعضای کمیته کسب و کار این کمیسیون 
به منظور بررسی این پرونده برگزار شد. موضوع ثبت 
جهانی لاهیجان به عنوان پایتخت چای ایران بیشتر 

از دو سال است که مطرح است.

»پایتخت چای ایران« درآستانه 
ثبت جهانی

 برگزاری»تئاتر کودک« 
با  بودجه  1/8 میلیاردی!
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ویدئـو آرت »صورتگـر« با هنرمندی رامین حسـین 
پـور در ادامـه موفقیت هـای بین المللی خـود، برنده 
جایزه بهتریـن موزیک ویدئـوی ماه ژوئن جشـنواره 

فیم وگاس شـد.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر، رامیـن حسـین پور 
بـرای سـاخت ویدیـوآرت »صورتگـر« برنـده جایزه 
بهتریـن موزیک ویدئـوی مـاه ژوئن جشـنواره فیلم 
وگاس شـد. این دوره جشـنواره بین روزهـای یک تا 
۱4 مـاه ژوئن )۱۱ تـا 24 خـرداد( برگزار شـد. جوایز 
فیلـم وگاس با بیش از سـه سـال فعالیت حرفـه ای، 
یکـی از تاثیرگذارتریـن و بهتریـن جشـنواره ها در 
سراسر جهان اسـت و هدف آن کشف سینماگرهای 

مسـتقل است.
حضور بیش از 8۰ کشـور بـا فیلمنامه های با کیفیت 
بالا روی پـرده سـینماهای لاس وگاس آمریکا باعث 
متفـاوت بـودن ایـن جشـنواره شـده اسـت. ضمن 
اینکـه بهتریـن بازیگـران و کارگردانان برنـده جوایز 
گلدن گلوب، اسـکار، امـی، بفتـا و افـرادی همچون 

تام هنکس، ویلیـام بالدویـن، گای نتیو، فرانکـو نرو، 
وینی جونز، اریک رابرتـز، ویل فـارل، الیویا کلمن در 

جشـنواره فیلـم وگاس حضور داشـته اند.
نفرات برتـر در این جشـنواره برنـده تندیس طلایی 
و گواهی نامـه معتبر جهانـی فیلم وگاس می شـوند. 
افـراد برتـر ایـن جشـنواره منتخـب رویـداد ماهانه 
و سـالانه می شـوند و ضمنـاً ایجـاد شـبکه نخبگان 
برای فیلمسـازان برنـده جایـزه از دسـتاوردهای این 

جشـنواره است.
ویدیـوآرت »صورتگر« بـه کارگردانی، نویسـندگی، 
تهیـه کنندگـی و آهنگسـازی رامیـن حسـین پور 
همچنین بـه تازگی برنـده جایـزه بهتریـن موزیک 
 )Boden( »ویدئوی فسـتیوال بین المللی »بـُدن

سـوئد شـده است.
ایـن ویدیـوآرت در رویـداد مـاه خـرداد جوایـز 
بین المللـی »آینـده صـدا« شـهر نیویـورک آمریکا 
نیز توانسـت برنده 5 جایزه بهتریـن موزیک ویدئوی 
تجربی-تلفیقـی، بهتریـن موزیک ویدئوی سـاخته 

کارگـردان مـرد، بهتریـن فیلـم موزیـکال، بهترین 
موزیک ویدئـوی راک و بهترین تهیه کنندگی شـود. 
همچنیـن ویدیـوآرت »صورتگـر« در دوره مـاه می 
)اردیبهشـت-خرداد( فسـتیوال بین المللـی فیلم و 
ویدئـوی »های تاتـراس« اسـلواکی، توانسـت برنده 
جوایـز بهتریـن موزیـک ویدئـوی هنـری و بهترین 

موزیـک ویدئـوی راک شـود.
جایزه بهترین موزیک ویدئو در فستیوال بین المللی 
مسـتقل ونکوور کانادا، جایزه بهترین سولو آرتیست 
در فسـتیوال بین المللی موزیک ویدئـوی آندرگراند 
)زیرزمینی( پاریس فرانسه، جایزه بهترین جلوه های 
ویژه موزیـک ویدئـو اواردز پـراگ چک، تقدیـر ویژه 
هیـأت داوران و راهیابـی بـه بخـش نهایـی بهترین 
موزیک ویدئو اواردز لندن انگلسـتان، جایزه بهترین 
موزیک ویدئو در فسـتیوال بین المللـی آرت بلاکس 
مسـکو و جایـزه بهتریـن موزیـک ویدئـو، مسـتند، 
نویسـندگی و کارگردان مرد موزیک ویدئـو اواردز رم 
ایتالیـا از دیگر حضورهـای بین المللی این اثر اسـت.

»صورتگر« جایزه بهترین موزیک ویدیوی 
جشنواره وگاس را برد

فصل نخست سریال »مستوران«، از پنج شنبه دوم تیر روی آنتن 
شبکه یک سیما خواهد رفت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی شبکه یک سیما، 
پخش فصل نخست سریال »مستوران« به کارگردانی مسعود 
آب پرور و سید جمال سیدحاتمی و تهیه کنندگی عطا پناهی، از روز 
پنج شنبه دوم تیر ساعت 22:۱5 از شبکه یک سیما آغاز خواهد شد.

حمیدرضا آذرنگ، نازنین فراهانی، رویا میرعلمی، بیژن بنفشه خواه، 
الهام جعفرنژاد، عیسی یوسفی پور، رابعه اسکویی، صفا آقاجانی، 
مزدک رستمی، رسول نقوی، حامد محمودی، یدالله شادمانی، 
جواد انصافی، قربان نجفی، محمد اشکانفر، حمیدرضا معدنکن، الهه 
خادمی، عبدالرضا نصاری و علی دهکردی از جمله بازیگرانی اند که 

در فصل نخست »مستوران« مقابل دوربین قرار گرفته اند.

سریال »مستوران« دوباره به شبکه یک آمد
پخش از دوم تیر
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از زمانی که استقلال قهرمان شد و فرهاد مجیدی 
از سرمربیگری این تیم کناره گیری کرد، مسئولان 
باشگاه به فکر انتخاب جانشین او افتادند اما پس از 

2۰ روز هنوز موفق به این کار نشده اند.
به گزارش خبرنگار مهر، روزی که اســتقلالی ها 
توانستند 9 سال پس از آخرین قهرمانی شان در 
لیگ برتر با ثبت آمار و رکورد هایی فوق العاده برای 
چهارمین بار قهرمانی در لیگ برتر را جشن گرفته و 
جام قهرمانی فصل بیست و یکم را بالای سر کاپیتان 
خود ببینند، بدبین ترین هــواداران این تیم هم 
نمی توانستند تصور کنند این قهرمانی آغازی بر 
روزهای بلاتکلیفی و طولانی اســت که قرار است 
تجربه کنند؛ و امروز که ۱9 روز از قهرمانی شیرین 
این تیم در لیگ برتر گذشته، همچنان بلاتکلیفی 

خاصی در اردوگاه این تیم حکم فرماست.
اولین شوک را فرهاد مجیدی با خداحافظی عجیب و 
اینستاگرامی اش به آبی ها وارد کرد و برای چندمین 
بار در روزهایی که استقلالی ها بیشتر از قبل به او نیاز 
داشتند این تیم را ترک و راهی شیخ نشینان حاشیه 

خلیج فارس شد.
سرمربی سابق آبی پوشان تنها ۳ روز پس از قهرمانی 
این تیم و بدون آنکه پــس از قهرمانی حتی یک 
مصاحبه در این خصوص داشــته باشد از طریق 
اینستاگرام جدایی اش را از استقلال اعلام کرد تا 
سرنوشت خود را در امارات دنبال کند و این در حالی 
بود که در اول فصل رسانه رسمی باشگاه استقلال 
از ۳ ساله شدن قرارداد مجیدی و این باشگاه خبر 

داده بود.
طبیعی بود که پس از رسمی و قطعی شدن جدایی 

مجیدی از جمع آبی پوشــان، مدیران این باشگاه 
تلاش خود را برای انتخاب جایگزین وی آغاز کرده 
و اولین هدف آنها نیز جواد نکونام بود. مربی جوانی 
که شاید اگر نبود مخالفت شدید و گسترده هواداران 
اســتقلال )با مربی ایرانی(، او خیلی وقت پیش به 

عنوان جانشین مجیدی انتخاب شده بود.
مخالفت های شدید هواداران استقلال در فضای 
مجازی باعث شد نکونام یک هفته پس از سکوت، 
با انتشار یک بیانیه از حضور در این تیم عذر خواهی 
نماید تا مدیران باشگاه یک هفته طلایی را به این 

ترتیب از دست داده باشند.
پس از آن گزینه های متفاوتــی روی میز مدیران 
باشگاه قرار گرفت که بعضاً در جا رد و کار بعضی از 
آنها به مذاکره کشید که جدی ترین گزینه ایرانی 
رضا عنایتی و جدی ترین گزینه خارجی نیز الکس 

نوری بود.
در حالی که برخی شنیده های غیر رسمی حکایت 
از تمایل آجورلو و تیم مدیریتی اش به اســتخدام 
مربی ایرانی دارد و حتی بعضاً هم گفته می شود این 
توصیه ای است که به تیم مدیریتی استقلال صورت 
گرفته، هواداران این تیم به شدت مقابل مربی ایرانی 
جبهه گرفته و حتی بــا راه اندازی کمپین »مربی 
معتبر خارجی«، از مدیران باشــگاه درخواســت 
استخدام یک مربی بزرگ و دارای کارنامه را داشته 

و دارند.
یکی از مدیران اســتقلال اخیراً و پس از شکسته 
شدن ســکوت طولانی مدت و آزاردهنده مدیران 
این باشگاه اعلام داشته که رزومه چیزی در حدود 
۳۰ مربی بررسی شده و در حال بررسی است. در 

این مدت مدیران استقلال مستقیم و غیر مستقیم 
از هواداران این تیم درخواســت فرصت داشتند تا 
در بستری از آرامش قادر به کسب بهترین تصمیم 
باشند. مدیران استقلال که به سختی طی یک فصل 
توانستند اعتماد جامعه هواداری استقلال را جلب 
نمایند، حالا از همین هواداران می خواهند که مثل 

گذشته به آنها اعتماد نمایند.
در حالی کــه ۱9 روز از آخرین بازی اســتقلال و 
قهرمانی آنها در لیگ بیست و یکم و ۱۶ روز از قطعی 
شدن جدایی مجیدی از این تیم می گذرد، عملاً هنوز 
جانشین وی مشخص نشده و مدیران این باشگاه 

وعده انتخاب و معرفی سرمربی جدید را به هفته ای 
که در آن هستیم داده اند. شاید ۱9 روز بلاتکلیفی 
برای تیم هایی که هدف گذاری شان قهرمانی نیست 
زمان زیادی نباشد، اما به نظر می رسد تیمی که قرار 
است از عنوان قهرمانی اش دفاع کند نباید 2۰ روز 
طلایی را در دوران پیش فصل و زمان نقل و انتقالات 

از دست بدهد.
مدیران استقلال پس از معرفی سرمربی کار دشواری 
برای حضور در بازار نقل و انتقالات دارند و باید ضمن 
تمدید با بازیکنان فصل گذشته شان، عملیات سخت 

جذب بازیکنان جدید را هم آغاز کنند.

انتظار استقلالی ها به »20« رسید

ضعف های تیم ملی نگران کننده استادامه بلاتکلیفی برای نیمکت آبی
 »شیوه بازی« مهم ترین 

مشکل تیم است
کارشناس فوتبال و مدافع سابق تیم ملی ایران با اشاره به وضعیت 
فنی این تیم گفت: عملکردی که از تیم ملی مقابل الجزایر دیدیم 
امیدوار کننده نبود و با ادامه این روند در جام جهانی به مشــکل 

می خوریم.
رحمان رضایی کارشناس فوتبال و بازیکن پیشین تیم ملی ایران 
در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص دیدار ایران و الجزایر اظهار 
داشت: بعد از ۱5 روز تمرین و کار تیمی عملکرد خوبی از تیم ملی 

مقابل الجزایر ندیدیم و این بازی تا حدودی ناامید کننده بود.
مدافع سابق تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان کرد: تیم ملی وقتی 
مقابل الجزایر که نیمــی از بازیکنان اصلــی اش را هم در اختیار 
نداشت این طور به مشکل خورد، حتماً مقابل تیم های قدرتمندتر 
با مشکلات بزرگ تری هم مواجه می شود و روزهای خوبی هم در 

جام جهانی برای این تیم نمی توان متصور بود.
رضایی در ادامه بیان داشت: متاســفانه بازیکنان تیم ملی هنوز 
موقعیت درستی برای مستقر شــدن ندارند و طرز ایستادن آنها 
کاملًا اشتباه اســت. مدافعان ما کار بازی سازی از عقب را درست 
انجام نمی دهند که این ناشی از شــرح وظایف نادرستی است که 
برای بازیکن تعریف شده و کمبود تمرینات مناسب برای اجرایی 

کردن تاکتیک هایی که قرار است در زمین اجرا می شود.
این پیشکســوت فوتبال ادامه داد: در واقع مربی باید این وظایف 
را از بازیکــن بخواهد تا بازیکن آن را انجام دهــد. در حالی که در 
فوتبال روز دنیا ۳ هافبک میانی بین خط وسط زمین و خط هجده 
قدم همزمان حرکات طولی انجام می دهند تا فضای مهم یک سوم 
دفاعی با تراکم بازیکن مواجه شود و فضای بازی سازی و شوتزنی از 
بازیکنان حریف گرفته شود، در تیم ایران تنها یک بازیکن این کار 
را انجام می دهد که آن هم بین عزت اللهی و نورالهی به شکل نوبتی 

این کار انجام می شود.
وی افزود: همین موضوع باعث می شود تیم های مقابل با یک پرس 
خیلی ساده روی تک بازیکنی که حرکت طولی را انجام می دهد، 

تمام امکان بازی سازی را از تیم ایران بگیرند.
مدافع سابق تیم ملی ایران گفت: تیمی که قرار است در جام جهانی 
با چند تیم خوب دنیا بازی کند، باید مدافعانش قادر به حفظ توپ 
باشند و به خوبی بازی سازی را انجام دهند. نه اینکه توپ سوم را لو 

بدهند و پاس های کوتاه و بلندشان به مقصد نرسد.
مدافع سابق فوتبال ایران که بازی در لیگ ایتالیا را هم در کارنامه 
دارد ادامه داد: یکی دیگر از مشکلات فنی که در این تیم دیده شد، 
عدم استفاده مناســب از عرض زمین بود. بازیکنان و به خصوص 
هافبک ها در کار بازی سازی به طور بهینه از عرض زمین استفاده 

نمی کردند و این منجر به عدم حفظ توپ و تسلط بر بازی می شد.
کارشناس فوتبال تاکید کرد: من به نتیجه بازی اصلًا کاری ندارم 
چون نتیجه می توانست مساوی یا حتی به سود ایران شود. قضاوت 
و کارشناسی من روی سیستم بازی است و حتی اگر با همین روش 
بازی پیروز هم می شدیم، باز هم من این نقدها را وارد می کردم. چرا 
که معتقدم با این شیوه حتماً در جام جهانی مقابل تیم های بزرگ تر 

از الجزایر با مشکل مواجه هستیم.
رضایی خاطر نشان ساخت: علیرغم اینکه به لحاظ نفری و انفرادی 
یکی از بهترین تیم های ملی تاریخ ایــران را در اختیار داریم، اما 
عجیب اســت که با جمعی از بهترین ها قادر نیســتیم حتی یک 
سیستم ســاده را به نمایش بگذاریم و این واقعاً برای جام جهانی 

جای نگرانی دارد.

هافبک موفق فصل گذشــته تیم فوتبال 
گل گهــر ســیرجان بــه توافــق اولیه با 

مسئولان باشگاه پرسپولیس رسید.
به گزارش خبرنگار مهر، ســعید صادقی هافبک فصل 
گذشــته گل گهر ســیرجان توانســت با ۱4 پاس گل 
عنوان بهترین هافبک بازیســاز لیگ برتر را از آن خود 
کند تا مزد تلاش های خود را با حضور در اردوی اخیر 

تیم ملی ایران در قطر بگیرد.
اتمام قرارداد این بازیکن باعث شد تا نه تنها امیر قلعه 
نویی برای حفظ او خواهان تلاش مســئولان گل گهر 
سیرجان شــود بلکه تیم های دیگر نظیر پرسپولیس، 
اســتقلال تهران و ســپاهان اصفهان نیز دنبال جذب 

و بیفتند. ا
با این حال صادقی در روزهای نخست نقل و انتقالاتی 
پیشــنهاد یحیــی گل محمــدی را بــرای حضور در 
پرســپولیس به دلیــل ترافیک خط میانــی رد کرد تا 
این بازیکن در صورت عدم حضور در فوتبال امارات به 
استقلال تهران نزدیک شود اما رضا درویش مدیرعامل 
پرســپولیس پیگیر ایــن بازیکن ماند تــا امروز توافق 

نهایی با مدیر برنامه های این بازیکن پیدا کند.
گل محمدی که به صادقی قول داده اســت در صورت 
پیوستن به پرســپولیس از وحید امیری در دفاع چپ 
اســتفاده خواهد کرد با دریافت پیشنهاد مالی هم تراز 
با بازیکنان ملی پــوش نظیر مهدی ترابی و ســروش 
رفیعی در آستانه پیوستن به پرســپولیس قرار گرفته 

است.

تیم ملی هندبال ساحلی نوجوانان ایران با 
کســب یک پیروزی تاریخی برابر آرژانتین 
راهــی مرحلــه نیمه نهایــی رقابت هــای 

قهرمانی جهان شد.
به گزارش خبرنــگار مهر، تیــم ملی هندبال ســاحلی 
نوجوانان ایران در مرحله یــک چهارم نهایی رقابت های 
قهرمانی جهان با شکســت دو بر یــک آرژانتین موفق 
به حضــور در جمع چهــار تیم برتر جهان شــد تا برای 
نخســتین بار در تاریــخ هندبال ایران یــک تیم ملی از 

ایران در بین چهار تیم برتر جهان قرار گیرد.
ملی پوشان ایران در نیمه نخست با ارائه یک بازی خوب 
موفق به پیروزی ۱9 – ۱2 مقابل حریف شدند. در نیمه 
دوم نیز با وجود اینکه ملی پوشــان ایران بازی پایاپایی 
را به نمایش گذاشــتند اما در نهایت آرژانتین با نتیجه 
۱5 - ۱4 به پیروزی دســت یافت. در نهایت و با تساوی 
یک بر یک کار به ضربات تن به تن کشید که ملی پوشان 
ایران با ارائه یک بازی خوب با نتیجه 8 بر 4 به پیروزی 

دست یافتند و راهی چهار تیم برتر جهان شدند.
این برای اولین بار در تاریخ هندبال ایران اســت که یک 

تیم ملی راهی چهار تیم برتر جهان می شود.

یک ملی پوش در آستانه پیوستن به پرسپولیس
قول گل محمدی کارساز شد!
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بالا آمدن آب دریا، کلاه الف، باب روز 
- ریختن آب - تنها، همنشین تنها 
لقمان  آموخته  فرهنگ،  نزاکت،   -
حسن معاشرت۱2 - درخت انگور، 
باریك - نزدیكتر،  زینت رو، مظهر 

حرف   - تر  خسیس  تر،  پست 
انتخاب، بله آلمانی، حرف گزینش 
 - فقدان۱3  نداری، كلام  حرف   -
محرمانه، مخفی، محرمانه و مخفی 
و  جدید   - فلاح  زارع،  دهقان،   -

امروزی۱4 - دعای شب جمعه - 
 - سلیمان۱5  حضرت  مادری  جد 
بی رونق - سد خوزستان، سدی در 

اروپایی لقب  جنوب كشور - 
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نمایندگان پاراوزنه بردار ایران در دســته ۱۰۷ 
کیلوگرم مسابقات آزاد قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
قهرمان و نایب قهرمانی این دسته را از آن خود 

کردند.
به گزارش خبرگــزاری مهر و به نقــل از روابط 
عمومی فدراســیون ورزش هــای جانبازان و 
معلولین، مسابقات آزاد قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
وزنه برداری 2۰22 به میزبانی کشور کره جنوبی 
در حال برگزاری اســت. بیست و هشتم خرداد 
ماه سامان رضی و علی اکبر غریب شاهی پوشان 
در دســته ۱۰۷ کیلوگرم کشــورمان به عنوان 

نمایندگان ایران به روی تخته رفتند.

سامان رضی در حرکت اول وزنه 225 کیلوگرمی 
مهار کــرد. ملی پوش کشــورمان همچنین در 
حرکت دوم وزنه 2۳۳ کیلوگرمی را بالای ســر 
برد. نماینده وزنه برداری ایران در حرکت سوم 
خود از مهار وزنــه 2۳4 کیلوگرمــی بازماند و 
توانســت 2 مدال نقره و عنوان نایب قهرمانی را 

از آن خود کند.
همچنین رضی ملی پوش کشورمان در مجموع 
با رکورد 458 کیلوگرم در جایگاه پنجم مجموع 
در قسمت مسابقات آسیا-اقیانوسیه و مسابقات 

آزاد ایستاد.
علی اکبر غریب شــاهی دیگر نماینده کشورمان 

در حرکــت اول خود وزنــه 245 کیلوگرمی را 
مهار کرد. او در دومیــن حرکت خود وزنه 25۳ 
کیلوگرمی را بالای سر برد تا رکورد جهان را که 
پیش از این در دست خود بود، 2 کیلوگرم دیگر 
ارتقا دهد. نماینده کشــورمان در حرکت سوم 
خود نتوانست وزنه 254 کیلوگرمی را مهار کند. 
غریب شاهی با شکستن رکورد جهان، 2 مدال 

طلا و عنوان قهرمانی را از آن خود کرد.

همچنین غریب شاهی در مجموع با رکورد 498 
کیلوگرم توانست 2 مدال برنز مجموع در قسمت 
مســابقات آسیا-اقیانوسیه و مســابقات آزاد را 

بدست آورد.
با توجه بــه اینکــه رقابت ها به صــورت آزاد و 
آسیا_اقیانوسیه برگزار می شود، برای هر سری 
از رقابت ها 2 مدال برای انفرادی و مجموع اهدا 

می شود.

غریب شاهی با شکستن رکورد جهان قهرمان شد

 رضی مدال نقره گرفت
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خبرخبر

یک کارشناس مســائل غرب آسیا، اظهار 
کرد:»مقتدی صدر« به دنبال این اســت 
که نقش اپوزیســیون و میدان داری را در 
عرصه سیاسی عراق برعهده بگیرد.حسن 
لاسجردی در گفت وگو با ایسنا، در ارتباط 
با درخواســت صدر از ۷۳ نماینده پارلمان 
این جریان برای اســتعفا از پارلمان عراق و 
موافقت رئیس پارلمان عراق با این استعفا 
بعد از گذشت هشت ماه از برگزاری انتخابات 
پارلمانی در  این کشور گفت: برخی معتقدند 
که مقتدی صدر در تلاش اســت که با این 
اقدام دو موضوع را به پیش ببرد.وی اضافه 
کرد: از دیگر سو گویی مقتدی صدر به دنبال 
این است که نقش اپوزیسیون و میدان داری 
را در عرصه سیاســی عراق بر عهده بگیرد.

این کارشناس مســائل غرب آسیا با بیان 
این که برگزاری انتخابات زودهنگام  در عراق 
هزینه های زیــادی دارد و حتی همراهان 
مقتدی صدر از جمله اهل تسنن و کردها 
نیز با برگزاری انتخابات زودهنگام پارلمانی 
موافق نیستند، افزود: در این راستا به نظر 
می رسد هدف اصلی این است که مقتدی 
صدر در نقش اپوزیسیون در عرصه سیاسی 
عراق نقش ایفا کند .وی در بخش دیگری از 
صحبت های خود با ایسنا با بیان این که با 
توجه به فضای موجود در عراق شکل گیری 
دولت جدید در این کشور سخت خواهد بود 
و مجموعه رقابت های سیاسی در این کشور 
در حال حاضر نوید تشکیل دولت جدید  در 
این کشور را نمی دهد، گفت: به نظر می رسد 
که اختلافات آنقدر زیاد اســت که تشکیل 
دولت در عراق به این زودی موثر نخواهد بود 
و تلاش های چند ماهه در همین زمینه نیز  
تاکنون به نتیجه نرسیده است.لاسجردی 
همچنین در پاسخ به این سوال که آیا ممکن 
اســت در آینده نزدیک به مانند چند سال 
قبل شــاهد برگزاری تجمعات خیابانی در 
عراق به رهبری جریان مقتدی صدر باشیم 
،اظهار کرد: اعتراضات خیابانی هزینه دارد و 
اکثریت در عراق نیز موافق این روند نیستند 

بنابراین این گزینه پررنگی نیست.

در دیدار سرکنسولگری ایران با رئیس 
دانشگاه حلب مطرح شد

توسعه همکاری های 
علمی، پژوهشی و 

فنی ایران با دانشگاه 
»حلب« سوریه

»عبــدالله رجبعلــی نــژاد « سرپرســت 
سرکنسولگری ایران در شهر حلب سوریه 
در دیدار با پروفسور »ماهر کارمان« رئیس 
دانشگاه حلب، ضمن بحث و تبادل نظر در 
مورد همکاریهای جاری؛ برتقویت و گسترش 
همکاری ها علمی، پژوهشی وفنی دوجانبه و 

بین المللی، تاکید کرد.
به گزارش ایسنا ، کارمان در این دیدار  با تاکید 
بر ارتباط خوب بین مقامات ارشد دو کشور 
دوست و متحد در جبهه مقاومت، آمادگی 
خود را برای هرنــوع همکاری اعلام  و اظهار 
کرد : دانشگاه های ســوریه و ایران در یک 
سنگر هستند و مسیر آنها یکی است و با وجود 
تفاهمنامه ها لازم است افق های همکاری در 
همه زمینه ها به ویژه کشاورزی، پزشکی و 
فناوری گسترش یابد. اگرچه به دلیل جنگ 
همکاریهای علمی دو کشور کمرنگ شده 
است ولی با توجه به توانمندی دانشگاههای 
ایران، خواستار تحکیم روابط علمی و اجرای 

تفاهمات صورت گرفته هستیم.
رجبعلی نژاد در این دیدار پیشــنهاد تبادل 
تورهای دانشجویی و برگزاری نمایشگاههای 
دانشــجویی بر پایه فناوریهای نوین، را به 
عنوان راهکاری برای آشنایی و تقویت عملی 
همکاریهای بین دانشگاهی ارائه کرد  که مورد 

استقبال پروفسور کارمان قرار گرفت.
از دیگر مسائل مطرح شده در این جلسه می 
توان به همکاری در فعال سازی مجموعه های 
دانش بنیان، تبادل استاد و دانشجو، برگزاری 
همایشهای مشترک و تبادلات علمی در حوزه 
های مورد علاقه میان دانشگاه حلب و دانشگاه 

های کشورمان اشاره کرد.
در ادامه این ملاقات، نشست مجازی روسای 
دانشگاه حلب و ساری با حضور »ماهر کارمان 
«و » اسدالله تیموری« و سایر مسئولان دو 

دانشگاه برگزار شد .
 رئیس دانشگاه حلب در این دیدار تصویری، 
ضمن ابراز خوشــحالی از آغاز همکاری با 
دانشگاه علوم کشاورزی و منابع طبیعی ساری، 
از دکتر تیموری دعوت کرد تا به همراه هیاتی، 

از دانشگاه حلب بازدید کند.
 وی تاکید کرد  که تمایل دانشگاه به توسعه 
و توسعه روابط کشاورزی است، زیرا سوریه 
یک کشور کشاورزی است و گفته می شود 
کشوری که از کشاورزی خود تغذیه نمی کند، 

نمی تواند زندگی کند.

ن و  یرا نجمن دوستی ا مدیر کمیسیون فرهنگی ا
ن  یرا بط ا ا و صربستان گفت: با توجه به پیشینه ر
لیان اخیر و تمایل هر دو دولت  و صربستان در سا
بط بیشتر چه در سال های  ا و ری ر و ملت به برقرا
گذشته و چه اکنون زمینه همکاری همه موسسات 
دولتی و غیر دولتی فراهم بوده و همچنین تقویت 

خواهد شد.
، موسسات مختلف فرهنگی در  یسنا رش ا به گزا
بط فرهنگی خوب با  ا د رو یجا کشور صربستان به ا
ند که در تقویت روابط  کشورهای همسو پرداخته ا
دو دولت و ملت بسیار موثر است. یکی از موسسات 
مهم و قوی در صربستان که به بررسی فرهنگ های 
مختلف می پردازد موسسه آدلیگات است که در این 
د، مدیر کمیسیون فرهنگی  لقی نژا زمینه مریم خا
یران و صربستان در این رابطه در  انجمن دوستی ا
دلیگات  ل که موسسه فرهنگی آ ین سوا پاسخ به ا
نه،  بخا رد؟ گفت: کتا لیت دا ی فعا در چه زمینه ا
د یکی  دلیگات در بلگرا موزه و موسسه فرهنگی آ
ز مهمترین موسسات فرهنگی صربستان است که  ا
به امور مختلف فرهنگی و ادبی می  پردازد. در این 
موسسه علاوه بر وجود کتاب برخی آثار بسیار مهم 
رد که بر بار فرهنگی  دبی و فرهنگی نیز وجود دا ا
رتباط فرهنگی  فزوده است و منجر به تقویت ا آن ا
موسسه با سایر کشورهای مختلف شده است. گفته 
شده است که حدود دو میلیون کتاب مهم در این 
بسته به  ا دلیگات و نجمن آ . ا رد موسسه وجود دا
بشردوستان و کتاب دوستان است که نه تنها برای 
د تغییر برای  یجا کمک به زمان حال، بلکه برای ا
نجمن  ین ا ینده نیز تلاش می کنند. ا نسل های آ

نتفاعی است که در  زمان غیردولتی و غیرا یک سا
لمللی  جهت ترویج فرهنگ، هنر و همکاری بین ا

صربستان طراحی شده است.
وی در پاسخ به این که آیا مدیران موسسه آدلیگات 
رند و  یران دا رتباط با ا یلی برای ا برنامه ای و تما
ین موسسه چگونه است؟ گفت:  یران در ا ه ا یگا جا
در دیدار سال گذشته مقامات ایرانی و صربستانی، 
رئیس موسسه آدلیگات، اشاره کرده اند که در این 
فرهنگ  معرفی  برای  یی  ها بخش  فرهنگی  د  نها
رد که در  دبیات کشورهای مختلف وجود دا و ا
دبی و فرهنگی کشورها  ر ا ثا نها  کتب و دیگر آ آ
ز  ری می شوند، به نقل ا برای بازدید مردم نگهدا
خبرگزاری  ایرنا این مقام فرهنگی صربی گفته است 
که بخش مربوط به ایران بیشترین بازدید کننده را 
داد. خالقی نژاد افزود: لازیچ همچنین به غنی بودن 
فرهنگ، تمدن و ظرفیت های بزرگ فرهنگی و ادبی 
ایران، آمادگی خود را برای گسترش همکاری های 
علام کرد و بیان  فرهنگی در حوزه های مختلف ا
کرده است که فرهنگ، تمدن، ادبیات و زبان فارسی 
در صربستان علاقمندان بسیاری دارد که می بایست 
ا غنیمت شمرده و تقویت کرد. جای شکی  آن ر
نیست که علاقه برای همکاری با ایران وجود دارد 
یران  دبیات غنی و دیرینه ا ز فرهنگ و ا که ناشی ا
است. در این زمینه شاهد ترجمه بسیاری از کتابها 
مانند کتاب خیام و حافظ به زبان صربی برای ملت 

صربستان هستیم.
وی ادامه داد: علاوه بر این آنها تمایل خود را برای 
ز  نند دعوت ا ن ما یرا برخی همکاری ها با مردم ا
نی در حوزه  ا یر ن ا ا ر ندرکا نویسندگان و دست ا

ین موسسه  دبیات جهت عضویت در ا فرهنگ و ا
ند و در این  فرهنگی بزرگ صربستان اعلام کرده ا
خصوص از سفارت و رایزنی فرهنگی ایران خواستار 

همکاری بیشتری را داشته اند.
ن و  یرا نجمن دوستی ا مدیر کمیسیون فرهنگی ا
صربستان در پاسخ به این که ایران چه زمینه هایی 
را برای همکاری با این موسسه دارد؟ گفت: با توجه 
لیان  ن و صربستان در سا یرا ا بط  ا و به پیشینه ر
اخیر و تمایل هر دو دولت و ملت به برقراری روابط 
بیشتر لذا  چه در سالهای گذشته وچه اکنون زمینه 
همکاری همه موسسات دولتی و غیر دولتی فراهم 
هد شد. در جلسات  بوده و همچنین تقویت خوا
مات هر دو  نی مقا ا یر ا و  ن صربی  مختلف مدیرا
ن در  یرا قای حسن پور سفیر ا طرف به خصوص آ
ند که در حوزه فرهنگی  ا بیان نموده ا د مکرر بلگرا
ریم که مهد خوبی برای  مشترکات گسترده ای دا
گسترش حوزه همکاری ها می باشد. در فرهنگ 
یران ادبیات غنی فارسی گنجینه فراوانی  و تمدن ا
از مضامین اخلاقی، بشردوستانه و عرفانی است که 
از سوی ادیبانی چون حافظ، مولانا، خیام، سعدی، 
ئه شده است و منجر به آن شده  ا ر . ا . . فردوسی و
است که آوازه آنها فراتر از مرزهای ایران برده شود 
و احساسات و عواطف مشترک را با شخصیت های 
ز فرهنگ و  ین نوع ا یجاد کنند. ا داستان هایشان ا
یل مردمان بسیاری به  دبیات منجر به تما هنر و ا
نی شده است. مردم فرهنگ  یرا فرهنگ و تمدن ا
ین ملتها و کشورهای  ز ا دوستِ صربستان یکی ا
ن هستند که  یرا علاقه مند به فرهنگ و تمدن ا
ا با  رزش های مشترکی ر ز نظر فرهنگی برخی ا ا

کشورمان دارا می باشند. این اشتراکات نه تنها در 
حوزه فرهنگی بلکه به مرور می تواند در حوزه های 
ر باشد. قابل ذکر  ثیرگذا قتصادی و سیاسی نیز تا ا
یران و صربستان در برخی موارد  است که اقتصاد ا
ما آنچه که بارز  نند مکملی برای هم باشند ا می توا
نع به خاطر تحریم های نابه  است وجود برخی موا

جای غرب علیه ایران در این مسیر می باشد.
یران چه  ز سوی ا ین که ا د در پاسخ به ا خالقی نژا
همکاری هایی صورت گرفته است؟ گفت: تا جایی 
مات و  که خبرهای رسمی منتشر شده است مقا
نمایندگی های ایران نیز موافقت به همکاری با این 
ا اعلام  د ر یر موسسات دیگر در بلگرا موسسه و سا
بهای منتشر شده  ند برای مثال برخی کتا کرده ا
یزنی فرهنگی جمهوری اسلامی  ا رات ر نتشا در ا
ین موسسه تقدیم شده است  د به ا ن در بلگرا یرا ا
و در موسسه موجود می باشد. حضور در نمایشگاه 
های مختلف هنری و ادبی نیز از دیگر اقدامات است 
که در کنار سایر فعالیت های رسمی صورت گرفته 
است که یکی از فعالترین آنها جشنواره های فیلم و 

سینمایی است که در هر دو کشور برگزار می شود.
زهای همکاری بین  ین که نیا وی در پاسخ به ا

یران را در چه زمینه هایی می بینید؟   آدلیگات و ا
و مسئولان  تِ موسسه  ما مقا نطور که  گفت: هما
ایرانی اعلام کرده اند این موسسه زمینه خوبی برای 
نی و به خصوص  ا یر نشر و ترویج بیشتر فرهنگ ا
ین  نی در  صربستان است . ا ا یر دبیات معاصر ا ا
ز  ید ا لتی بلکه با مات دو ز طریق مقا مر نه فقط ا ا
طریقی مشخص کردن محورهای مختلف و کمک 
یرانی با موسسه  به ارتباطات کنشگران غیردولتی ا
آدلیگات یا هر موسسه دیگر شود تا بتوانند در کنار 
حمایت دولتی ایران و موسسات صربستانی به برخی 
فعالیت هایی جهت نشر چهره فرهنگی و ادبی ایران 
در صربستان بپردازند در ادامه این امر می توان به 
ندیشید.  گسترش آنها در حوزه کشورهای بالکان ا
مروزه  لیت ها آن است که ا ین نوع فعا نکته مهم ا
یران به  رهای فرهنگی متخاصمان ا بزا ز ا بسیاری ا
ترویج و نشر اکاذیبی در مورد فرهنگ و تمدن ایران 
ند که این فرصت ها در راستای مقابله با  پرداخته ا
ند بسیار موثر واقع  اهداف غیر فرهنگی آنها می توا
بط مناسب  شود. سخن آخر آن که با توجه به روا
دو کشور انتظار می رود که این فرصت ها به خوبی 

مورد استفاده و معرفی قرار گیرد .

 یک عضو انجمن دوستی ایران و صربستان اعلام کرد

آدلیگات؛ پلی برای ایجاد دیپلماسی فرهنگی 
بین صربستان و ایران

روز گذشته با حضور فداکار استاندار کرمان احمد بلندنظر به 
ز خدمات سه  عنوان سرپرست فرمانداری جیرفت معرفی و ا
ساله ابوذر عطاپور وزیری قدردانی شد.همچنین در عنبرآباد نیز 
طی مراسمی با حضور رحمان جلالی معاون سیاسی،امنیتی و 
اجتماعی استانداری کرمان؛ یزدان افشاری پور به عنوان فرماندار 
جدید این شهرستان معرفی و از زحمات ایزدی فرماندار سابق 

تقدیر شد.
به گزارش ایرنا، محمد مهدی فداکار روز گذشته در جمع مردم 
و مدیران جیرفت در مراسم معارفه سرپرست جدید فرمانداری 
این شهرستان افزود: همه باید ضمن پرهیز از اینکه بر اختلافات 
بند؛ در  متمرکز شوند، کمک کنیم مناطق مختلف توسعه یا
این زمینه فرماندار نیز باید قدرت اقناع سازی و سازماندهی 
ز مجموعه اختیارات در  منطقه را داشته باشد تا با استفاده ا
شهرستان، کارها را پیش ببرد.وی در ادامه با اشاره به فرآیند 
نتخاب فرماندار جدید شهرستان جیرفت اظهار داشت:  2۰  ا
گزینه برای انتخاب تصدی پست فرمانداری جیرفت داشتیم اما 
انتخاب فرماندار تصمیم خودم بود، هر چند در این راه مشورت 
هم گرفتم.استاندار کرمان تصریح کرد: فرماندار جدید ضمن 
دریافت مشورت، از نظرات نخبگان در شهرستان استفاده کند 
و نیروهای انسانی فعال و پرانرژی را نیز به کار بگیرد و از نظرات 

مشورتی آنان در حوزه های مختلف استفاده کند.
اختلافات را برای اعتلای منطقه کنار بگذاریم

یم که  ه است و پذیرفته ا وی گفت: فرصت مسئولیت کوتا
حرف مردم را بشنویم و برای آنان وقت بگذاریم؛ بنابراین باید 
اختلافات را کنار بگذاریم و از زمان انتخاب فرماندار همه کمک 
ر کرمان با  ندا استا ز اعتلای منطقه نفع ببرند. کنیم تا مردم ا
اشاره به اینکه سرکشی به مردم و روستاها به همراه مدیران 
و کنترل اوضاع از دیگر وظایف فرماندار است بر ضرورت بسیج 
یی بیشتر و حل مشکلات  یجاد همگرا همه ظرفیت ها برای ا
تاکید کرد.وی همچنین با اشاره به مشکل جاری شدن سیل و  
ساخت سیل بند در جنوب استان کرمان طی اواخر سال گذشته 
گفت که جبران خسارت های این حادثه باید به صورت جدی 

در دستور کار باشد.
رسیدگی به مشکلات همه از هر جناح سیاسی

استاندار کرمان با بیان اینکه باید رضای خدا را در تصمیم های 
خود لحاظ کنیم گفت: فرماندار باید گوش شنوای همه باشد و به 
عنوان نماینده دولت، به مشکل همه مردم از هر جناح سیاسی 
رسیدگی کند.وی افزود: وقتی نگاه ما برای خدمت باشد، مردم 
ولی نعمت می شوند و این نگاه وظیفه ما را سنگین تر می کند؛ 
مسئولیت در نظام جمهوری اسلامی یک امانت بر گردن ماست 

که پاسخگویی سختی هم دارد.

فرماندارهای جدید جیرفت و عنبرآباد معارفه شدند

تاکید قالیباف بر رفع مشکل 
روستاها و مناطق دچار تنش آبی و 

تدوین سند حکمرانی آب

یک کارشناس مسائل
 غرب آسیا مطرح کرد

برنامه »مقتدی صدر« 
برای آینده عراق

آیـت الله رئیسـی در اولیـن سـالگرد انتخاب شـدنش به 
عنـوان رییس جمهـور، گفـت: ایـن انتخابـات را تأکیـد 
مجدد مـردم بـه اجـرای آرمان هـای اصیـل انقـلاب در 
حـوزه عدالت گسـتری و مبارزه بـا فقر، فسـاد و تبعیض 

می دانـم.
بـه گـزارش ایسـنا، آیـت الله سـید ابراهیـم رئیسـی، 
رییس جمهـور کشـورمان  پیـش از ظهر دیروز - شـنبه  
28 خرداد- مصـادف با اولین سـالروز انتخابات ریاسـت 
جمهـوری ۱4۰۰، در حضور جمعی از مردم شهرسـتان 
پیشـوا، قرچک و ورامین که در ورزشـگاه جهـان پهلوان 
تختی این شهرسـتان گـرد آمـده بودنـد، گفـت: مردم 
قرچک، پیشـوا و ورامین نه تنها در آغاز نهضت اسلامی، 
بلکه در ادامه جریان مبارزات منتهی به انقلاب اسـلامی 
در سـال 5۷، در دوران دفاع مقدس و پـس از آن در فتنه 
سال 88 با بصیرت و هوشـیاری به میدان آمده و حقیقتاً 
همـواره در دفـاع از ارزش هـا، انقـلاب و نظـام اسـلامی 

خوش درخشـیدند.
وی با بیـان اینکـه پـس از بازدیـد از ایـن پروژه هـا برای 
عـرض ادب خدمت شـما مردم رسـیده ایم و پـس از این 
دیدار در جلسه شورای اداری شهرستان، تصمیمات لازم 
برای تکمیـل ایـن پروژه ها و رفع مشـکلات شهرسـتان 
ورامین اتخاذ خواهد شـد، خاطرنشـان کرد: در راسـتای 
ایجـاد تمرکـز بیشـتر بـرای مدیریـت بهتـر مسـایل 
شهرسـتان در جلسـه امروز شـورای اداری شهرسـتان، 
فرمانداری ورامین به فرمانـداری ویژه ارتقاء پیدا می کند 
تـا بتواند با دسـت بازتـر پیگیر حل مشـکلات باشـد. به 
همکارانـم در دولـت و وزارت کشـور ماموریـت داده ام 
راهکارهـا و شـرایط تاسـیس 2 اسـتان در شـرق و غرب 

اسـتان را مورد بررسـی قـرار دهند.
رئیسـی در ادامـه سـخنان خـود بـا اشـاره بـه حضـور 
مـردم در پـای صندوق های رای به رغم شـرایط سـخت 
کرونایی در انتخابات ریاست جمهوری در خرداد ۱4۰۰، 
گفت: در کنار شرایط سـخت کرونایی دشمن نیز تلاش 
می کـرد مـردم را از حضـور در پـای صندوق هـای رأی 
منصرف کند، امـا بصیرت و هوشـیاری مردم دشـمن را 
ناکام گذاشـت. امـروز بـه لطف خـدا وضعیـت متفاوت 
شـده و آمار تلفـات کرونـا از روزانـه حـدود ۷۰۰ قربانی، 
تـک رقمـی شـده و در برخـی روزهـا صفر می شـود که 
این با لطف خـدا، مجاهدت های کادر بهداشـت و درمان 

و همراهـی مردم حاصل شـده اسـت.
آیت الله رئیسـی بـه مشـکلات مالـی و بودجـه ای دولت 

مردمـی در آغـاز بکار خـود اشـاره کـرد و اظهار داشـت: 
خیلی ها بـه مـا می گفتند چگونـه می خواهید مشـکل 
کسـری بودجه 48۰ هزار میلیـارد تومانـی را رفع کنید. 
این در حالی بـود که دولـت در ماه ابتدایـی فعالیت خود 
با مشـکل پرداخـت حقـوق کارکنان مواجـه بـود، اما به 
لطف خدا و آگاهـی مردم توانسـتیم بدون اسـتقراض از 
بانک مرکزی یـا چاپ پول که می توانسـت باعـث ایجاد 
مشکلات جدید شـود، از این مرحله سـخت عبور کنیم. 
در ماه های اول آغـاز بکار دولت در مـورد تأمین کالاهای 
اساسـی نیـز نگرانی هایی داشـتیم. دولـت در وهلـه اول 
توانسـت بـا واکسیناسـیون گسـترده موانع موجـود بر 
سـر راه بازگشـایی کسـب وکارها و فعالیت مراکز علمی 

و آموزشـی را برطـرف کند.
او در بخـش دیگری از سـخنانش با اشـاره بـه اینکه رأی 
مـردم در 28 خـرداد ۱4۰۰ رأی بـه اجرای عدالـت بود، 
تصریح کـرد: آنچه مـردم از ما خواسـتند، مبـارزه با فقر، 
فسـاد و تبعیض بـود و به ایـن عهد خود بـا مـردم وفادار 
هسـتیم و ان شـاء الله با عمل به آنچـه وعـده کرده ایم در 
میدان عمل دولتـی صادق  الوعـد خواهیم بود. سـاخت 
4 میلیون واحد مسـکونی در طول 4 سـال وعـده دولت، 
نیاز کشـور و تصریح قانون اسـت و باید به آن عمل کنیم 
که اگر این اتفاق نیفتد مثل گذشـته عقب ماندگی ها در 
حوزه مسـکن بر روی هم انباشته خواهند شـد. در مدت 
سـپری شـده از فعالیت دولت مردمی گام های خوبی در 
عرصه های آموزش، مسـکن و سـلامت برداشـته شـده 
اسـت. در این مـدت 5 میلیـون خانـواده نیازمنـد بدون 
پرداخـت هیچ وجهی تحت پوشـش بیمه سـلامت قرار 
گرفتنـد و ایـن رونـد ادامه خواهـد داشـت همچنین در 
زمینه عدالت آموزشـی، جـذب، ارتقا و اسـتفاده عادلانه 
از نیروی انسـانی قدم های خوبی برداشـته شـده اسـت.

رئیس جمهـور یکـی از برنامه ها و اهـداف اصلـی دولت 
مردمی اصلاح سـاختارهای فسـادزا عنوان کـرد و افزود: 
بنـده در قـوه قضائیه بـا مفاسـد برخـورد می کـردم و به 
اینجا آمـدم تا با بسـترهای فسـادزا مبـارزه کنـم؛ وعده 
داده ایم سـاختارهای فسـادزا و آنچه مولد نابرابری است 

را اصـلاح کنیم و ایـن کار را خواهیـم کرد.
دکتـر رئیسـی در ادامه سـخنانش با اشـاره بـه برخی از 
اظهارات درباره سـفرهای اسـتانی، تصریح کرد: کسانی 
که به سـفرهای اسـتانی و حضـور بنـده در میـان مردم 
خـرده می گیرند، تجربـه حضور در میـان مـردم و دیدار 
با آنهـا را ندارنـد. بنده بـه آنها پیشـنهاد می کنـم که در 

اجتماعـات مردمی حضـور یابند و لـذت بـودن در میان 
مردم را بچشـند.

رئیس جمهور خاطر نشـان کـرد: این تأکید بنده اسـت 
که همه مسـئولان دولت مردمی باید با مـردم، از مردم و 
در میان مردم باشـند و بدانند که این حضـور و همراهی 
مردم اسـت کـه مشـکلات عرصه هـای مختلـف را حل 

خواهـد کرد.
رئیسـی با بیـان اینکـه مردمـی بودن درسـی اسـت که 
امام راحـل و مقام معظـم رهبـری در میدان عمـل به ما 
آموخته اند، گفـت: همانگونه که جبهه هـا را مـردم اداره 
کردنـد، مشـکلات اقتصادی نیـز با حضـور مؤثـر مردم 

رفـع خواهد شـد.
رئیـس جمهـور در بخـش دیگری از سـخنانش بـا بیان 
اینکـه آنچـه در عرصه اقتصـادی دنبـال می کنیـم، این 
اسـت که مردم، بـازار و فعـالان اقتصادی شـاهد آرامش 
و رشـد اقتصادی باشـند، افزود: دولت برای سـال ۱4۰۱ 
رشـد 8 درصدی را هـدف گذاری کـرده اسـت. در حالی 
که در آغـاز فعالیـت دولت مردمـی نرخ رشـد اقتصادی 
یک چهارم درصـد بود، سـال ۱4۰۰ را با رشـد اقتصادی 
نزدیک بـه 5 درصد بـه پایان رسـاندیم. کاری کـه مردم 
سال گذشته پای صندوق های رأی شـروع کردند در 28 
خـرداد پایان نیافـت، بلکه ایـن 28 خـرداد روز آغـاز کار 
مردم در دولـت مردمی اسـت. کار با حضور مردم شـروع 
شده است و رشد اقتصادی و پیشـرفت و اقتدار بازدارنده 

با مشـارکت و حضور مـردم حاصل خواهد شـد.
رئیس جمهور تصریح کرد: کار بـرای رفع همه تهدیدها 

و کسـب قـوت و اقتـدار در دنیـا بـرای دفـاع مقتدرانه از 
آزادی، اسـتقلال و جمهوری اسـلامی آغاز شـده است.

آیـت الله رئیسـی بـا بیـان اینکـه راهـی طولانـی پیش 
رو داریـم، خاطـر نشـان کـرد: به رغـم همـه تحریم ها و 
تهدیدها آینده را بسـیار روشـن می بینم و یقین دارم که 
دشـمن همانگونه که تاکنون در برابر جمهوری اسلامی 
راه به جایی نبـرده، پس از این نیز نمی توانـد ما را متوقف 
کرده یا به عقـب براند؛ فقط یـک راه پیـش رو داریم و آن 

راه حرکـت به سـمت پیشـرفت و اجرای عدالت اسـت.
رئیس جمهور گفـت: دشـمنان و بدخواهـان جمهوری 
اسـلامی ایـران در ماه های گذشـته سـعی کردنـد برای 
دولـت حاشیه سـازی کننـد، امـا بـه همـه دولتمـردان 
تأکید کـردم کـه ماننـد برخـی از دوره ها که مسـئولان 
گرفتار حاشـیه شـدند و زیـان آن متوجه مردم و کشـور 

شـد، مراقب باشـند که گرفتار حاشـیه نشـوند.
دکتر رئیسـی از همـه صاحبان قلـم و تریبـون و جایگاه 
اجتماعـی، فرهنگـی و رسـانه ای خواسـت بـرای حـل 

مشـکلات، دسـت بـه دسـت هـم دهند.
رئیس جمهـور اظهار داشـت: ما مکتبی را می پسـندیم 
که باور مـا می توانیـم را بـه تبعیت از امـام راحـل و مقام 
معظـم رهبری بـه جامعـه القـاء کند. مـا پیـرو مقتدای 
بصیرت آفرینی هسـتیم که تأکید کرد با همراهی مردم 
هیچ مشکل حل نشدنی در کشـور نداریم؛ به همه تأکید 
می کنم که دچار حاشیه نشـوند و بدانند که موفقیت در 
خدمت بـه مـردم، خدمت بـه مـردم و خدمت بـه مردم 
برای خداسـت و این تنها راه رفع مشـکلات کشور است.

رییس جمهور  در اولین سالگرد  ریاست جمهوری

آمدم تا با ساختارهای فسادزا مبارزه کنم

حســن کاظمی قمی نماینده ویژه رئیس جمهور در 
امور افغانســتان، به اظهارات اخیر »مایک پمپئو«، 
وزیر خارجه پیشــین آمریکا در مصاحبه با شــبکه 

سعودی العربیه واکنش نشان داد.
به گزارش ایســنا ، حســن کاظمی قمی در صفحه 
توییتر خود در این زمینه  نوشــت: »ابتدا ذهن ها را 
معاصر کنیــم. دروغگویی و پنهان کاری بخشــی از 
ویژگی آمریکاست. طبیعی اســت که در سیستمی 
سالانه میلیون ها دلار هدر رفت محافظت از پامپئو 
می شــود، امر آشــکارا پنهان می شــود و واشنگتن 
کارنامه سراســر دروغ خود از افغانستان تا آمریکای 

جنوبی را با دروغ پراکنی به تصویر می کشد.«

 مایک پمپئو، وزیر خارجه پیشــین آمریکا در زمان 
دونالد ترامپ روز جمعه در گفت وگویــی با العربیه 
گفت: ما با نظام ایران آشــنایی داریم. آن ها خواهان 
نابودی اسرائیل و ایالات متحده هستند. ما نباید بر 
ســر این مذاکره کنیم که دریابیم چه میزان باید به 
ایران بدهیــم تا برای یک لحظــه، وعده ای گذرا در 
خصوص کاهش غنی ســازی و ســرعت برنامه های 

تسلیحاتی شان بدهند.
وی ادامــه داد: ما می دانیــم که آن هــا )ایرانیان( 
درخصوص تاریخچــه برنامه شــان دروغ گفته اند. 
اینکه چرا با کسانی مذاکره می کنیم که درخصوص 
برنامــه هسته ای شــان دروغ گفته انــد از درک من 

خارج است.
پمپئو در رابطه بــا تصویب قطعنامــه ضدایرانی در 
جلسه شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی 
عنوان کرد که این مسئله اقدامی "خوب" بوده است 
و باید "ماه ها پیش" اتخاذ می شد. وی همچنین ادعا 
کرد که ایران از مدت ها پیش درحــال نقض پیمان 

عدم اشاعه هسته ای بوده است.
وزیر خارجه پیشــین آمریکا که خود از بانیان اصلی 
نقض توافق هســته ای توســط آمریکا بوده اســت، 
ادامه داد: ایــن مســئله ارتباطی با برجــام ندارد. 
این به پیمان عدم اشاعه هســته ای NPT مربوط 
اســت. ایران پذیرفته بود که از ایــن توافق تبعیت 

کند و ایالات متحده نیز از آن خارج نشــده اســت. 
آن ها از خــروج از برجام به عنوان توجیه اســتفاده 
می کنند. پیمــان عدم اشــاعه هســته ای هنوز به 
درستی پابرجا است. ایرانیان درحال نقض قطعنامه 

آژانس بین المللی انرژی اتمی هستند.
مایک پمپئــو در اظهارنظــر در رابطه بــا احتمال 
نقشــه جایگزین و اقدام نظامی احتمالی بایدن علیه 
ایران امتناع کرد. وی گفت: مــن در اینباره چندان 
چیزی نمی دانم. من رئیس ســیا بــودم و پس از آن 
وزیر خارجه شــدم. بهتر اســت که من درخصوص 

مولفه های نظامی اظهارنظر نکنم.
پمپئو "دستیابی ایران به ســلاح هسته ای را بسیار 

خطرناک" خوانــد و بیان کرد: ایــالات متحده باید 
تمامی اقدامات لازم برای اطمینان حاصل کردن از 

عدم وقوع این رخداد را اتخاذ کند.
وزیر خارجــه آمریــکا در دونالد ترامــپ در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشــاره به افت درآمدهای 
ایران گفت: تحریم هــا تنها برای چندین ماه اجرایی 
بودند. ما تا دو ســال پس از به روی کار آمدن دولت 
از برجام خارج نشــدیم. ما تحریم های حداکثری را 
تقریبا در دومین ســال اعمال کردیــم. ما همچنین 
معافیت هایــی را صادر کردیم؛ پس خــود تحریم ها 

تنها برای ۱۷ ماه اعمال شده بودند.
پمپئو دربــاره رویکرد دولت بایدن و آیــا اینکه این 
دولت به نتایــج دلخواه ها از تحریم ها در راســتای 
محدود کردن ایران دســت خواهد یافت، گفت: ما 
دولتی در آمریکا نداریم که برای یافتن پاســخ این 

سوال آماده باشد.

واکنش دیپلمات ارشد ایرانی به ادعاهای اخیر »پمپئو«
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

مسابقات قهرمانی کشور شنا افراد دارای معلولیت کشور؛ 
تیم کرمان قهرمان شد

المللی  بین  کمیته  نظارت  تحت  کشور  معلولین  و  جانبازان  شنای  قهرمانی  رقابت های 
پارالمپیک با معرفی تیم های برتر در بخش مردان به پایان رسید.

علیرضا وحیدزاده سرپرست اداره کل بهزیستی استان کرمان گفت : مسابقات قهرمانی شنای 
کشور، تحت نظارت کمیته بین المللی پارالمپیک، با حضور ۶8 شناگر از ۱4 استان و ۱۰ 
ورزشکار از کشورهای تایلند، عراق و قزاقستان که  از صبح روز پنجشنبه بیست و ششم خرداد 

ماه در مجموعه ورزشی آزادی آغاز شده بود، با معرفی تیم های برتر به کارخودپایان داد.
او افزود :تیم شنای جانبازان و معلولین کرمان نیز که با ۷ ورزشکار به نامهای محمد کریم زاده، 
سید شورش دلپسند، فرزاد حسین آبادی، ابوالفضل ملک اولادی،ابوالفضل نگارستانی،ابولفضل 
علیمرادی ،سینا ضیغمی در این مسابقات شرکت کرده بود توانست با کسب 24 مدال طلا 
، 5 نقره و ۳ برنز در رده نخست قرار گرفته و عنوان قهرمانی مسابقات را از آن خود نماید و 
تیم های خراسان رضوی و اصفهان به ترتیب در رده های دوم و سوم ایستادند.همچنین تیم 

مرکزی کاپ اخلاق را از آن خود کرد.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

پلیس آگاهی استان کرمان موفق به دستگیری باند ۳ نفره کلاهبرداری به شیوه 
خرید کالا های لوکس با چک و سفته سرقتی و رسید های جعلی شد.

رئیس اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان کرمان گفت: 
داستان کلاهبرداری این باند ۳ نفره از این قرار بوده است که یکی از اعضای 
باند ابتدا تعدادی چک و سفته را از منزل یکی از شهروندان سرقت و سپس با 
همدستی سایر اعضای باند که دو نفر خانم بودند با مراجعه به واحد های صنفی 
سطح شهر و معرفی خود به عنوان طبقه ثروتمند اقدام به خرید چند کالای 

لوکس با چک و سفته های سرقتی یا رسید های جعلی می کردند.
او می گوید:در این زمینه تاکنون 8نفر مال باخته شناسایی شده است .

رئیس اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان از شهروندان 
خواست در صورتی که به این شیوه از آنان کلاهبرداری شده است همراه با 
مدارک مربوطه به پلیس آگاهی استان کرمان واقع در کرمان خیابان شهید 

ناصر فولادی مراجعه کنند.

فرماندار رفسنجان از خاموشی موتور پمپ چاه های کشاورزی رفسنجان از امروز 
خبر داد. حسین رضایی در کارگروه مدیریت انرژی و برق چاه های کشاورزی 
شهرستان رفسنجان اظهار کرد:در این کارگروه مقرر شد موتور پمپ چاه های 
کشاورزی از شنبه تا عصر چهارشنبه جهت کمک به پیک بار انرژی خاموش شوند. 
او افزود:بر همین اساس از امروز موتور پمپ چاه های کشاورزی رفسنجان خاموش 
می شوند. فرماندار رفسنجان تصریح کرد:در این راستا با موافقت کشاورزان چاه های 
کشاورزی به دو دسته حومه غربی و حومه شرقی تقسیم شده و از  روز شنبه تا عصر 
چهارشنبه موتور پمپ های چاه های کشاورزی حومه غربی خاموش می شوند. او 
افزود:هفته آینده نیز از شنبه تا عصر چهارشنبه موتور پمپ چاه های کشاورزی 
حومه شرقی خاموش می شوند. به گفته او، این روند ادامه خواهد یافت تا خللی در 

توزیع با انرژی مصرفی برق شهرستان وارد نشود.
او اضافه کرد:خاموشی موتور پمپ چاه های کشاورزی بخش های کشکوئیه 

،فردوس و نوق متعاقبا اعلام خواهد شد.

کارشناسان اورژانس اجتماعی و مراکز امور آسیب دیدگان اجتماعی با گردهمایی 
خود در سالن اجتماعات شهید ارشاد اداره کل بهزیستی با آخرین متدهای 

مداخله علمی در بحران خودکشی آشنا شدند .
علیرضا وحیدزاده معاون امور اجتماعی بهزیستی استان کرمان در همین رابطه 
گفت:  به همت دفتر امور آسیب دیدگان حوزه امور اجتماعی و به منظور ارتقا 
سطح توانمندی مددکاران و کارشناسان اورژانس اجتماعی و مراکز امور آسیب 
دیدگان اجتماعی کارگاه آموزشی مداخله  در خودکشی با حضور 4۰ نفر از 
کارشناسان اورژانس اجتماعی و مراکز امور آسیب دیدگان اجتماعی  برگزار شد 
گفتنی است کارگاه آموزشی فوق با تدریس نصرالله نادری از اساتید خبره  حوزه 
روانشناسی و مداخلات تخصصی  در بحران در قالب کارگاه عملی با ارائه آخرین 

متدهای علمی برگزار شد.

کلاهبرداری از طریق خرید کالای لوکس
با چک و سفته سرقتی 

 موتور پمپ چاه های کشاورزی رفسنجان 
خاموش می شوند

کارگاه عملی مداخله در بحران خودکشی
برگزار شد 

عکس نوشت

کرمان  شهرستان  نتظامی  ا نده  فرما
رتقاء امنیت اجتماعی  زاجرای طرح ا ا
و کشف ۹ قبضه سلاح فاقد مجوز طی 
ین شهرستان  ۷۲ ساعت گذشته در ا

خبر داد.
مینایی گفت: به   سرهنگ مهدی پور ا
منظور پیشگیری از وقوع جرائم خشن، 
طرح ارتقا امنیت اجتماعی و برخورد با 
دارندگان سلاح های غیرمجاز، در نقاط 

جرم خیز شهرکرمان به اجرادرآمد.
او گفت: ۹ نفر از دارندگان سلاح های 
و  یی  ین طرح شناسا ا ز در  غیر مجا
ز  ا زرسی  با در  و  شدند  دستگیر 
۹ قبضه سلاح  ه های متهمان  مخفیگا
سلاح  قبضه   ۵ مل:  شا ز  مجا غیر 
و  جنگی  سلاح  قبضه   ۴ شکاری، 

مقادیری مهمات مربوطه کشف شد.
یی متهمان  مینا ا به گفته سرهنگ پور
جع  به مرا نونی  قا برای سیر مراحل 
ی  برا پلیس  و  شدند  معرفی  یی  قضا
ن  ندا شهرو رامش  آ و  آسایش  حفظ 
طرح های پاکسازی و برخورد با مخلان 
ا به صورت مستمر و با  منیت ر ا نظم و

تمام توان اجرا خواهد کرد.

حجت الاسلام حسین جلالی نماینده مردم رفسنجان 
و انار در مجلس در سفری به روستاهای حسین آباد، 
محمدآباد شهید،صالح آباد و اسدآباد دهستان خنامان 
از توابع بخش مرکزی با اهالی این روستاها دیدار و 

گفت وگو کرد.
او در تشریح این سفر اظهار کرد: بخشی از روستاهای 
ما چون جمعیتی کمتر از ۱۰۰ نفر دارند، فاقد دهیاری 
و حتی شورا هستند و متاسفانه به علت اینکه دهیاری و 
شورا نداشتند صدایشان به جایی نرسیده و از قلم افتاده اند.

نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: این روستاها 
طبق قانون باید زیر نظر بخشداری باشند و بخشداری 
باید مدیریت و خدمت رسانی کند، که به دلیل تغییرات 
و جابه جایی ها در بخشداری ها این روستاها تا حدودی 
مورد غفلت واقع شدند. جلالی بیان کرد:در دیداری که 

با مردم خونگرم این روستاها داشتیم با آنکه کمتر مورد 
توجه قرار گرفته بودند اما هیچ گلایه مندی نداشتند از 
خدماتی که دریافت می کردند ازجمله آب، برق و گاز 
راضی بودند، اما مشکلی که به چشم می خورد کوچه های 
فاقد آسفالت بود و با توجه به اینکه خاک این مناطق هنگام 
بارندگی چسبندگی پیدا می کند و برای اهالی مشکل ساز 
است ضرورت دارد تا زمانی که آسفالت تأمین می شود، 
ابتدا شن ریزی انجام شود. او با بیان اینکه کوچه های 
این روستاها محدود و آسفالت زیادی هم لازم ندارند، 
تأکید کرد:بخشداری نسبت به ساماندهی این روستاها 
هرچه سریع تر با دستگاه های مربوطه ازجمله بنیاد 
مسکن، راهداری و سایر دستگاه ها جلسه ای برگزار کند 
و با تصمیماتی که گرفته می شود، عقب ماندگی های این 

سال های روستاها به طور جهادی را جبران کند.

فرمانـده انتظامی شهرسـتان قلعه گنج از دسـتگیری 
عامـل ارتبـاط بـا شـبکه BBc و اظهـار نظر نادرسـت 
در خصوص سـرقت طلافروشـی این شهرسـتان خبر 

داد.
سـرهنگ مراد حیـدری گفت:در پـی وقوع یـک فقره 
سـرقت مسـلحانه طـلا فروشـی در قلعه گنـج، فردی 
اقدام به ارسـال گـزارش نادرسـت بر اسـاس اظهار نظر 
شـخصی خود به شـبکه خبری BBC فارسـی کرده و 

عملکرد پلیـس را ضعیـف توصیف کـرده بود.
او می گوید: بـه همین منظـور کارشناسـان پلیس فتا 
با انجام اقدامـات اطلاعاتی و تخصصی،عامـل ارتباط با 
شـبکه معاند که یک پسـر ۲۶ سـاله بود را شناسایی و 

این فـرد را بـا هماهنگی قضائی دسـتگیر کردند.

فرمانده انتظامی شهرسـتان قلعه گنج گفت:تحقیقات 
کارشناسان پلیس فتا حاکی از آن اسـت که این فرد در 
بستر یکی از شـبکه های اجتماعی با این شبکه خبری 
ارتباط گرفته و بنا به یک انگیزه واهی گزارشـی از وقوع 
این سـرقت را به این شـبکه خبری ارسـال کرده است. 
سـرهنگ حیـدری گفت:ایـن متهم بـه ارتباط بـا این 

شـبکه معاند اقرار کرد.
او می گوید: پلیس بـا عاملان تشـویش اذهان عمومی 
چـه در فضـای حقیقـی و چـه در فضـای مجـازی بـا 
قاطعیـت برخـورد می کنـد و لازم بـه  شناسـایی و 
دسـتگیری عاملان سـرقت مسـلحانه به طور ویژه در 
دسـتور کار کارآگاهـان پلیـس آگاهـی قـرار دارد و به 

محـض دسـتگیری اطـلاع رسـانی خواهد شـد.

مدیرکل کمیته امداد کرمان گفت:در سال جاری تسهیلات اشتغالزایی تبصره ۱8 برای 
مددجویان این نهاد در استان کرمان در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 2.5 برابر رشد 

داشته و از پنج هزار میلیارد ریال به ۱2هزار و 5۰۰ میلیارد ریال افزایش یافته است.
یحیی صادقی افزود:پرداخت تسهیلات اشتغال از اردیبهشت امسال آغاز و تاکنون 

زمینه اشتغال تعدادی از افراد نیازمند فراهم  شده است.
او بیان کرد:برنامه های خوبی در حوزه اشتغال داریم که امیدواریم امسال نیز در این 
حوزه موفق عمل و با پرداخت تسهیلات اشتغال زمینه توانمندی خانواده های زیادی 

را فراهم کنیم.
مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با اشاره به اینکه این  استان در بحث صنایع دستی 
جایگاه ویژه ای در کشور دارد تصریح کرد:فرش و فرش بافی در صدر صنایع دستی این 
استان قرار دارد و تلاش کرده ایم از این ظرفیت بخوبی در توسعه اشتغال و توانمندسازی 

مددجویان استفاده کنیم.
در این خبر دریافتی از کمیته امداد به میزان اشتغال ایجاد شده ناشی از پرداخت ۱2 

هزار و 5۰۰ میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی طی امسال اشاره ای نشده است.
 61 هزار فرصت شغلی برای مددجویان کمیته امداد فراهم شد

او توجه به ظرفیت ها و توانمندی های بومی را از مهم ترین شاخصه های اشتغال این 
نهاد در استان کرمان برشمرد و افزود:از جمله شاخص  های مهم این نهاد در اشتغال 

مددجویان توجه به ظرفیت ها، زیرساخت ها و توانمندی های بومی هر منطقه است.
صادقی تصریح کرد:طی سال گذشته افزون بر پنج هزار میلیارد ریال تسهیلات تبصره 
۱۶ به مددجویان کمیته امداد استان کرمان پرداخت  شد که با پرداخت این میزان 
تسهیلات حدود ۱۶ هزار فرصت شغلی برای مددجویان و اقشار نیازمند در استان 

فراهم  آمد.
او با اشاره به اصالت فرش دستباف استان کرمان خاطرنشان کرد: طی سال گذشته چهار 
هزار تخته فرش دست باف به متراژ 42 هزار متر مربع توسط مددجویان استان کرمان 
بافته  که از محل فروش آنها 2۳۰ میلیارد تومان سود نصیب بافندگان زیرپوشش کمیته 
امداد استان کرمان شد. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان کرمان تاکید کرد: یکی 
از دغدغه های این نهاد در سطح استان مهاجرت اقشار ضعیف جامعه به کلان شهرها و 
رشد حاشیه نشینی در اطراف شهرها بویژه شهر کرمان است که یکی از دلایل مهاجرت 

این افراد نداشتن منبع درآمد، خشک سالی و یا دلایل دیگر به شمار می رود.
او اظهار داشت:به منظور تشویق این افراد به مهاجرت معکوس با مشاوره همکاران و 
پیشنهاد بسته های تشویقی در حوزه مسکن و اشتغال زمینه مهاجرت معکوس این 

افراد به روستاها فراهم می شود و در این زمینه اقدامات خوبی نیز رقم خورده است.

مرگ تدریجی تالاب مره قم

تـالاب مـره قـم یکـی از بزرگتریـن 
تالاب هـای فصلی اسـتان قم اسـت که 
از طریـق رودخانـه دائمی شـور تغذیه 
می شـود ولـی متاسـفانه در این سـالها 
به دلیـل بی توجهـی نهادهای مسـئول 
و سـاخت غلـط و تهدیـد کننـده بنـد 
پخش سـیلاب در مسـیر رودخانه شور، 
مـرگ تدریجـی را بـرای ایـن تـالاب 

ایجـاد کـرده اند.
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اجرای طرح ارتقا امنیت 
اجتماعی و کشف 9 

قبضه سلاح فاقد مجوز

رسیدگی به روستاهای زیر 100 نفر نباید از نگاه مسؤولان دور بماند

BBc دستگیری عامل ارسال خبر نادرست به شبکه

12.۵ هزار میلیارد ریال وام اشتغال به مددجویان 
کمیته امداد کرمان اختصاص یافت

خبر

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش کرمان گفت: طرح 
جبران و تثبیت یادگیری دانش آموزان ابتدایی دارای افت 
تحصیلی تابستان جاری در مدارس و یا پایگاه های ایجاد 

شده، اجرا می شود.
 طاهره زحمتکش در حاشیه نشست تخصصی با حوزه 
معاونت آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش اظهار 
داشت:در ایام آموزش غیرحضوری بخشی از اهداف 
آموزشی دانش آموزان تحقق نیافت، لذا برای جبران آن در 
همان ایام برای دانش آموزان پایه های اول و دوم کلاس های 

جبرانی برگزار شد.
او با بیان اینکه پس از حضوری شدن کلاس ها از فروردین 
جاری کلاس های جبرانی در ساعات خارج از مدرسه برای 

سایر پایه های دوره ابتدایی برگزار شد، یادآور شد: بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شده این برنامه در تابستان نیز در 
قالب طرح جبران و تثبیت یادگیری دانش آموزان اجرا 

می شود.
معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان کرمان افزود: 
این طرح برای دانش آموزان دارای سطوح عملکرد تحصیلی 
نیاز به آموزش و تلاش بیشتر و قابل قبول و با هدف مداخله 
آموزشی و جبران یادگیری دانش آموزان دارای افت 

تحصیلی اجرا می شود.
طاهره زحمتکش اضافه کرد: این طرح برای تمام دروس 
است اما دانش آموزان دوره اول ابتدایی دارای سطوح 
عملکرد نیاز به آموزش و تلاش بیشتر و قابل قبول در دروس 

فارسی و ریاضی و دانش آموزان دوره دوم ابتدایی دارای 
سطوح عملکرد نیاز به آموزش و تلاش بیشتر و قابل قبول در 
دروس فارسی، ریاضی و علوم تجربی در اولویت قرار دارند.

او یادآور شد:این کلاس ها در مدارس یا پایگاه هایی که برای 
اجرای طرح ایجاد می شود، دایر خواهد شد و مدت زمان 
اجرای طرح 2 هفته تا چهار هفته بستگی به نیاز دانش آموز 
به آموزش است، ضمن اینکه برای اجرای طرح از معلمان 

زبده و کارآزموده بهره گرفته می شود.
زحمتکش ابراز امیدواری کرد:با اجرای اقدامات و 
فعالیت های اثر بخش توسط دست اندرکاران امر، شرایط 
بهبود، ارتقاء و پیشرفت تحصیلی دانش آموزان بیش از 

پیش فراهم شود.

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش استان کرمان:

طرح تابستانه جبران و تثبیت افت یادگیری دانش آموزان دوره ابتدایی اجرا می شود

نام کتاب: کتاب مکبث
نویسنده:ویلیام شکسپیر

ناشر چاپی: سبکتو

میکرو کتاب مکبث نمایشنامه ای تراژدی از نویسنده بزرگ 
ویلیام شکسپیر است. 

به  موقعی  چه  نمایشنامه  این  نمی داند  درستی  به  کسی 
سال های  بین  را  آن  زمان  نقد  نویسان  ولی  درآمده  نگارش 

۱599 تا ۱۶۰۶ برآورد کردند.
با  که  است  اسکاتلند  جنگ های  از  برگرفته  مکبث  داستان 
داستانی  و  خورده  گره  شکسپیر  خیال پردازی  و  استعداد 

شگفت انگیز را ایجاد کرده است.

فراخوان رقابت بین المللی 
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منتشر شد.
مهلت: ۱۰ شهریور ۱4۰۱

سال  در   LAMP نورپردازی  طراحی  المللی  بین  مسابقه 
2۰22 با مشارکت Design Milk برگزار می شود.

چه کسانی می توانند شرکت کنند؟
شرکت برای تمامی افراد آزاد است.
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